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Uvodna riječ
Sanja Udović, načelnica Općine Viškovo

Drage mještanke i mještani, 

pred vama je drugo ovogodišnje izdanje Glasnika Općine 
Viškovo koji će vas, među ostalim, i ovog puta informirati 
o svim događanjima na području naše općine kao i o radu 
općinske uprave i njezinih ustanova. Prije svega koristim 
priliku svim mještanima čestitati Dan Općine Viškovo 
koji smo proslavili 15. travnja. Najljepši rođendanski 
poklon ove je godine svakako monografija Općine Viško-
vo koju smo izdali i čiji naziv „Vrijeme sadašnje, vrijeme 
prošlo“ u svega četiri riječi najbolje opisuje ovo jedinst-
veno djelo koje na jednom mjestu obuhvaća sve poznate 
i manje poznate podatke od davnina do danas. I s ovog 
mjesta ću zahvaliti svim suradnicima na monografiji, a 
posebno uredništvu - Marini Jurić kao voditeljici projekta 
te Doris Brusić i Marini Frlan - Jugo koje su odradile 
zahtjevan i dugotrajan posao na čiji rezultat svi možemo 
biti ponosni. 

U ove 32 godine Viškovo je naraslo od ruralne sredine u 
riječkom zaleđu do danas najveće hrvatske općine po bro-
ju stanovnika. Za razliku od mnogih hrvatskih sredina, 
mi nemamo demografskih problema, u našim naseljima 
rastu generacije sretne i zadovoljne djece čijim roditelji-
ma nastavljamo stvarati preduvjete za kvalitetan život i 
odgoj svoje djece. To se prije svega odnosi na izgradnju 
novih vrtića, jedan se već gradi u centru Viškova, a slje-
deći ćemo izgraditi u Marinićima. Mogu slobodno reći 
da sam zajedno s Viškovom rasla i ja, u osobnom i profe-
sionalnom smislu, koristeći ljubav, znanje i nepresušnu 
energiju kako bi Viškovo postalo i ostalo to što je danas - 
sredina ugodna za život i rad, zajednica koja diše za svoje 
mjesto, moderna općina zadovoljnih ljudi koji u Viškovu 
imaju sve što im treba kao da žive u velikom gradu. Od 

aktualnosti, s ovog ću mjesta samo reći da je počela zaht-
jevna rekonstrukcija županijske ceste kroz centar Viškova 
na dionici Vozišće - Mavri, a o svemu ostalom pročitajte 
na sljedećim stranicama. 

Osim dva nova vrtića i škole u Marinićima, za koju je za-
dužena Primorsko-goranska županija kao zakonski osniv-
ač, bližu budućnost Viškova u najvećoj će mjeri obilježiti 
realizacija još jednoga kapitalnoga generacijskog projek-
ta, odnosno izgradnja sportske dvorane Viškovo s dodat-
nim sadržajima, koja će se izgraditi u sklopu Sport sko-
rekreacijske zone Halubjan, u neposrednoj blizini Kuće 
halubajskega zvončara. Sportska dvorana omogućit će 
kvalitetne uvjete za treniranje velikom broju djece i mla-
dih, njima više od 1000 učlanjenih u 23 udruge i kluba 
koji čine Zajednicu sportskih udruga Općine Viškovo. Re-
alizacijom sportske dvorane dobit ćemo kvalitetan prostor 
za sportske aktivnosti, ali će i viškovski mladi dobiti ade-
kvatan prostor za druženje te razmjenu mišljenja i ideja. 

U godinama koje su iza nas realizirano je niz konkret-
nih projekata – od komunalne i prometne infrastrukture, 
do ulaganja u vrtiće, sport, kulturu i društveni život. 
Planovi za budućnost temelje se na realnim potrebama, 
nastavku započetih projekata u čijem je središtu Viškovo 
kao razvijena, povezana i kvalitetna sredina za život i rad. 
Prioritete smo postavili – od prometne i komunalne infra-
strukture do prostora za obrazovanje, sport i zajedništvo. 
Ljubavi, znanja i iskustva imamo pa sam sigurna da ćemo 
zajedno nastaviti graditi Viškovo u kojem se živi rado i 
ponosno. 

Vaša općinska načelnica



4 | GLASNIK OPĆINE VIŠKOVO | svibanj 2025.|

MJEŠTANI 
I  DOBROBIT 
ZAJEDNICE  
B IL I  SU I 
OSTAJU NA 
PRVOM MJESTU

ODRŽANA SVEČANA SJEDNICA OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE VIŠKOVO

Nagrada Općine 

Viškovo za 

životno djelo 

u 2024. godini 

dodijeljena 

je fotografu, 

kroničaru Viškova 

i Kastavštine 

Borisu Sušnju. 

Dr. sc. Lidija 

Nikočević, 

autorica 

muzeološkog 

koncepta Kuće 

halubajskega 

zvončara 

proglašena 

je počasnom 

mještankom 

Općine Viškovo, 

a  prigodna 

plaketa Općine 

Viškovo uručena 

je volonterki 

Crvenog križa 

Viškovo Biserki 

Mihajlović. 

Svečana sjednica Općin
skog vijeća Općine 

Viškovo održana je u Kući 
halubajskega zvončara 11. 
travnja, povodom Dana 
Općine Viškovo koji se 
obilježava 15. travnja.

Općinska načelnica Sanja 
Udović u svom je obraćanju  
rekla da je još prije 12 
godina, koliko je prošlo od 
izbora na dužnost načelnice 
Općine Viškovo, imala 
viziju i točno znala kakvo 
Viškovo želi razvijati i 
stvarati – sredinu ugodnu 
za život i rad, zajednicu 
koja diše za svoje mjesto, 
modernu općinu sretnih i 
zadovoljnih ljudi koji će u 
Viškovu imati sve što im 
treba kao da žive u velikom 
gradu. 

 Putem kojim smo krenuli, 
hrabro koračamo i dalje 
– svjesni da je pred nama 
još puno posla, odlučni i 
sposobni da sve planirano 
i realiziramo pa da Viškovo 
idalje bude uzor drugima. 
Straha za budućnost ne
ma jer imamo odlične 
demografske pokazatelje i 
preko 150 novorođene djece 
godišnje. Sigurno je da na 
to utječu i naše politike 
koje proaktivno kreiramo i 
provodimo, a tiču se djece, 
mladih i obitelji. Moram 
spomenuti da, primjerice, 
sufinanciramo smještaj u 
ustanovama predškolskog 
odgoja i obrazovanja 
te obrtima za čuvanje 

djece za nešto manje 
od 900 mališana i u to 
ulažemo nešto manje od 6 
milijuna eura iz općinskog 
proračuna. Iznos koji pla
ćaju roditelji za smještaj 
djece u vrtiću ili kod 
dadilja isti je već 6 godina, 
što znači da smo značajan 
porast ekonomskih cijena 
u potpunosti preuzeli na 
sebe. To smo sebi, ali i 
roditeljima mogli priuštiti 
jer imamo stabilan pro
račun i odgovorno vodimo 
općinske financije. I na še 
porezne politike su poti
cajne – osiguravaju pra
vednost i potiču rast jer 
prirez nikada nismo imali, 
zadržali smo istu stopu 
poreza na dohodak, a i stopa 
poreza na nekretnine u 
Viškovu je među najnižima.

Izgradnja sportske 
dvorane – novi 
generacijski projekt 
Načelnica je dodala da su 
prije pola godine počeli 
radovi na izgradnji novog 
vrtića u centru Viškova, 
smještenog neposredno 
uz matični objekt. Bit će 
gotov 2026. godine i moći 
primiti stotinjak mališana 
jasličke i vrtićke dobi. 
Najavila je i nove smještajne 
kapacitete u vrtićima, a 
prvi je na redu vrtić u 
Marinićima kao najvećem 
viškovskom naselju. Nakon 
što je izgrađena Kuća 
halubajskega zvončara, 

sljedeći generacijski projekt 
je izgradnja sportske 
dvorane u Sportsko
rekreacijskoj zoni Halubjan. 
U segmentu prometne 
infrastrukture najavila 
je početak radova na 
rekonstrukciji ceste Vozišće 
— Mavri. 

 Time ćemo prvenstveno 
izgraditi kvalitetan prostor 
za sportske aktivnosti. 
Dodanu vrijednost dobit 
će i viškovska mladost jer 
će imati adekvatan prostor 
za druženje te razmjenu 
mišljenja i ideja. Razloga za 
zadovoljstvo imat će i naše 
brojne udruge jer će dobiti 
suvremeni prostor za rad. 
Osim dvorane, u narednom 
periodu najviše energije, 
znanja pa i sredstava, uložit 
ćemo u transformaciju 
središta Viškova. U najužem 
centru planiramo izgraditi 
nove društvene sadržaje 
– novu zgradu knjižnice, 
Dom kulture, novu zgradu 
općinske uprave, nove 
parkirališne kapacitete. Sve 
ovo radimo jer su mještani 
i dobrobit zajednice koju 
volimo i gradimo, meni i 
mojoj općinskoj upravi bili 
i ostaju na prvom mjestu.  
zaključila je načelnica Sanja 
Udović. 

Uspješna suradnja 
članova Općinskog 
vijeća 
Općinska načelnica zahva
lila je članicama i članovima 

Općina
Viškovo
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Općinskog vijeća, kojima je 
ovo bila posljednja sjednica 
u ovom sazivu, na suradnji 
u protekle četiri godine.

Interesi općine i 
građana bitniji od 
stranačkih oznaka

Predsjednik Općinskog 
vijeća Bojan Kurelić 
istaknuo je funkcionalnu 
kohabitaciju vlasti i oporbe 
koja je imala većinu u 
predstavničkom tijelu, 
a pritom vrlo dobro 
surađivala s ostalim 
vijećnicima, načelnicom i 
općinskom upravom. 

 Kreirali smo mnogobrojne 
prijedloge i inicijative 
koje su podigle razinu 
demokracije i informiranja 
javnosti. Uspješno smo 
inicirali i proveli osnivanje 
mjesnih odbora na području 
cijele općine, predložili i s 
Gradom Kastvom realizirali 
otvaranje zajedničkog ko
munalnog društva koje 
gradi naše novo groblje, a 
što je primjer koji bi trebali 
slijediti i druge općine i 
gradovi. Podigli smo razinu 
socijalnih usluga i pomoći 
svim slojevima društva 
od umirovljenika do na
ših studenata i učenika, 
osmislili i implementirali 
mnogobrojne programe 
za naše poduzetnike i 
obrtnike, aktivno sudje
lovali u pripremi gradnje 
novih parkova i igrališta 
te uređenju postojećih. 
Inicirali smo razne mjere 

za podizanje razine 
komunalnih usluga – od 
javne rasvjete, uređenja 
prometnica, postavljanja 
us porivača prometa do
do gradnje autobusnih 
čekaonica. Četiri godine  
aktivno smo se borili za 
zaštitu građana, svjesni 
da živimo pored dva 
odlagališta otpada koja 
nam stvaraju velike pro
bleme, a sanacija So vjaka, 
koja započinje, bit će izazov 
za sve nas. Iznimno sam 
ponosan na ove četiri 
godine provedene na duž
nosti predsjednika Op
ćinskog vijeća, ali i na sve 
vijećnike jer smo pokazali 
da su nam interesi općine 
i građana bitniji od stra
načkih oznaka.  rekao je 
Bojan Kurelić. 

Ususret novim 
izazovima
Kurelić je zaključio da 
su pred nama u idućem 

razdoblju veliki izazovi, a 
kao Viškovu ključan projekt 
naveo je izgradnju nove 
škole koja je u nadležnosti 
P r i m o r s k o  g o r a n s k e 
županije te izrazio nadu u 
skori početak realizacije. 
Istaknuo je i potrebu za 
srednjom školom s obzirom 
na 800 srednjoškolaca. 

Domaćinima i uzvanicima 
lijepim su se riječima obratili 
i izaslanica predsjednika 
Republike Hrvatske, 
savjetnica za ljudska 
pra va i civilno društvo 
Melita Mulić, zamjenik 
pr imorskogoranskog 
župana Petar Mamula, 
riječki gradonačelnik Mar
ko Filipović te saborski 
zastupnik Ivica Lukanović.

Nagrade laureatima
U najsvečanijem dijelu 
večeri dodijeljena su javna 
priznanja za 2024. godinu. 
Nagrada za životno djelo 
za 2024. godinu uručena je 

Borisu Sušnju, poznatom 
fotografu, kroničaru 
Viš kova, Kastavštine i 
umjetniku. Nagrađen je 
za cjelokupno postignuće 
u području kulture koje 
predstavlja izuzetan do
prinos razvitku i ugledu 
općine. 

Doktorica znanosti Lidija 
Nikočević, autorica mu
zeološkog koncepta Ku
će halubajskega zvon
čara i vodeća hrvatska 
znanstvenica u prou
čavanju zvončarske tra
dicije proglašena je 
po časnom mještankom Viš
kova jer je svojim radom i 
znanstvenim djelovanjem u 
području kulture značajno 
doprinijela napretku i 
promicanju ugleda općine 
Viškovo.

Dugogodišnja volonterka i 
tajnica viškovskog ogranka 
Crvenog križa Biserka 
Mihajlović nagrađena je 
plaketom Općine Viškovo 
zbog osobitog doprinosa 
u području humanitarnog 
rada te skrbi o djeci, 
starijima, bolesnima i ne
moćnima na području 
općine Viškovo.

Svečanu sjednicu svojim 
je glazbenim nastupom 
uveličala violinistica i 
vokalistica Klara Sušanj 
uz klavirsku pratnju Ivane 
Marčelja.

Dobitnici ovogodišnjih priznanja s čelnicima Općine Viškovo



Općina
Viškovo

Ostvaren  

značajan dio 

zacrtanih 

projekata, od 

kojih posebno 

mjesto zauzima 

reprezentativni 

objekt Kuće 

halubajskega 

zvončara.

Osiguran 
nastavak 
sveobuhvatnog 
razvoja 
područja općine
Tijekom protekle trideset 

i dvije godine Viškovo 
je od malog mjesta na pe
riferiji Rijeke preraslo u 
stanovništvom najmlađu 
i ujedno najveću hrvat
sku općinu, s razvijenim 
poduzetništvom. Ubrzani 
razvoj nametnuo je i nove 
probleme, nove zadatke 
pa i izazove. Iako ključna 
odgovornost u donoše
nju odluka svake jedinice 
lokalne samouprave pri
pada Općinskom vijeću, 
velika odgovornost, naro
čito u osmišljavanju i pro
vođenju određenih mjera, 
je načelnikova, kao glav
nog predstavnika lokal
ne vlasti i izvršnog tijela. 
Stoga smo za kratak osvrt 
na protekli četverogodiš
nji mandat zamolili Sanju 
Udović, dipl. oec., koja 
dužnost općinske načelni
ce Općine Viškovo obnaša 
od 10. lipnja 2013. godine.

Tijekom protekle četiri 
godine realizirani su zna
čajni kapitalni projekti 
koji su pridonijeli izmje
ni vizure cjelokupnog 
područja. Koje projekte 
biste istaknuli kao najza
htjevnije?

 U segmentu prometne in
frastrukture, to je svakako 
izgradnja kružnog raskri
žja u Viškovu, kod skre
tanja za Mladeniće u koje 
je uloženo nešto više od 
milijun eura. Izgradnjom 
petoga viškovskog rotora 
prije svega je povećana ra

zina sigurnosti svih sudio
nika u prometu, a posebice 
pješaka koji taj frekventni 
prostor svakodnevno ko
riste za obavljanje privat
nih i poslovnih obaveza. 
Široke pješačke površine 
već su postale novo mje
sto susreta i okupljanja u 
samom centru Viškova. 
Protočnost prometa je zna
čajno poboljšana, a vrijedi 
spomenuti da su u sklopu 
zahvata izvedene sve po
trebne komunalne i elek
troenergetske instalacije. 
Osim toga, cijela zona koja 
je izrazito frekventna zbog 
blizine raznih sadržaja 
izgleda ljepše, modernije i 
urbanije, posebno u večer
njim satima s obzirom na 
dekorativnu rasvjetu. 

Zahtjevno je bilo realizi
rati i generacijski projekt 
izgradnje Kuće halubaj
skega zvončara koja je uz 
nazočnost tisuća posjeti
telja svečano otvorena 30. 
travnja 2024. godine. 

Generacijski projekt
Kuća halubajskega zvon
čara upravo je obilježila 
prvu godinu djelovanja. 
Jesu li ostvarena očekiva
nja?

 Prije 12 godina kada sam 
po prvi put izabrana na 
dužnost općinske načelni
ce, a i nešto ranije, imala 
sam viziju kakvo Viškovo 
želim i koje projekte želim 
provesti. Dobar dio toga 
smo realizirali, a posebno 

mjesto zauzima reprezen
tativni objekt Kuće halu
bajskega zvončara koja je 
dodatno oplemenila sport
skorekreacijsku zonu Ha
lubjan. Kuća je otvorena 
prije nešto manje od godi
nu dana i dosad ju je po
sjetilo nešto više 16 tisuća 
posjetitelja, djece, mladih, 
odraslih, starijih. 

Kao što smo i zamislili, 
Kuća halubajskega zvon
čara postala je mjesto 
okupljanja, druženja, raz
mjene iskustava i ideja, 
očuvanja tradicije i zajed
ništva. Ondje se održavaju 
najraznovrsnija događanja 
za sve dobne kategorije, 
a trg ispred Kuće jedin
stvena je pozornica i javni 
prostor kakav nismo imali 
pa se primjerice ljeti tamo 
održavaju koncerti, a zimi 
smo po prvi put imali kli
zalište i uživali u advent
skim događanjima. 

Bespovratna  
sredstva
Značajnu ulogu u finan
ciranju kapitalnih proje
kata imala su sredstva do
bivena putem prijava na 
EU projekte. Koje od njih 
biste posebno izdvojili? 

 Nije lako nešto posebno 
izdvojiti jer mi bespovrat
na sredstva iz europskih 
odnosno nacionalnih izvo
ra intenzivno koristimo 
posljednjih 10ak godi
na. Dosad smo proveli ili 
je još uvijek u provedbi  
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dvadesetak projekata fi
nanciranih ili sufinan
ciranih bespovratnim 
sredstvima. Zahvaljujući 
uspješnim prijavama na 
razne pozive i natječaje, u 
općinski proračun „slilo” 
se oko 10 milijuna eura 
bespovratnih sredstava 
što nam je omogućilo da 
vlastita proračunska sred
stva možemo usmjeriti u 
neke druge projekte. Od 
značajnih bespovratnih 
sredstava za budućnost, 
moram spomenuti projekt 
„Pametan i održiv promet 
na području općine Viško
vo“ vrijedan oko 4,2 mili
juna eura s kojima ćemo 
u narednim godinama iz
graditi javna parkirališta 
u Marinićima, kod zdrav
stvene stanice, u naselju 
Mladenići te uz Kuću ha
lubajskega zvončara. 

Općina Viškovo jedna 
je od rijetkih u našoj ze
mlji koja bilježi nepre
stani rast stanovnika, što 
zahtijeva i stalni razvoj 
popratne infrastrukture. 
Koji su dodatni izazovi?

 S izazovima se susreće
mo gotovo svakodnevno. 
Konstantan rast broja sta
novnika najviše se očituje 
po broju novorođene dje
ce pa smo tako samo proš
le godine imali 149 novo
rođenčadi i roditeljima 
isplatili ukupno 50 tisuća 
eura novčane pomoći za 
nabavu opreme novoro
đenčeta. S obzirom na broj 
novorođenih, izazov nam 
svakako predstavlja i iz
gradnja novih smještajnih 
kapaciteta u ustanovama 
predškolskog odgoja i ob
razovanja jer o tome mora
mo neprestano razmišlja
ti. U tom kontekstu, osim 
financijskih, treba stva
rati i prostornoplanske 
preduvjete za izgradnju 
novih vrtića. U rujnu su 
počeli radovi na izgradnji 

novog vrtića, neposredno 
uz matični objekt Dječjeg 
vrtića Viškovo koji će biti 
gotov 2026. godine. Ova 
investicija vrijedna je ne
što manje od 5 milijuna 
eura od čega je oko 1,23 
milijuna osigurano nakon 
uspješne prijave na natje
čaj Ministarstva znanosti i 
obrazovanja. Iz istog nam 
je izvora odobreno i bes
povratnih 726.260,00 eura 
odnosno 50 posto iznosa 
koji ćemo uložiti u izgrad
nju novog dječjeg vrtića u 
Marinićima. 

Viškovo slovi  kao podu
zetnička općina. Koje su 
mjere poduzete po pita
nju razvoja malog podu
zetništva?

 Posljednjih desetak go
dina provodimo Javni 
poziv poduzetnicima za 
dodjelu potpora i subven
cija za poticanje razvoja 
gospodarstva i smanjenja 
nezaposlenosti na po
dručju Općine Viškovo. 
Svake godine za provo
đenje mjera iz istoime
nog Programa izdvajamo 
najmanje 50 tisuća eura. 
Samo u protekle 4 godine  
dodijelili smo 194 potpore 
poduzetnicima u ukupnoj 
vrijednosti nešto većoj od 
170 tisuća eura, a najčešće 
je riječ o potporama za 
osnivanje gospodarskog 
subjekta te potporama za 
nabavku opreme i inven
tara. 

Djeca, mladi i briga 
o starijim osobama
Jedan od osnovnih smjer
nica zacrtanih u prote
klom mandatu bili su 
briga o djeci i mladima.

 Točno, ali ne samo u pro
teklom mandatu, djeca i 
mladi su naša budućnost 
o kojoj moramo brinuti 
neovisno o mandatima u 
izvršnoj vlasti. Osim već 
spomenute novčane po

moći za novorođenčad, za 
nešto manje od 900 djece 
sufinanciramo smještaj u 
vrtićima ili obrtima za ču
vanje djece. Za djecu od 
navršene 1. godine do po
laska u školu osigurava
mo poklonpakete Djeda 
Božićnjaka, a za prvašiće 
poklonpakete uoči po
četka školske godine. Kad 
krenu u osnovnu školu, 
svim osnovnoškolcima s 
područja Viškova, odno
sno njihovim roditeljima 
sufinanciramo nabavu 
radnih bilježnica. Sufinan
ciramo i produženi bora
vak i cjelodnevnu nastavu 
učenika razredne nastave, 
odnosno organizira¬ni 
boravak i podučavanje 
učenika razredne nastave 
unutar alternativnih pro
grama. Dugi niz godina 
novčano nagrađujemo 
odlične učenike i učenike 
generacije, a izdašno sti
pendiramo i izvrsne uče
nike srednjih škola te stu
dente kojima smo prošle 
godine podigli mjesečni 
iznos stipendija. Od no
vosti, moram istaknuti da 
smo od ove godine osigu
rali besplatan javni prije
voz za učenike osnovnih 
i srednjih škola s prebiva
lištem u Viškovu. Ono što 
moram izdvojiti jest i pru
žanje pomoći djeci s teš
koćama u razvoju, proble
mima u ponašanju i djeci 
slabijeg socioekonom
skog statusa. Toj osjetlji
voj skupini djece podršku 
pružaju dva psihologa, 
edukacijski rehabilitator, 
logoped, socijalni peda
gog te sportski treneri u 
školi trčanja. Ovaj je pro
jekt počeo 2021. godine uz 
financiranje bespovratnim 
sredstvima Europskog so
cijalnog fonda, a od lani 
ga financiramo vlastitim 
proračunskim sredstvima.  
Posebno osjetljiv dio 
populacije predstavlja

ju osobe starije životne 
dobi. Jedan od projekata 
koji je saživio je Ruke 
pomažu.  

 Projekt Ruke pomažu 
već je u svojoj trećoj fazi 
provedbe u kojoj zapo
slene gerontodomaćice u 
obavljanju svakodnevnih 
životnih aktivnosti po
mažu starijim i nemoć
nim osobama te osobama 
s invaliditetom s područ
ja općine Viškovo. Slične 
projekte proveli smo u 
posljednjih nekoliko go
dina i u suradnji s našom 
Udrugom umirovljenika 
te Crvenim križem Opa
tija. Trenutno se izrađuje 
i Program za starije oso
be koji će nam biti temelj 
za razvoj ciljanih strateš
kih politika namijenje
nih unaprijeđenju kvali
tete života naših starijih 
sumještana.

Krajem prošle godine 
usvojen je proračun za 
2025. Možete li nam reći 
nešto o projektima koji 
su pred početkom reali
zacije.

 Mogu reći da nam je u 
sljedeće 3 godine u općin
skom proračunu osigura
no oko 80 milijuna eura za 
nastavak sveobuhvatnog 
razvoja Viškova. Ta sred
stva, među ostalim, jamče 
ostvarenje brojnih prava 
za mještane Viškova te 
uvođenje niza novih pra
va, ali i realizaciju kapi
talnih projekata od kojih 
je prvi na redu izgradnja 
sportske dvorane Viškovo 
koja će se graditi u sklo
pu Sportskorekreacijske 
zone Halubjan. 

 I poruka za kraj? 

 Za kraj ću samo reći da 
mi je bila čast voditi općinu 
Viškovo u protekle 4 godine 
i raditi svim srcem, znanjem 
i energijom za svoju i našu 
općinu, za dobrobit svojih i 
naših sumještana.
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Viškovo 

je dobilo 

vrijedno 

izdanje u 

kojem su 

po prvi puta 

objedinjene 

informacije 

o Viškovu. 

Rezultat je to 

dugotrajnog 

rada u koji je 

bio uključen 

velik broj 

ljudi.

Općina
Viškovo

VRIJEME SADAŠNJE, VRIJEME PROŠLO 
U emocijama ispunjenoj 

Kući halubajskega zvon
čara na sam Dan Općine 

Viškovo, 15. travnja 2025. 
godine predstavljena je 
monografija Općine Viškovo 
pod nazivom „Vrijeme 
sadašnje, vrijeme prošlo“. 
Ovo iznimno djelo po 
prvi puta obrađuje općinu 
Viškovo kao jedinstvenu 
cjelinu obuhvaćajući sve 
poznate i relevantne podatke 
od davnina pa do naše 
suvremenosti. Urednice 
monografije su Marina Jurić 
kao voditeljica projekta, 
Doris Brusić i Marina Frlan  
Jugo, recenzenti Daniela Jugo 
 Superina i Ervin Dubrović, 
a u pripremi materijala 
za monografiju svoj velik 
doprinos dali su brojni 
suradnici pojedinci, udruge 
i viškovske ustanove. Uz 
zahvalu svim suradnicima 
koji su svoje znanje i iskustvo 
utkali u monografiju, 
općinska načelnica Sanja 
Udović rekla je kako je 
ova monografija najljepši 
ovogodišnji rođendanski 
poklon Općini Viškovo. 

 Kaže se: upoznaj svoj 
kraj da bi ga volio. Bogata 
tradicija, davna i nešto 
bliža prošlost Viškova po

PREDSTAVLJENA MONOGRAFIJA OPĆINE VIŠKOVO 

Ervin Dubrović, Daniela Jugo Superina, Marina Frlan Jugo, 
Doris Brusić, Marina Jurić, Sanja Udović.
zivala je na istraživanje, 
zapisivanje, fotografiranje. 
Ideja o monografiji rodila 
se pred više od desetljeća 
te se započelo s povijesnim 
istraživanjima  dr. sc. 
Darinko Munić pripremio 
je temelj jednog budućeg 
kapitalnog djela. Nakon 
višegodišnje stanke, 
Općina je pred nekoliko 
godina ponovno pokrenula 
projekt i direktorica naše 
Turističke zajednice Marina 
Jurić okupila je stručan tim 
koji je nastavio tamo gdje 
je pok. Munić stao. Po prvi 
puta u povijesti objedinjene 
su informacije o Viškovu. 
Rezultat je to dugotrajnog 
rada u koji je bio uključen 
velik broj ljudi: članice 
Uredništva, stručnjaci za

pojedina područja, foto
grafi među kojima je i 
ovogodišnji dobitnik 
općinske Nagrade za 
životno djelo Boris Sušanj.

Monografija predstavlja 
trajni zapis minulih 
vremena i presjek svih 
posebnosti našeg Viškova 
predstavljen harmoničnim 
odnosom riječi i fotografije. 
Ona je i zahvala svim 
pojedincima, udrugama 
i ustanovama koji su dio 
sebe i svog djelovanja utkali 
u stvaranje Viškova kao 
moderne sredine ugodne za 
život.  poručila je općinska 
načelnica Sanja Udović. 

Sačuvana prošlost
Voditeljica projekta Marina 
Jurić u emotivnom je 
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35. sjednica Općinskog vijeća 
(30. siječnja 2025.)

ODLUKE
• II. izmjena i dopuna De-
taljnog plana uređenja javnog 
parkirališta Milihovo – DPU17
• Odluka o pokroviteljstvu 
Projekta „Festival šapa“
• Odluka o raspisivanju izbora 
za članove Vijeća mjesnih 
odbora Marinići, Viškovo, Sar-
šoni – Mladenići i Sroki – Kosi

36. sjednica Općinskog vijeća 
(27. veljače 2025.)
• Odluka o davanju suglasno-
sti Komunalnom društvu Viš-
kovo d.o.o. za zaduženje putem 
financijskog leasinga za nabavu 
vozila za potrebe komunalnog 
društva 
• Odluka o izmjenama i do-
punama Odluke o financiranju 
javnog prijevoza za učenike 
osnovne i srednje škole

• Odluka o izmjeni i dopuni 
Odluke o koeficijentima za 
obračun plaće službenika i 
namještenika
• Odluka o lokalnim porezima 
Općine Viškovo 
• Odluka o pokretanju postup-
ka izrade Plana razvoja Općine 
Viškovo za razdoblje od 2026. 
do 2036. godine 
• Odluka o poništenju po-
stupka davanja koncesije za 
obavljanje djelatnosti dimnja-

OD BROJA DO BROJA: iz rada općinskog vijeća općine viškovo



govoru istaknula kako je 
njezin prvenstveni cilj u 
stvaranju ove monografije 
bio sačuvati našu prošlost 
za budućnost. 

 U procesu rada prošetala 
sam svakim kutkom naše 
općine te razgovarala 
s mnogim dragim 
mještanima i osluškivala 
njihove priče. Kroz 
razgovore, svjedočanstva i 
sjećanja otkrili smo mnoge 
zanimljive teme koje 
smo nastojali obraditi na 
najbolji mogući način. Naš 
je cilj bio ostaviti budućim 
naraštajima materijal koji će 
moći nadopuniti, obogatiti 
i, nadam se, ukrasiti 
novim fotografijama i 
postignućima. Stvorili 
smo prostor za dodatna, 
detaljnija istraživanja. 
Vjerujem da će mnogima 
ova monografija biti i 
iznenađenje (Što se moglo 
o Viškovu napisati i 
prikazati na 336 stranica?!), 
ali vjerujte, imamo mi o 
našem mjestu mnogo reći i 
mnogi će i sami otkriti neke 
skrivene ljepote što kroz 
riječi, što kroz fotografije 
– to mi je i bio cilj sačuvati 
i pokazati. Zaključila bih 
na samom kraju, ono što 
nam je i sam Ivan Matetić 
Ronjgov kroz svoje riječi 
ostavio u nasljeđe: “Saki 
neka stori svoju dužnost, 
saki neka svoj talent stavi 

va službu svojega naroda 
i njegove duhovne ili 
materijalne kulture” – to i 
nadalje želim svima nama 
u vremenu koje dolazi, jer 
doprinos svakog pojedinca 
u zajednici je nemjerljiv.  
rekla je Marina Jurić. 

Slikom i riječju
Članica uredništva mo

nografije Doris Brusić, 
urednica Glasnika Općine 
Viškovo od samih početaka, 
urednica Ljetopisa općine 
Viškovo te niza književnih 
i stručnih djela u izdanju 
Ustanove Ivan Matetić 
Ronjgov rekla je kako je 
ideja o monografiji Viškova 
začeta prije dosta godina na 
inicijativu dugogodišnjeg 
načelnika Gorana Petrca 
i tadašnjeg pročelnika za 
kulturu Jadranka Lučića. 

 Struktura monografije 
osmišljena je na način 
da čitatelju pruži in
formativan, ali jasan i 
emocionalan uvid u temu 
koju obrađuje. Posebnu 
vrijednost ima poglavlje 
koje govori o tradicijskom 
graditeljstvu jer osvjetljava 
niz zanimljivosti od tipičnih 
arhitektonskih elemenata 
do oblikovanog krajolika. 
Ostala poglavlja detaljno 
osvjetljavaju ključne aspekte 
ovog kraja, donoseći 
povijesni, društveni, vjer
ski, gospodarski, kulturni 

prikaz kao i osvrt na 
stanovništvo, jezik te za
nimljivosti poput legendi 
i predaja. Posebnost pred
stavlja i tema o Viškovu 
kao turističkoj destinaciji, 
a naglasak je stavljen i 
na bogatu nematerijalnu 
kulturnu baštinu kojom se 
Općina Viškovo posebno 
ponosi. Poseban značaj 
imaju vizualni elementi, 
odnosno fotografije, pri 
čemu su značajan obol, 
svatko na svoj specifičan 
način, dali fotografi: Boris 
i Vladimir Sušanj, Petar 
Fabijan, Ivan Vranjić, Sanjin 
Mačar, Marina Jurić, Arsen 
Miletić, Maja Bosnić, Sanjin 
Ilić, Creative media, dok 
je za cjelokupni dizajn i 
grafičku pripremu zaslužan 
dugogodišnji suradnik na 
brojnim izdanjima Sanjin 
Mačar. Ova monografija 
ostat će kao podsjetnik 
budućim generacijama tko 
smo bili, odakle smo krenuli 
i što nas je oblikovalo. Neka 
im ona bude inspiracija 
da nastave graditi naš 
kraj s istom ljubavlju i 
predanošću.  zaključila je 
Doris Brusić.  

Marina Frlan Jugo na
zočnima se obratila „po 
domaću“.
 Ova je knjiga regal, regal 
onen ki Viškovo jako dobro 
poznaju, onisten ki misle 
da ga poznaju i ki će morda 

nać neki kantunić da ga još 
malo boje obajdu i da vide 
i ono ča još nisu otkrili, al 
i sen onisten ki Viškovo 
još nisu upoznali i još ne 
znaju ono ča mi o njemu 
znamo,  rekla je Marina 
Frlan Jugo. 

Informativna i  
obuhvatna cjelina
Jedan od recenzenata 
Ervin Dubrović, autor 
brojnih knjiga, pohvalio je 
urednički tim. 

 U ovoj monografiji vidljiv 
je izniman urednički posao 
jer je trebalo raznorodne 
tekstove biologa, geografa, 
etnologa, povjesničara 
umjetnosti „pripitomiti“ 
i dovesti ih u primjerenu 
mjeru i opremiti ih 
fotografijama. Mislim da 
je ovo knjiga više za nas 
koji ovdje živimo nego za 
daleke goste jer je iznimno 
informativna, obuhvatna, 
cjelovita s preciznim 
podatcima te ulijeva po
vjerenje.  zaključio je Ervin 
Dubrović. 

Predstavljanje monografije 
vodila je Natali Vičić, a 
u prigodnom programu 
sudjelovali su članovi 
Limene glazbe Marinići, 
Halubajske mažoretkinje i 
Halubajke, vokalni sastav 
CIS i Patrik Host, mladi 
autor zbirke pjesama Va 
duše mojoj.
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čarskih poslova 
• Odluka o visini paušalnog 
poreza po krevetu, smještajnoj 
jedinici u kampu i smještajnoj 
jedinici u objektu za robinzon-
ski turizam

37. sjednica Općinskog 
vijeća (20. ožujka 2025.)
• Odluka o davanju prethod-
ne suglasnosti na izmjene i 
dopune Statuta Dječjeg vrtića 
Viškovo 
• Odluka o dodjeli nagrade 

Općine Viškovo za životno 
djelo 
• Odluka o dodjeli plakete 
Općine Viškovo za 2024. 
godinu
• Odluka o izmjenama i 
dopunama Odluke o davanju 
u zakup poslovnog prostora 
Općine Viškovo 
• Odluka o izmjenama i 
dopunama Odluke o dodjeli 
prostora na području Općine 
Viškovo udrugama i dru-
gim organizacijama civilnog 

društva 
• Odluka o izmjenama i do-
punama Odluke o posebnim 
oblicima pomoći 
• Odluka o izmjeni Odluke o 
naknadama i nagradi za rad 
• Odluka o nagrađivanju 
najbolje sportašice Općine 
Viškovo za 2024. godinu 
• Odluka o nagrađivanju naj-
bolje sportske ekipe u muškoj 
kategoriji Općine Viškovo za 
2024. godinu 

• Odluka o nagrađivanju 
najboljeg sportaša Općine 
Viškovo za 2024. godinu 
• Odluka o proglašenju po-
časnim mještaninom Općine 
Viškovo 
• Odluka o visini iznosa 
novčane nagrade Općine 
Viškovo za životno djelo za 
2024. godinu 
• Odluka o visini iznosa 
novčane nagrade za najbolje 
sportašice i sportaše Općine 
Viškovo za 2024. godinu



Općina
Viškovo

Multifunkcio-

nalno vozilo 

zadovoljava 

moderne 

standarde i 

trendove va-

trogasne stru-

ke. Njegovom 

nabavom 

značajno će 

se poboljšati 

operativna 

sposobnost 

vatrogasnog 

društva..

Načelnica Općine Viš
kovo Sanja Udović i 

predsjednik Dobrovolj
nog vatrogasnog društva 
Halubjan Sanjin Blažević 
potpisali su krajem velja
če Ugovor o sufinancira
nju nabavke vatrogasnog 
vozila. Planirana nabavna 
vrijednost navalnoga va
trogasnog vozila – vatro
gasne autocisterne iznosi 
350 tisuća eura za što je 
Općina Viškovo osigura
la sredstva u općinskom 
proračunu za 2025. godi
nu te proračunskim pro
jekcijama za 2026. i 2027. 
godinu. Nakon potpisa 
Sporazuma, predsjednik 
DVDa Halubjan Sanjin 
Blažević rekao je kako je 
ovo nastavak kontinuira
ne nabave vozila i opreme 
za DVD Halubjan koju 
Općina Viškovo redovito 
provodi. 

 Vatrogasna autocister
na s vodom koju planira
mo nabaviti zamijenit će 
postojeću, proizvedenu 
1991. godine. Kabina će 
imati mjesta za vozača i 
dva vatrogasca. Volumen 
cisterne je 7000 litara, a 
kapacitet pumpe vode je 
3000 litara. I ovo moderno 
vozilo sa svojim tehnič
kim karakteristikama za
dovoljava sve standarde 
i trendove koji su u ovom 
trenutku prisutni u vatro
gasnoj struci vezano za 
vatrogasnu tehniku. Ko
ristit ćemo ga za potporu 
navalnom vozilu za poža
re na otvorenom prostoru, 
a u slučaju većih nesreća 
kamion nam može po
služiti i za prijevoz vode. 
Riječ je o multifunkcional
nom vozilu koje će značaj
no poboljšati operativnu 
sposobnost našeg Druš
tva.  istaknuo je Sanjin 

Blažević i podsjetio na na
valno vatrogasno vozilo 
vrijedno 300 tisuća eura 
koje je Općina Viškovo 
DVDu Halubjan nabavila 
prije 4 godine.  

Uvijek na usluzi  
mještanima
Općinska načelnica Sa
nja Udović kaže kako je 
Dobrovoljno vatrogasno 
društvo Halubjan izni
mno važno za Viškovo te 
da nije puno dvojila kad 
su joj se obratili s pitanjem 
nabavke kamiona cister
ne. 

 Više od 40 godina naši su 
dobrovoljni vatrogasci na 
usluzi mještanima i gos
podarstvenicima pa kori
stim i ovu priliku zahva
liti im na predanom radu 
i služenju svim mještani
ma Viškova. Prepoznaju
ći njihov rad i važnost u 
zajednici, kontinuirano 
ih financiramo pa smo 
primjerice u ovogodiš
njem proračunu osigurali 
nešto više od 120 tisuća 
eura za redovnu vatroga
snu djelatnost. Sukladno 
tripartitnom Sporazumu 
o financiranju redovne 
vatrogasne djelatnosti iz
među Općine Viškovo, 
DVDa Halubjan i Javne 
vatrogasne postrojbe Gra
da Rijeke, od tog iznosa 
oko 50 tisuća eura pri

pada DVDu Halubjan 
za redovnu djelatnost, a 
ostatak JVPu Grada Rije
ke koja za potrebe Općine 
Viškovo obavlja represiv
nu vatrogasnu djelatnost 
na području općine. Osim 
toga, i ove smo godine osi
gurali sredstva za financi
ranje motriteljskodojavne 
službe koja od 1. lipnja do 
30. rujna obavlja motrenje, 
čuvanje i ophodnju u vre
menu od 16:00 do 21:00 
sat, u danima velike i vrlo 
velike požarne opasnosti 
te u drugo vrijeme pre
ma prosudbi nadležnog 
vatrogasnog operativnog 
centra. Zahvaljujući tim 
sredstvima, DVD Halu
bjan za vrijeme pojačane 
opasnosti od nastanka i 
širenja požara ima sezon
ski zaposlenog dodatnog 
vatrogasca.  kaže načelni
ca Udović. 

Osim zadaća definiranih 
Zakonom o vatrogastvu, 
članovi DVDa Halu
bjan djeluju puno šire od 
toga pa se nerijetko bave 
dobrovoljnim i humani
tarnim radom, sudjeluju 
u svim općinskim mani
festacijama, proaktivno 
rade na privlačenju no
vih članova pa primjerice 
svake godine na Majevici 
najmlađe sumještane kroz 
igru uče osnovama vatro
gastva. 

OPĆINA VIŠKOVO S 350 TISUĆA EURA DOBROVOLJNOM VATROGASNOM 
DRUŠTVU HALUBJAN SUFINANCIRA NABAVU VATROGASNE AUTOCISTERNE



PREOBRAZBA 
SREDIŠTA VIŠKOVA 
S NOVIM JAVNIM 
I DRUŠTVENIM 
SADRŽAJIMA

Daljnji gospodarski i 
društveni razvoj prosto

ra, unaprjeđenje kvalitete 
života i standarda za sve 
mještane, unaprjeđenje 
prometnog sustava, una
prjeđenje sustava komu
nalne, društvene i sportske  
infrastrukture – ambicio
zni su ciljevi koje je općin
ska uprava postavila pred 
sebe za naredno razdoblje. 

 U godinama koje su 
pred nama središte Viš
kova doživjet će značajnu 
transformaciju, a nakon 
što je izgradnjom peto
ga viškovskoga kružnog 
raskrižja najuži centar u 
prometnom smislu funk
cionalno, estetski i vizu
alno osuvremenjen. To se 
ponajprije odnosi na pro
stor iza postojeće zgrade 
općinske uprave gdje pla

niramo realizirati novu 
zgradu knjižnice za oko 
1700 korisnika Javne usta
nove Narodne knjižnice 
i čitaonice „Halubajska 
zora“. Izgradnjom nove 
zgrade knjižnice, Halubaj
ska zora dobit će funkcio
nalniji i suvremeniji oblik 
čime se stvaraju preduvje
ti za budući razvoj knjiž
ničarske djelatnosti.  kaže 
općinska načelnica Sanja 
Udović. 

Urbanist ičkoarhitek
tonski koncept novog 
središta Viškova, koji za 
Općinu Viškovo izrađuje 
Arhitektonski ured Rožić 
i partneri d.o.o. vrednuje 
zatečene urbane vrijed
nosti prostora, njegove 
arhitektonsko – graditelj
ske karakteristike, sklad
no se uklapa u postojeću 

strukturu i pruža optimal
no funkcionalno rješenje. 
Svrha izrade koncepta je 
sagledavanje postojećeg 
stanja, budućih smjernica 
te usmjeravanje razvoja 
općinskog središta koje će 
biti usklađeno s postoje
ćim i potencijalnim sadrža
jima i potrebama, urbanim 
identitetom usklađenim s 
odrednicama urbanističko 
– arhitektonskog nasljeđa, 
odrednicama održivog ra
zvoja, zelenog urbanizma 
te zadovoljavanja potreba 
građana za korištenjem 
javnog prostora. 

Novo žarišno  
mjesto kulturnog 
života
 Osim nove zgrade knjiž
nice, u sklopu istog kom
pleksa planiramo izgradi
ti i moderni i suvremeni 
Dom kulture. U njemu će 
se moći održavati najrazli
čitija događanja i trebao bi 
postati novo žarišno mje
sto kulturnog života naj
veće hrvatske općine. Na 
prostoru iza sadašnje zgra
de Općine, planiramo iz
graditi i novu zgradu op
ćinske uprave koja će dati 
dodanu vrijednost, kako 
preobrazbi središta Viško
va, tako i mještanima koji 

će dobiti modernu i funk
cionalnu zgradu, primje
renu današnjem vremenu 
i funkciji lokalne samou
prave.  dodaje načelnica 
Udović. 

Urbanističkoarhitekton
ski koncept središta Viš
kova obuhvaća i razradu 
potencijalnih rješenja za 
sve izraženiji problem par
kiranja u središtu općine. 
Osim planirane izgradnje 
parkirališnog prostora uz 
zgradu knjižnice, Doma 
kulture i općinske uprave, 
na obližnjem parkiralištu 
Milihovo u planu je pove
ćanje broja  parkirnih mje
sta. Geomehanička analiza 
koja se mora izraditi dat će 
odgovor na pitanje hoće li 
Milihovo dobiti parkirna 
mjesta ispod ili iznad sa
dašnje razine. 

 Učinkovito upravljanje 
i razvoj prostora općine, 
razvoj lokalne zajednice i 
rast kvalitete života bili su 
i ostaju prioriteti ove op
ćinske uprave, sve kako 
bismo prostor koji nam 
je na raspolaganju dodat
no unaprijedili realizaci
jom konkretnih projekta 
iz svih područja interesa 
žitelja našeg Viškova.  za
ključuje načelnica Sanja 
Udović.

URBANISTIČKO-ARHITEKTONSKI KONCEPT NOVOG SREDIŠTA VIŠKOVA ZA OPĆINU VIŠKOVO IZRAĐUJE ARHITEKTONSKI URED ROŽIĆ I PARTNERI D.O.O. SVRHA IZRADE 
KONCEPTA JE USMJERAVANJE RAZVOJA OPĆINSKOG SREDIŠTA KOJE ĆE BITI USKLAĐENO S POSTOJEĆIM. NOVA KNJIŽNICA, DOM KULTURE, ZGRADA OPĆINSKE UPRAVE TE 
POVEĆANJE BROJA PARKIRNIH MJESTA OSNOVNE SU SMJERNICE NOVE PREOBRAZBE SREDIŠTA VIŠKOVA.
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Općina
Viškovo

Projekt se 

nastavlja 

zahvaljujući 

činjenici da 

su djeca uz 

organiziranu 

stručnu podršku 

ostvarila 

značajne 

pomake i vidljive 

rezultate.

OPĆINA VIŠKOVO NASTAVLJA FINANCIRATI PRUŽANJE 
STRUČNE PODRŠKE DJECI S TEŠKOĆAMA U RAZVOJU
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O
pćina Viškovo je vla
stitim proračunskim 
sredstvima nastavila 

financirati pružanje po
drške djeci s teškoćama 
u razvoju, problemima u 
ponašanju te djeci slabijeg 
socijalno – ekonomskog 
statusa. Projekt „Za sret
nije djetinjstvo“ u prve 
dvije godine trajanja bio 
je s 260 tisuća eura bes
povratnih sredstava su
financiran iz Europskog 
socijalnog fonda. Nakon 
završetka EU financira
nja, Općina Viškovo u 
proračunu je i ove godine 
osigurala 100 tisuća eura 
za nastavak provedbe 
uhodanih projektnih ak
tivnosti. 

 Djeca koja su bila uklju
čena u projekt kada smo 
ga počeli provoditi u 
ožujku 2021. godine imala 
su organiziranu stručnu 
podršku te su, prema rije
čima stručnjaka, ostvarila 
značajne pomake i vidlji
ve rezultate. Budući da 
toj osjetljivoj skupini dje
ce treba kontinuirana po
drška jer je pravovremena 
podrška upravo u najra
nijim godinama života 
iznimno važna, odlučili 
smo sredstva za nastavak 
aktivnosti osigurati u op
ćinskom proračunu, kako 
za prošlu godinu, tako i 
za 2025. godinu, ali i pro
jekcijama za 2026. i 2027. 
godinu. Nakon provede
nih postupaka javne na
bave, sa stručnjacima su 
sklopljeni i Ugovori tako 
da s djecom idalje rade 
dva psihologa, edukacij
ski rehabilitator, logoped, 
socijalni pedagog te 
sportski treneri za školu 
trčanja. Djeca se u projekt 
uključuju temeljem struč

ne procjene angažiranih 
stručnjaka i preporuke 
stručnih timova vrtića 
i/ili škola. Dosad je po
dršku primilo ili još uvi
jek prima sedamdesetak 
djece, a nekoliko djece je 
nažalost na listi čekanja. 
Ove aktivnosti predstav
ljaju svojevrsnu izvan
institucionalnu podršku 
i nadstandard koji pru
žamo djeci s teškoćama 
u razvoju, problemima u 
ponašanju i djeci slabijeg 
socioekonomskog sta
tusa. Nažalost, sustavna 
podrška djeci s teškoća
ma u razvoju u Hrvatskoj 
ne funkcionira kako bi 
trebala, ali smo mi odlu
čili „uzeti stvar u svoje 
ruke“ te roditeljima i dje
ci omogućiti kontinuira
nu podršku.  naglašava 
općinska načelnica Sanja 
Udović. 

Rehabilitacijski tim čine 
psiholog, edukacijski re
habilitator s edukacijom 
iz senzorne integracije te 
logoped, a tim djeluje u 
prostoru senzorne sobe 
u sklopu Osnovne škole 
„Sveti Matej“ u Viškovu. 
Senzorna soba je uređe
na u sklopu projektnih 
aktivnosti 2021. godine. 
Stručna podrška uključu
je individualne terapije 
i terapije u malim gru
pama. Osim rehabilita
cijskog tima, formiran je 
i mobilni tim koji pruža 
psihosocijalnu podršku 
odlaskom na teren u dom 
djeteta, a čine ga psiho
log i socijalni pedagog. U 
sklopu sportskih aktivno
sti, djeca pohađaju školu 
trčanja i atletike koja se 
održava na igralištu OŠ 
„Sveti Matej“ gdje su u 
sklopu projektnih aktiv

nosti uređene staza za 
trčanje i staza za skok u 
dalj. 

Brojna pozitivna iskustva

O iskustvima u projektu 
„Za sretnije djetinjstvo“ 
iz prve ruke govore i ro
ditelji nekih od polaznika 
s čijom su djecom radili 
stručnjaci različitih pro
fila. Otac dvoje djece koji 
su uključeni u projekt, za 
aktivnosti ima samo riječi 
hvale. 

 Stariji sin koji pohađa 8. 
razred i u projektu je od 
samog početka odnosno 
još od svog petog razre
da, a mlađa kćer koja je 
sad u 5. razredu uključe
na je u projekt ove godi
ne. Naime, oboje djece 
imaju problem s praće
njem nastavnog progra
ma i svladavanja gradiva 
jer imaju dijagnosticiranu 
disleksiju. Djeca idu dva 
puta mjesečno školskom 
logopedu u OŠ Kozala 
jer škola u Viškovu nema 
logopeda. Unatoč svim 
problemima koje djeca i 
ja kao roditelj imamo, od 
ovoga projekta u svim 
ovim godinama smo do
bili nevjerojatnu pomoć u 
obliku truda dviju struč
njakinja koje svaki tjedan 
dolaze i rade nekad i više 
nego što trebaju s djecom 
da im pomognu savladati 
školsko gradivo, a s tim 
i bolje pripreme za život 
danas sutra. Njihov cilj 
nije naučiti dijete neku 
lekciju nego pomoći dje
tetu kako da uči.  kaže 
otac dvoje djece. 

Zadovoljstvo projektom 
izrazila je i majka deveto
godišnjeg dječaka s poteš
koćama u govoru, pažnji i 
koncentraciji.



Završena je izgradnja 
tematskog puta za re

kreaciju i šetnju pasa u 
naselju Marinići (Petrci). 
Ovim projektom lokal
nom stanovništvu i njiho
vim kućnim ljubimcima 
– psima unaprijeđeni su 
uvjeti za kvalitetan bora
vak na otvorenom pro
storu. 

 Lokalno stanovništvo 
dobilo je nov i zanimljiv 
sadržaj za mještane i nji
hove kućne ljubimce ka
kvog dosad u Viškovu 
nismo imali. Tematski 
put omogućuje kvalitet
no provođenje slobod
nog vremena za lokalno 
stanovništvo u društvu 
svojih kućnih ljubimaca 
i drugih vlasnika pasa. 
Postavljene su i sprave 
za agility treniranje pasa 
što će koristiti socijaliza
ciji i razvijanju njihove 
motorike.  kaže općinska 
načelnica Sanja Udović o 
novom općinskom pro
jektu.

Tematski put izveden je 
na livadi površine oko 3 
tisuće četvornih metara 
koja je s tri strane omeđe
na suhozidima. Na njoj su 
postavljene sprave za tre
niranje i istrčavanje pasa, 
klupe i stolovi za odmor 
te koševi za otpad. Pro
stori s klupama za odmor 
uređeni su kao zaravna
te šljunčane površine, a 
zasađene su i autohtone 
vrste stabala i bilja. Na 
ulaznom platou na sam 
tematski put postavljene 
su tabele s mapom, infor
macijama i pravilima po
našanja za pse i njihove 
vlasnike te koševi za sme
će i pseći otpad. Projekt je 
vrijedan nešto manje od 
125 tisuća eura i prijav

ljen je na Natječaj Lokal
ne akcijske grupe „Terra 
liburna“ pa je temeljem 
uspješne prijave Općini 
Viškovo odobreno nešto 
manje od 75 tisuća eura 
bespovratnih sredstava, a 
ostatak je osiguran u op
ćinskom proračunu. 

Prvi viškovski 
zip-line
Vlastitim financijskim 
sredstvima Općine Viš
kovo u iznosu nešto ve
ćem od 25 tisuća eura, 
tematski put u Petrcima 
obogaćen je i postavlja
njem dviju sprava što će 
sigurno razveseliti obite
lji s djecom koje su i vla
snici pasa. Postavljena je 
tako sprava zipline du
ljine klizanja od 20 meta
ra te sprava – poligon za 
balansiranje. Obje sprave 
namijenjene su djeci sta
rijoj od 6 godina i tjelesne 
težine do 80 kilograma, a 
obje potiču tjelesni razvoj, 
jačaju samopouzdanje i 
promiču socijalne vješti
ne. Integracija ziplinea i 
poligona za balansiranje 
u dječja igrališta pružit 
će djeci ne samo zabavu, 
već i vrijedne prilike za 
tjelesni i mentalni razvoj. 
Ove sprave potiču djecu 
na aktivno sudjelovanje, 
istraživanje vlastitih gra
nica i razvoj ključnih ži
votnih vještina. 

U PETRCIMA IZGRAĐEN TEMATSKI PUT ZA REKREACIJU I 
ŠETNJU PASA I – DJEČJE IGRALIŠTE 

NASELJE U MARINIĆIMA DOBILO NOV, ZANIMLJIV SADRŽAJ
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 Moje dijete pohađa 
terapije kod edukacij
skog rehabilitatora i 
logopeda čiji su trud i 
stručnost donijeli vid
ljive rezultate. Moje 
dijete s terapija odlazi s 
osmijehom i s veseljem 
im se vraća. Njihov 
rad ne samo da poma
že djeci u svladavanju 
izazova, nego im daje i 
samopouzdanje te osje
ćaj prihvaćenosti. Sma
tram da je ovaj projekt 
jako koristan i od ve
likog značaja te da ga 
treba nastaviti jer, na
žalost, sve više djece 
treba takvu podršku. 
 kaže majka devetogo
dišnjeg dječaka. 

Svoje iskustvo iznijela 
je i majka šestogodiš
njaka koji je u projekt 
„Za sretnije djetinj
stvo“ uključen treću 
godinu u nizu. 

 Dijete ima govor
no – komunikacijskih 
teškoća s elementima 
autizma. Dječaku je 
prije uključenja u pro
jekt govor bio slabije 
razvijen. U početku je 
uključen u terapiju psi
hologa i edukacijskog 
rehabilitatora, a kasnije 
i logopeda. Dječak je 
sve odlično prihvatio i 
svi stručnjaci su obavili 
izvanredan posao. Od 
uključenja u projekt 
dječak je mirniji, samo
stalniji, zadatke izvrša
va bez problema, prati 
upute, a govor je puno 
napredovao. Hvalevri
jedan projekt Općine 
Viškovo i veliko hvala 
svima na suradnji i po
dršci koja nam je pru
žena. Posebno hvala 
svim stručnjacima koji 
s tolikom ljubavlju pri
stupaju svakome po
jedincu.  zaključila je 
majka šestogodišnjaka. 



Općina
Viškovo
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Završeni su 

radovi na 

izgradnji 

grobnih polja 

i prateće 

infrastrukture 

u sklopu 3. 

faze izgradnje 

novog groblja 

Kastav na 

samoj granici 

Viškova i 

Kastva. 

VIŠKOVO I KASTAV ZAJEDNO DO NOVOG GROBLJA

U sklopu investicije Opći
ne Viškovo vrijedne oko 

535 tisuća eura, izgrađe
ne su grobnice klasičnog 
ukopa u 8 grobnih redova 
s ukupno 52 ukopna mje
sta, 2 bloka niša s ukupno 
160 ukopnih mjesta u 3 
nivoa te 8 blokova kazeta 
za urne s ukupno 256 uko
pnih mjesta u 4 nivoa. 

Ulaganje je realizirano su
kladno Sporazumu o re
guliranju međusobnih od
nosa potpisanom između 
Općine Viškovo i Grada 
Kastva koji su osnovali i 
zajedničko društvo – Ko

munalno društvo Kastav  
– Viškovo d.o.o. koje je 

preuzelo upravljanje i odr
žavanje groblja u Viškovu. 

POČELO UKLANJANJE 
GLOMAZNOG OTPADA 
IZ JAME SOVJAK

Krajem ožujka ishođena 
je uporabna dozvola za 

Etapu 1 projekta sanacije 
jame Sovjak. Shodno tome, 
izvođač radova na sanaciji 
je tijekom travnja počeo s 
uklanjanjem i zbrinjava
njem glomaznog otpada: 
odbačenih hladnjaka, stro
jeva za pranje rublja i bačvi 
koje se nalaze na površini 
jame. Nakon uklanjanja 

glomaznog otpada počet 
će druga faza sanacije, 
odnosno vađenje tekućeg 
otpada iz jame, za što je 
prethodno izgrađen plato 
za smještaj opreme i ure

đaja. Sanacija je vrijedna 
oko 50 milijuna eura, od 
čega je 85% osigurano iz 
EU fondova, a provodi ju 
Fond za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost.

NOVE AUTOBUSNE ČEKAONICE
U naseljima Furićevo, 

Blažići i Pešćićići po
stavljene su nove auto
busne čekaonice vrijed

ne 24 tisuće eura čime je 
prostor za čekanje javnog 
prijevoza postao ljepši i 
funkcionalniji. U prora

čunu Općine Viškovo za 
ovu godinu su planirana 
sredstva za još 8 novih 
autobusnih čekaonica. 
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Polovicom travnja počeli 
su radovi na izgradnji 

Sportskog parka Vrtače 
koji će imati nekoliko po
vršina namijenjenih spor
tu i rekreaciji pa će se tako 
urediti i opremiti sport
sko igralište s dva borili
šta – igralištem za košar
ku s tribinama te platoom 
za stolni tenis. Osim tih 
površina, unutar sport
skog parka realizirat će se 
i zona za „street worko
ut“ s pješačkom stazom 
kroz cijelu zonu zahvata. 

Prostor će se hortikul
turno urediti, a dobit će i 
površine za kolni pristup 
parkiralištu za vozila. 
Ukupna površina zahvata 
jest nešto više od 4 tisuće 
četvornih metara. 

 Novi prostor za sport i 
rekreaciju mještane u tom 
dijelu Viškova sigurno će 
potaknuti na aktivnije 
bavljenje sportom i rekre
acijom. Izgradnja sport
skog parka Vrtače dodat
no će potaknuti i djecu i 
mlade na bavljenje spor

POČELI RADOVI NA IZGRADNJI  
SPORTSKOG PARKA VRTAČE

Radovi na izgradnji no
vog dječjeg vrtića koji 

se gradi u središtu, nepo
sredno uz matični objekt 
Dječjeg vrtića Viškovo, 
odvijaju se prema dina
mičkom planu pa je vrtić 
polovicom travnja stav
ljen „pod krov“. Slijedi 
izgradnja pregradnih zi
dova, postavljanje vanj
ske stolarije i vanjskih 
instalacija, kao i uređenje 
termofasade. Niknula je i 
pomoćna građevina koju 
će koristiti oba objekta vr
tića, a čiji će se okoliš hor
tikulturno urediti.

 Vrtić će biti otvoren tije
kom 2026. godine i moći 
će primiti stotinjak ma
lišana u jasličkim i vr
tićkim grupama. Ovo je 
samo još jedan u nizu 
kapitalnih projekata ko
jima podižemo standard 
života našim mještanima. 

Stotinjak novih vrtićkih 
mjesta zasigurno će do
bro doći, budući da već 
godinama imamo oko 150 
novorođene djece godiš
nje. Vrijednost investici
je je nešto manja od pet 
milijuna eura, od kojih 
je 4,4 milijuna za izgrad
nju, a oko 400 tisuća eura 
za opremanje vrtića. I u 
ovom smo projektu osigu
rali značajna bespovratna 
sredstva u iznosu od 1,23 
milijuna eura, koliko nam 
je odobreno nakon prijave 
na natječaj Ministarstva 
znanosti i obrazovanja u 
sklopu Nacionalnog pla
na oporavka i otpornosti. 
 kaže općinska načelnica 
Sanja Udović.  

Sljedeći vrtić gradit 
će se u Marinićima
Koncem travnja iz Mini
starstva znanosti i obrazo

vanja stigla 
je Odluka o 
dodjeli bes
p o v r a t n i h 
sredstava u iznosu od 
726.260,00 eura, što je 
polovica iznosa koji će 
Općina Viškovo uložiti u 
izgradnju novog vrtića u 
Marinićima koji će moći 
primiti šezdesetak dje
ce jasličke i vrtićke dobi. 
Novi će vrtić biti ener
getski učinkovit, imat će 
odgovarajuću toplinsku 
zaštitu, energetski učin

kovitu unutarnju rasvje
tu, a grijanje i hlađenje 
osigurat će se dizalicom 
topline dok će se pripre
ma potrošne tople vode 
osigurati uz pomoć solar
nih kolektora. Na krovu 
građevine planirana je iz
gradnja sunčane elektrane 
koja će se koristiti za proi
zvodnju električne energi
je za vlastitu potrošnju.  

OTVORENJE NOVOG DJEČJEG VRTIĆA, KOJI SE GRADI NEPOSREDNO UZ 
MATIČNI OBJEKT DJEČJEG VRTIĆA VIŠKOVO, OČEKUJE SE TIJEKOM 2026. 
GODINE.

NOVI VRTIĆKI KAPACITETI

tom. S obzirom na puno 
djece i mladih, prije 4 
godine u Vrtačama smo 
izgradili dječje igralište 
pa će ovaj sportski park 
lijepo upotpuniti ovaj dio 
naselja.  kaže općinska 
načelnica Sanja Udović. 

Procijenjena vrijednost 
projekta „Sportski park 

Vrtače“ iznosi 331.123,06 
eura. Temeljem uspješne 
prijave na poziv Mini
starstva turizma i sporta, 
Općini Viškovo je odo
bren iznos sufinanciranja 
od  185.015,56 eura, dok 
je ostatak Općina osigu
rala u vlastitom proraču
nu. 
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USKORO DJEČJE IGRALIŠTE U 
SREDIŠTU VIŠKOVA

U
skoro će početi radovi na izgradnji 
dječjeg igrališta u središtu Viškova, 
na površini iza matičnog objekta 

Dječjeg vrtića Viškovo. Igralište će biti 
kaskadno postavljeno u 3 razine, na 2 di
jela će biti igrala i sprave za dječji uzrast 
dok će jedan dio biti namijenjen aktiv
nom provođenju slobodnog vremena. 
800 četvornih metara korisne površine 
bit će povezano pješačkim stazama i hor
tikulturno uređeno.

Nakon uspješne prijave Općine Viško
vo na Poziv za dodjelu bespovratnih 
sredstava „Dostupnost kvalitetnih i 
priuštivih sadržaja za djecu u lokalnim 
zajednicama kroz opremanje i uređenje 
igrališta za djecu“, Ministarstvo demo
grafije i useljeništva donijelo je Odluku 
o dodjeli kojom je Općini Viškovo odo
breno 49.983,30 eura bespovratnih sred
stava za ovaj projekt.

Djelatnici Komunalnog 
društva Viškovo u pro

teklom su razdoblju na 
brojnim dječjim igrališti
ma u Viškovu popravili 
oštećene sprave i klupe 
za odmor, obojali igrala 
vedrim bojama te ih na taj 
način pripremili za pro
ljetno korištenje i vrijeme 
kada će djeca sve više bo
raviti na igralištima. Ra
dovi vrijedni 6 tisuća eura 
izvedeni su na igralištima 
na lokacijama: Gornji Sro
ki, Stupari, Mladenići, Sar
šoni, Klići, Garići, Pogled, 
Marčelji, Mavri i Marinići. 
Na igralištima u Stupari
ma i Klićima postavljene 
su i dvije nove ljuljačke 
za bebe namijenjene naj
mlađim sumještanima. U 
sklopu proljetnog uređe
nja dječjih igrališta na 7 
lokacija: Stupari, Gornji 
Sroki, Saršoni, Mladenići, 
Pešćićići, Mavri i Vrtače 
postavljene su i poseb
ne komunikacijske ploče 

koje sadrže slike za pred
stavljanje riječi i koncepa
ta vezanih uz određenu 
situaciju, a namijenjene 
su djeci koja se ne mogu 
služiti govorom ili imaju 
teškoće razumijevanja. 

 Komunikacijske ploče 
postavljene su na zahtjev 
mještana odnosno rodi
telja koji imaju djecu s 
određenim teškoćama u 
razvoju, a gravitiraju po
jedinom naselju odnosno 
igralištu. Za sada ih je 
postavljeno 7, a ako bude 
potrebe, planirat ćemo po
stavljanje i dodatnih ploča 
potpomognute komuni
kacije kako bismo olakšali 
svakodnevni život rodite
ljima, ali i njihovoj djeci. 
 kaže općinska načelnica 
Sanja Udović. 

Apel neodgovor-
nim pojedincima
Direktorica Komunalnog 
društva Viškovo Sandra 
Sušanj ističe kako je odr
žavanje dječjih igrališta 
samo mali dio njihovih 
svakodnevnih aktivnosti. 

 Djelatnici Komunalnog 
društva svake godine uoči 
proljeća i dolaska vreme
na za boravak na otvo
renom obavljaju različite 
radove na javnim površi
nama, uključujući i uređe

nje dječjih igrališta kako 
bi naše mališane igrališta 
dočekala uredna, funkcio
nalna i lijepa. Taj dio nas 
zaista veseli jer radimo 
nešto lijepo i korisno za 
naše mještane. Međutim, 
žalosti nas što uz rado
ve kojima poboljšavamo 
izgled i funkcionalnost 
dječjih igrališta, redovito 
moramo uklanjati nepri
mjerene grafite koje iz 
samo njima znanih razlo
ga iscrtavaju neodgovorni 
pojedinci ili skupine. Ne 
mogu razumjeti motive 
pojedinaca koji su, primje
rice, dan nakon što smo 
ju postavili, komunikacij
sku ploču na igralištu u 
Stuparima uništili svojim 
šaranjem. Isto tako, nije 
mi jasno što imaju od uni
štavanja ljuljački, klupa ili 
koševa za otpad, čemu ta
kođer nerijetko svjedoči
mo.  ističe Sandra Sušanj 
i apelira na pojedince da 
prestanu uništavati imo
vinu svih mještanki i mje
štana Viškova. 

Općina
Viškovo

Na sedam 

lokacija 

diljem opći-

ne izvršeni 

su radovi 

proljetnog 

uređenja 

dječjih igra-

lišta ukupne 

vrijednosti  

šest tisuća 

eura.

UREĐENA DJEČJA IGRALIŠTA NA PODRUČJU OPĆINE



KOMUNALNO 
DRUŠTVO VIŠKOVO 
NA USLUZI SVIMA 
NAMA 

U novu 2025. godinu Komunalno društvo Viškovo ulazi s velikim optimizmom i još većim poslovnim planovima, 
a kao jedna, za sve mještane važna aktivnost, ističe se i pokretanje dimnjačarskih usluga.

Od prošle godine za Op
ćinu Viškovo poslove 

održavanja nerazvrstanih 
cesta obavlja Komunalno 
društvo Viškovo koje je 
time preuzelo niz važnih 
komunalnih zadataka u 
segmentu uređenja i odr
žavanja cesta. 

 U sklopu zimske služ
be raspolažemo potpu
no opremljenim vozilom 
Unimog, silosom za sol i 
pijesak, kao i manjim br
zomontažnim posipačem. 
Iako ove zime nije bilo 
obilnog snijega, pravovre
meno posipavanje prove
deno je kako bi se sprije
čila poledica na kolniku, 
nastala smrzavanjem obo
rina. U okviru proljetnog 
održavanja cesta, uz po
dršku vlasnika i osniva
ča, nabavili smo stroj i 
opremu za označavanje 
horizontalne signalizaci
je. Time ćemo osigurati 
usklađeno označavanje 
prometnica prema zako
nima i pravilima struke, 
a istovremeno omogućiti 
brze intervencije na po
dručju Općine Viškovo.  
kaže direktorica KDa Viš
kovo Sandra Sušanj. 

KD Viškovo u suradnji s 
općinskim Odjelom za ko
munalni sustav i investicije 
posebnu pažnju posvećuje 
sustavu oborinske odvod
nje i radove usklađuje s 
projektom aglomeraci
je, što znači da se radovi 
izvode unutar istih građe
vinskih zahvata, čime se 
doprinosi učinkovitijem i 
ekonomičnijem upravlja
nju infrastrukturom.

 U završnoj je fazi i naba
va alata za sanaciju udar
nih rupa i manjih oštećenja 
kolnika, čime ćemo omo
gućiti sustavno i kvalitet
no održavanje asfaltnih 
površina. Nedavno smo 
počeli s organiziranom 
sanacijom udarnih rupa, 
čime ćemo odgovoriti na 
jedan od najčešćih proble
ma na cestama.  dodaje 
Sušanj. 

Zelenije Viškovo 
U tijeku je rekonstruk
cija zelenih površina 
dvaju rotora: Marinići 
i Plodine, obnova zele
nih površina na parki
ralištu Milihovo i ze
lenih površina pokosa 
ispod škole, postava 
vaza s ljetnicama na 
stupove javne rasvje
te, podizanje drvoreda 
uz cestu u Radnoj zoni 
Marinići, dosadnja 
drvoreda na šetnici 
Halubjan – Kuća Ha
lubajskega zvončara 
te sadnja dodatnih 
stabala u okolišu Kuće 
halubajskega zvonča
ra. Početkom travnja 
počela je i košnja po
vršina uz prometnice. 

Javne zelene  
površine – ključna 
uloga u održivosti 
urbanih sredina 
Uz cestovnu infrastruktu
ru, Komunalno društvo 
Viškovo vodi brigu o ure
đenju i održavanju šetnica 
u suradnji s Turističkom 
zajednicom Općine Viško
vo – čisti se otpad, uklanja 
nepoželjno raslinje, zamje
njuje dotrajala oprema i 
pročišćavaju staze. 

 Posebno smo ponosni što 
smo tijekom novogodiš
njih blagdana sudjelovali 
u radovima postave i de
koracije klizališta ispred 
objekta Kuća halubajskega 
zvončara. Usprkos južini i 
visokim temperaturama, 
led je stvoren, a klizalište 
je upotpunilo božićni ugo
đaj i razveselilo mnoge. 
Od studenog prošle go
dine više ne održavamo 
zelene površine na groblju 
Viškovo. Radove je preu
zelo Komunalno društvo 
Kastav – Viškovo koje se 
od sada brine za sve po
slove vezane uz groblje 
Viškovo, novo groblje Ći
kovo na granici s Kastvom 
kao i staro groblje Kastav. 
 ističe Sušanj.  

Ostale aktivnosti 
Od ostalih aktivnosti Ko
munalnog društva Viško
vo treba spomenuti i pri
premne aktivnosti kako bi 
ono u bliskoj budućnosti 
počelo obavljati i dimnja
čarske usluge. 

 U suradnji s Općinom 
Viškovo i načelnicom 
Udović radimo na us
postavi ove deficitarne 
djelatnosti kako bismo 
mještanima omogućili re
dovitu i dostupnu uslugu 
koja je važna za sigurnost 
domaćinstava. Uz pomoć 
našeg osnivača Općine 
Viškovo, u prošloj i ovoj 
godini uložena su znatna 
sredstva u nabavu nove 
opreme i mehanizacije. Uz 
društvenu odgovornost, 
organizacijsku kulturu, 
promicanje poslovne etike 
Društvo nastavlja s po
slovanjem u interesu svih 
korisnika  mještana op
ćine Viškovo.  zaključuje 
direktorica KDa Viškovo 
Sandra Sušanj. 
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Općina
Viškovo

Poziv za 

pomoć u 

kući otvo-

ren je na 

mjesečnoj 

bazi i oni 

koji se još 

nisu prija-

vili, mogu 

to učiniti 

pa će biti 

uvršteni na 

listu  

čekanja.

Nastavljena je treća faza 
projekta Ruke pomažu u 

kojem šest gerontodomaći
ca pruža pomoć u obavlja
nju svakodnevnih životnih 
aktivnosti i obaveza za 36 
korisnika. Voditeljica pro
jekta „Ruke pomažu“ Maja 
Pratengrazer kaže da treća 
faza projekta traje od ožuj
ka prošle godine, a da su 
gerontodomaćice s pruža
njem usluge pomoći u kući 
počele 15. srpnja 2024., na
kon sklapanja Ugovora o 
radu. 

 Pružanje pomoći u kući 
nastavit će se sve do siječnja 
2027. godine, a finaliziranje 
i evaluacija potrajat će do 
ožujka 2027. No, prepoznali 
smo važnost ovog projekta i 
vidimo da potreba za njime 
postoji, tako da već istražu

jemo načine da se pomoć u 
kući našim starijim mješta
nima, kojima je ona važna, 
nastavi i nakon dovršetka 
projekta.  kaže Maja Pra
tengrazer.

Dodaje da se za korisni
ke projekta na mjesečnoj 
bazi osiguravaju i paketi 
kućanskohigijenskih po
trepština te naglašava da 
su sve usluge za korisni
ke u potpunosti besplatne 
zahvaljujući bespovratnim 
sredstvima iz EU (85%), a 
preostalih 15% iz držav
nog proračuna RH. Poziv 
za pomoć u kući otvoren je 
na mjesečnoj bazi tako da 
i oni koji se još nisu prija
vili, mogu to učiniti pa će 
biti uvršteni na listu čeka
nja te pozvani kada i ako se 
gerontodomaćicama otvori 

slobodan prostor.

 Provođenje ovog projekta, 
kao i drugih koji su dovrše
ni „Pomoć i podrška stari
jim osobama kroz razvoj 
izvaninstitucijskih socijal
nih usluga“ te „Dostojan
stvena starost u vlastitom 
domu – socijalne usluge 
Urbane aglomeracije Rije
ka“ dokazuju da  Općina 
Viškovo konstantno ulaže 
u jačanje socijalnih usluga 
za svoje mještane. 

Kontinuirano brinemo o 
socijalno osjetljivim sku
pinama, imamo razvijen 
socijalni program potpora 
i izravno utječemo na kvali
tetan život starijih osoba jer 
one prije svega zavrjeđu
ju dostojanstvenu starost. 
  ističe općinska načelnica 
Sanja Udović.

POMOĆ STARIJIM, NEMOĆNIM I OSOBAMA S INVALIDITETOM
NASTAVLJENA TREĆA FAZA PROJEKTA RUKE POMAŽU

U
činkovitija zemljišna 
administracija koja će 
mještanima omogućiti 

pravnu sigurnost, potaknu
ti i ubrzati procese investi
cijskih ulaganja, poboljšati 
funkcioniranje tržišta ne
kretnina i realizaciju proje
kata kako mještana tako i 
gospodarstvenika – samo je 
dio pozitivnih učinaka po
stupka katastarske izmjere 
za područje naselja Marini
ći, Katastarske općine Ma
rinići i Katastarske općine 
Srdoči. Početkom godine 
s radom je započelo Po
vjerenstvo koje čine pred
stavnici Općinskog suda i 
Državne geodetske uprave. 
Smješteno je u centru Mari
nića, a službenika, prostor i 
sredstva za rad osigurala je 
Općina Viškovo.

 Ažurni podatci o nekret
ninama u građevinskim 
područjima i područjima 
oko građevinskih područja 
važni su za daljnji razvoj 
svake općine. Usklađenje 
katastarskih podataka o 
položaju, obliku, površini i 
načinu korištenja katastar
skih čestica na terenu i u ka
tastarskoj te zemljišnoknjiž
noj evidenciji dobro će doći 
i mještanima i nama kao 
općinskoj upravi sa staja
lišta prostornog planiranja 
i gradnje, zaštite prirode i 
okoliša te održivog razvo
ja.  ističe načelnica Sanja 
Udović. 
Nakon aerofotogrametrij
skog snimanja i geodetske 
izmjere na terenu, počele 
su nove aktivnosti važne za 
nositelje prava na nekretni
nama. 

Poziv nositeljima 
prava na  
nekretninama
 Svi mještani koji su nosite
lji prava na nekretninama, a 
koje se nalaze na području 
katastarskih općina Marini
ći i Srdoči, bit će pojedinač
no pozvani na sudjelovanje 
u postupku predočavanja. 
Bilo bi dobro da se nosite
lji prava na nekretninama 
odazovu na poziv jer kroz 
izmjeru mogu riješiti svo
je eventualno neriješene 
imovinskopravne odnose 
i bez financijskih troškova 
evidentirati u katastarskom 
operatu i u zemljišnim knji
gama stvarno stanje.  poru
čuje voditelj općinskog Od
sjeka za komunalni sustav i 
investicije Tibor Tramišak.

PREDOČAVANJE KATASTARSKIH PODATAKA U MARINIĆIMA

Višestruka.

važnost 
ažurnih  

katastarskih 
podataka.
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O
pćina Viškovo pokre
nula je, u suradnji s 
Udrugom Žmergo, 

izradu Programa za stari
je osobe. Tim je povodom 
općinska načelnica Sanja 
Udović sa suradnicima 
organizirala druženje uz 
kavu s umirovljenicima 
koje će postati tradicional
no. Susret je organiziran s 
ciljem otvorenog dijaloga 
sa starijim stanovnicima te 
najave početka provođenja 
istraživanja o kvaliteti ži
vota starijih osoba koje će 
služiti kao temelj za izradu 
prvog lokalnog Programa 
za starije osobe Općine 
Viškovo.

 Nakon što smo se u prote
klom razdoblju bavili iza
zovima za mlade i postigli 
prilično visok standard za 
djecu, njihove roditelje, 
učenike i studente, okre
ćemo se starijim osobama. 
Osobe starije životne dobi 
danas se suočavaju s ni
zom izazova  od pitanja 

egzistencije i socijalizacije 
ili im je samo teško nositi 
se s izazovima modernog 
vremena. Međutim, što im 
konkretno treba, s čim se 
najteže nose, kako im mi 
kao izvršna vlast, ali i za
jednica u cjelini možemo 
pomoći – na ta i ostala pi
tanja želimo čuti odgovo
re upravo od starijih oso
ba. Zato smo i angažirali 
Udrugu Žmergo koja će 
mapirati i analizirati po
stojeće mjere namijenjene 
podršci stanovnicima treće 
životne dobi, provesti an
ketu među starijom popu
lacijom, organizirati fokus 
grupe i javna događanja 
za starije i ispitati njihove 
stvarne potrebe i interese. 
Želimo razviti ciljanu stra
tešku politiku namijenjenu 
unaprijeđenju kvalitete 
života naših starijih sumje
štana. Na temelju stvarnih 
iskazanih i istraženih po
treba stvorit ćemo predu
vjete za dostojanstvenu 

starost i direktno utjecati 
na kvalitetan život starijih 
osoba u svim područjima  
od socijalne zaštite, zdrav
stvene skrbi, cjeloživotnog 
učenja, aktivnog uključi
vanja u život zajednice i 
slično.  rekla je općinska 
načelnica Sanja Udović. 
Uz načelnicu Sanju Udović 
i zamjenika Denisa Mlade
nića, susretu je prisustvo
vala i predsjednica Udruge 
Žmergo Diana Kovačić sa 
suradnicima koji će koor
dinirati provedbu istraži
vanja i cjelokupnog partici
pativnog procesa. Tijekom 
susreta predstavljena je 
online verzija upitnika, a 
prisutnima je detaljno po
jašnjena svrha istraživanja, 
način ispunjavanja te važ
nost uključivanja starijih 
osoba u procese donošenja 
odluka koje izravno utječu 
na njihov svakodnevni ži
vot. Prisutni su, uz podrš
ku Žmergovaca, ispunili 

prve upitnike i dali svoje 
komentare na isti. 

Raznovrstnost 
tema
 Upitnik obuhvaća teme 
poput zdravlja, mobilno
sti, financijske sigurnosti, 
socijalne uključenosti i 
dostupnosti usluga na
mijenjenih osobama treće 
životne dobi,  istaknula 
je predsjednica Udruge 
Žmergo Diana Kovačić.

Istraživanje je provedeno 
u razdoblju od 16. do 30. 
travnja 2025., a mogli su 
sudjelovati svi stanovnici 
stariji od 60 godina s pod
ručja općine. 

Na temelju dobivenih po
dataka iz upitnika, Opći
na Viškovo planira izra
diti strateški Program za 
starije koji će dugoročno 
oblikovati lokalne usluge, 
mjere podrške, aktivnosti 
i sadržaje namijenjene oso
bama starije životne dobi.

U PRIPREMI I

IZRADA PROGRAMA ZA STARIJE OSOBE

JEDNOKRATNU GODIŠNJU NOVČANU POMOĆ OVE GODINE DOBILE SU 532 STARIJE OSOBE

Š
estu godinu u nizu 
osobe starije od 65 
godina, koje su bez 

prihoda ili čiji ukupni 
mjesečni prihod za pro
teklu godinu ne prela
zi 531 euro mjesečno, 
ostvarile su pravo na 
jednokratnu godišnju 
novčanu pomoć, a te
meljem Zahtjeva koji su 
se zaprimali od 1. ve
ljače do 31. ožujka. Ove 
godine novčanu pomoć 

u iznosu od 94,00 eura 
dobilo je 149 sumještana, 
njih 276 dobilo je 130,00 
eura, a 107 osoba dobilo 
je 204,00 eura. 

 Odluku o pravu na jed
nokratnu godišnju nov
čanu pomoć predložila 
sam još 2020. godine, a 
usvojilo ju je Općinsko 
vijeće. U međuvremenu 
smo podigli cenzus za 
ostvarenje ovog prava, a 
prošle godine i povećali 

iznos novčane pomoći za 
40 posto. Time smo ne
koliko stotina sumješta
na svake godine pomo
gli nositi se s inflacijom 
i generalno povećanim 
troškovima života. Ove 
godine smo za isplatu 
pomoći sumještanima 
lošijeg imovinskog statu
sa i starijih od 65 godina 
izdvojili nešto više od 70 
tisuća eura. Podsjetit ću 
i da već dugi niz godina 

u vrijeme božićnono
vogodišnjih blagdana 
osiguravamo poklonbo
nove za osobe starije od 
75 godina koje je krajem 
prošle godine dobilo 800 
sumještana. Financirali 
smo i nabavu poklonbo
nova koje je viškovski 
Crveni križ podijelio za 
65 bolesnih i nemoćnih 
osoba s područja Viško
va.  kaže općinska na
čelnica Sanja Udović. 

S UDRUGOM ŽMERGO PROVEDENO JE ISTRAŽIVANJE NAMIJENJENO 
POTREBAMA OSOBA STARIJE ŽIVOTNE DOBI. NA TEMELJU DOBIVE-
NIH PODATAKA OPĆINA VIŠKOVO PLANIRA IZRADITI STRATEŠKI 
PROGRAM ZA STARIJE KOJIM ĆE SE OBLIKOVATI LOKALNE USLUGE, 
MJERE PODRŠKE, AKTIVNOSTI I SADRŽAJI.
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Općina 
Viškovo

Općinska 

načelnica 

Sanja Udović 

sa zamjeni-

kom Denisom 

Mladenićem 

u proteklom 

je razdoblju 

održala neko-

liko prijema za 

svoje mlađe 

sumještane, 

perspektivne 

sportaše te ih 

ujedno i  

prigodno  

darivala. 

Mlada Leona Milošević, već  
četvrtu godinu najuspješnija 
karatistica Primorsko-goran-
ske županije u svojem uzrastu

Na prijemu kod načelnice 
Sanje Udović i zamjenika 
Denisa Mladenića bila je 
i Leona Milošević, članica 
Karate kluba Zamet koja 
je s nepunih 10 godina već 
četvrtu godinu zaredom 
najuspješnija karatistica 
Primorskogoranske žu
panije u svojem uzrastu u 
izvedbi kata ili formi. Vri

jedna, uporna i nadasve 
simpatična Leona karate 
je počela trenirati sa samo 
4 godine, trenutačno nosi 
ljubičasti pojas i aktivno se 
priprema za polaganje za 
smeđi pojas što je očekuje 
ove godine. Da je riječ o 
zaista posebnom djetetu, 
svjedoči i podatak da Leo
na osim 4 treninga tjedno 
u karateu, uz svesrdnu 
podršku majke Ane i oca 
Roberta, nađe vremena i 
energije za bavljenje ro

njenjem i plivanjem u Ro
nilačkom klubu Nevera u 
disciplini bifin i monofin 
odnosno korištenjem jed
ne ili dviju peraja. 

MLADI, PERSPEKTIVNI I USPJEŠNI SPORTAŠI KOD OPĆINSKE NAČELNICE
ERIK HADŽIĆ, KADETSKI PRVAK 
HRVATSKE U BROJNIM PLIVAČKIM 
DISCIPLINAMA

Jedan od perspektivnih 
sportaša je Erik Hadžić, 
član Plivačkog kluba Pri
morje, kadetski prvak 
Hrvatske u brojnim pli
vačkim disciplinama, od
nedavno i član plivačke 
reprezentacije u kategoriji 
mlađih juniora, stipendist 
Općine Viškovo, odlič

ni učenik prvog razreda 
Salezijanske klasične gi
mnazije. Plivački su mu 
treninzi, iako sve inten
zivniji (7 treninga u vodi i 
2 „suha“ treninga tjedno), 
idalje veliko zadovoljstvo 
zbog fenomenalnog druš
tva i posvećenog stručnog 
tima (Čač, Strahija, Bajok, 
Antunović) koji cijelu eki
pu vodi u pravom smje
ru. U postizanju izvrsnih 

rezultata do kojih se ne 
može doći bez kvalitetne 
logistike, Eriku su od pre
sudne važnosti otac Se
nad i majka Sandra.

ATLETIČARKA MIA VUKIĆ, NAJBOLJA 
KLUPSKA KADETKINJA ZA 2024. G,

Prijem je održan i za mla
du atletičarku Miu Vu
kić, perspektivnu članicu 
Atletskog kluba Kvarner i 
najbolju klupsku kadetki
nju za 2024. godinu. Na
kon niza dobrih rezultata 
i prvih mjesta u Kvarner
skoj ligi, na dvoranskom 
prvenstvu Hrvatske u ve

ljači ove godine osvojila je 
1. mjesto na 60 metara pa 
je pozvana i u hrvatsku re
prezentaciju s kojom je na
stupila u štafeti 4x100m za 
kadetkinje. Mia sve svoje 
sportske obveze izvršava 
redovito i savjesno uz ne
izostavnu podršku majke 
Nataše i oca Darka. Trenira 
minimalno četiri puta tjed
no te se priprema za natje canja na  državnoj razini. 

MARKO DOKNIĆ, NAŠ VATERPOLSKI 
REPREZENTATIVAC

Na prijemu kod općinske 
načelnice Sanje Udović i 
njezinog zamjenika Deni
sa Mladenića 25. travnja 
2025. godine bio je Marko 
Doknić, uspješan mladi 
igrač Vaterpolskog kluba 
Primorje koji je tek ne
davno navršio 18 godina. 
Marko nastupa za juniore 
Vaterpolo klub Primorje 
Erste banka, ekipu koja je 

osvojila nagradu za naj
uspješniju mušku ekipu 
Grada Rijeke u 2024. go
dini. Kao posuđeni igrač, 
Marko nastupa i za senio
re Vaterpolo kluba Opatija 
s kojima je osvojio 1B ligu. 
Ne čudi stoga što je stalni 
član hrvatske juniorske 
U18 reprezentacije. Uz 
zahtjevne sportske obveze 
koje uključuju dva trenin
ga svakodnevno, Marko je 
uspješan učenik Hotelijer

skoturističke škole Opa
tija, a po završetku sred
njoškolskog obrazovanja 
planira upisati Fakultet za 
menadžment u turizmu i 
ugostiteljstvu. 
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U viškovskom Domu hrvatskih 
branitelja 22. travnja održane su 
konstituirajuće sjednice za četi

ri novoosnovana mjesna odbora na 
području općine Viškovo. 

Vijeće mjesnog odbora Marinići

Za predsjednicu Vijeća mjesnog od
bora Marinići jednoglasno je izabra
na Tatjana Koželj Mladenić, dok su 
članovi Sonja Jokić, Anđelka Manj
gotić, Davorka Baćić i Vazmoslav 
Tibljaš. 

Vijeće mjesnog odbora viškovo
Za predsjednicu Vijeća mjesnog od

bora Viškovo jednoglasno je izabra
na Ivana Hajdinjak Banov, a članovi 
su Helena Miočić Mandić, Ivica Šan
ko, Katja Mladenić Šoštarić i Luka 
Prelec. 

Vijeće mjesnog odbora saršoni – mlade-
nići

Konstituirano je i Vijeće mjesnog od
bora Saršoni — Mladenići, a za pred
sjednika je jednoglasno izabran Sini
ša Filčić. Članovi su Silvio Šekulja, 
Tajana Saršon Radaljac, Ivan Prpić i 
Dario Bićanić. 

Vijeće mjesnog odbora  sroki – kosi

S 4 glasa „za“ i jednim suzdržanim 
glasom za predsjednika Vijeća mje
snog odbora Sroki — Kosi izabran je 
Bojan Lučić. Članovi su Jana Načino
vić, Branka Kurelić, Antonela Tešev
čić i Silvia Šepić. 

Općinska načelnica Sanja Udović če
stitala je na izbornom rezultatu svim 
izabranim članovima novih mjesnih 
odbora. 
 Zakonom o lokalnoj i područnoj 
(regionalnoj) samoupravi i Statutom 
Općine Viškovo propisane su odred
be o mjesnoj samoupravi koje se od
nose na djelokrug rada i ovlasti vi
jeća mjesnih odbora. Između ostalog 
propisano je da Vijeće mjesnog od
bora donosi program rada mjesnog 
odbora, pravila mjesnog odbora, 
poslovnik o svom radu u skladu sa 
statutom, financijski plan i godišnji 
obračun te obavlja i druge poslove 
utvrđene zakonom i statutom. Kao 
i u slučaju Mjesnog odbora Marčelji, 
gdje u radu svake sjednice sudjelu
je i predstavnik Općine Viškovo, ja 
osobno i općinska uprava ćemo vam 
biti na raspolaganju jer vam želimo 
omogućiti pravovremenu dostu
pnost najrazličitijih informacija kako 
biste imali što kvalitetnije uvjete za 
djelovanje.  poručila je članovima 
novih mjesnih odbora općinska na
čelnica Sanja Udović. 

KONSTITUIRANI NOVI MJESNI ODBORI NA PODRUČJU VIŠKOVA
IZBORI ZA NOVE MJESNE ODBORE ODRŽANI SU 23. OŽUJKA PA JE VIŠKOVO, OSIM POSTOJEĆEG MJESNOG ODBORA MARČELJI, DOBILO I 4 NOVA MJESNA ODBO-
RA: MJESNI ODBOR MARINIĆI, MJESNI ODBOR VIŠKOVO, MJESNI ODBOR SARŠONI – MLADENIĆI I MJESNI ODBOR SROKI – KOSI.

N
aš 18godišnji su mje
š tanin Fran Blažić, 
učenik Prve riječke hr

vatske gimnazije, osvojio 
je drugo mjesto na pre
stižnom međunarodnom 
matematičkom natjecanju 
Euromath 2025. Riječ je o 
međunarodnoj konferen
ciji i natjecanju Euromat
h&Euroscience koji su odr
žani u Grčkoj. Povodom 
tog sjajnog uspjeha, općin

ska načelnica Sanja Udović 
sa zamjenikom Denisom 
Mladenićem održala je pri
jem za Frana.
Jedno od najprestižnijih 
događaja za mlade mate
matičare i znanstvenike 
u Europi okuplja učenike 
u dobi od 9 do 18 godina, 
pružajući im priliku da 
predstave svoja istraživa
nja i inovativne projekte 
u području matematike 
i znanosti. Franova pre
zentacija „Application of 
Mathematics in Animal 
Species Interactions – The 
LotkaVolterra Model” pri

kazivala je primjenu mate
matičkih modela u analizi 
odnosa među životinjskim 
vrstama te pokazala kako 
matematika može biti klju
čan alat u razumijevanju 
prirodnih fenomena. 
Odlazak učenika i mento
ra na natjecanje financirala 
je Primorskogoranska žu
panija, a Euromath&Eu
roscience 2025 obuhvaća 
brojne radionice, predava
nja i natjecanja osmišljena 
kako bi se mladi potaknuli 
na istraživanje i primjenu 
matematike u svakodnev
nom životu. Osim što pro

miče izvrsnost u matema
tici i znanosti, konferencija 
omogućuje učenicima me
đunarodno umrežavanje i 
razmjenu znanja s vršnja
cima i stručnjacima iz ra
zličitih zemalja.

PRIJEM KOD OPĆINSKE 
NAČELNICE FRANA BLAŽIĆA 
– MLADOG MATEMATIČARA 
I ZNANSTVENIKA
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V
išegodišnji napori i 
ulaganja u podizanje 
kvalitete života sta

novnika Općine te brojni 
programi i aktivnosti koji 
se provode, a namijenjeni 
su prvenstveno djeci kako 
bi se osigurali što bolji 
uvjeti za njihov život te 
stvorilo prijateljsko i poti
cajno okruženje za njihov 
rast i razvoj, doprinijeli su 
demografskom preporodu 
Općine koji je praćen izni
mno pozitivnim prirod
nim prirastom te se godiš
nje rađa između 150 – 180 
djece. Prateći porast sta
novništva i razvoj zajed
nice, kontinuirano rastu i 
mjere kao i izdvajanja za 
djecu i mlade što Općinu 
čini jednom od poželjnijih 
mjesta za život mladih i 
stvaranje obitelji. 

Dječja prava odnose se na 

svako dijete, bez iznimke, 
a temelje se na potrebama 
svakog djeteta da preživi, 
odraste, ispuni svoje po
tencijale i sudjeluje u živo
tu svoje zajednice. Odbor 
za prava djeteta Ujedi
njenih naroda još je 2016. 
godine usvojio dokument 
pod nazivom „Opći ko
mentar br. 19 (2016.)“ o 
izdvajanju sredstava iz 
javnih proračuna za ostva
renje dječjih prava s ciljem 
poticanja promjena u pla
niranju, izvršavanju i pra
ćenju javnih proračuna na 
način kojim se osigurava 
uvid u izdvajanje prora
čunskih sredstava za os
tvarenje dječjih prava. 

Dječji proračun Opći
ne Viškovo za razdoblje 
od 2025. do 2027. godine 
sastavljen je na temelju 
podataka iz Proračuna 

Općine Viškovo za 2025. 
godinu te projekcija Prora
čuna za 2026. i 2027. godi
nu kao i preporuke Mini
starstva financija o izradi 
dječjeg proračuna. Dječji 
proračun prikazuje uku
pno planirane rashode i iz
datke namijenjene ostvari
vanju i zaštiti dječjih prava 
u Općini Viškovo, a sadrži 
aktivnosti / projekte koji 
se odnose na ostvarivanje 
dječjih prava kao i planira
na financijska sredstva.

Planirana sredstva
Ukupna planirana sred
stva u dječjem proračunu 
prikazana su na grafiko
nu br. 1 te za 2025. godinu 
iznose 11.713.500,00 €, za 
2026. godinu 9.538.750,00 
€, a za 2027. godinu 
13.922.750,00 €, što za či
tavo plansko razdoblje 

2025. – 2027. godine uku
pno iznosi 35.175.000,00 €. 
Vidljivo je da je iznos pla
niran u 2027. godini veći 
za 45% u odnosu na 2026., 
odnosno za 18% u odnosu 
na 2025. godinu, no razlog 
tome je planirani početak 
izgradnje sportske školske 
dvorane u 2027. godine 
koja će biti namijenjena 
svim uzrastima. 

Rashodi za ostvarivanje 
dječjih prava
Sukladno prikazanom, 
rashodi neposredno veza
ni uz ostvarivanje dječjih 
prava u Proračunu Općine 
za 2025. godinu čine 45% 
ukupnog proračuna dok je 
kroz projekcije proračuna 
za 2026. i 2027. godinu pla
nirano izdvajanje na razini 
42% odnosno 45% prora
čuna Općine. Navedeni 

DJEČJI PRORAČUN OPĆINE VIŠKOVO 
ZA RAZDOBLJE OD 2025. DO 2027. GODINE

Općina Viškovo sa 16.084 stanovnika 
najveća je općina u Republici Hrvat-
skoj. Pozitivne demografske poka-
zatelje i rast stanovništva bilježi 
godinama unatrag te djeca mlađa od 
18 godina čine 20% ukupnog broja sta-
novnika. Ukupna planirana sredstva 
u dječjem proračunu za 2025. godinu 
iznose 11.713.500,00 eura, za 2026. 
godinu 9.538.750,00 eura, a za 2027. 
godinu 13.922.750,00 EUR-a.

GRAFIKON BR. 1. DJEČJI PRORAČUN I PRORAČUN OPĆINE VIŠKOVO 2025. – 2027. GODINE
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podatak ukazuje na izni
mnu osjetljivost Općine 
Viškove na potrebe dječje 
populacije i visoku razinu 
zadovoljavanja njihovih 
potreba u svim segmen
tima društvenog života 
naše Općine. 

Struktura planiranih 
proračunskih rashoda u 
Dječjem proračunu pre
ma programima odnosno 
njihovim funkcijama pri
kazana je na grafikonu u 
nastavku. 

Predškolski odgoj
U strukturi rashoda prema 
programima, odnosno nji
hovim funkcijama planira
nim u Dječjem proračunu 
za 2025. godinu, najveći 
udio od 85%  čine rasho
di vezani uz predškolski 
odgoj i skrb o djeci predš
kolskog uzrasta. U peda
goškoj godini 2024./25. u 
Dječji vrtić Općine upisano 
je 265 djece (196 vrtić + 69 
jaslice), u ostale vrtiće na 
područje općine upisano 
je 336 djece, izvan općine 
dječje vrtiće pohađaju 124 
djeteta, dok su na čuvanju 
kod dadilja u i izvan opći
ne još 153 djeteta. Općina 
sufinancira smještaj za 
ukupno 878 djece u dječ
jim vrtićima izvan općine. 

Za sufinanciranje smje
štaja djece u predškol

skim ustanovama kako 
na području općine tako 
i izvan nje za 2025. godi
nu planirana su sredstva 
u iznosu cca 3,6 milijuna 
eura. Ipak, najznačajnije 
izdvajanje u dječjem pro
računu za 2025. godinu 
odnosi se na rashode za 
izgradnju i opremanje 
nove zgrade dječjeg vrtića 
i jaslica u Viškovu. U cilju 
zadovoljenja potreba za 
osiguravanjem kvalitetne 
skrbi za djecu predškol
skog uzrasta, neposredno 
uz postojeći vrtić gradi se 
nova zgrada vrtića,  u koju 
će se smjestiti 7 novih sku
pina sa stotinjak djece. Iz
gradnja i opremanje ovog 
objekta sufinancira se i 
bespovratnim sredstvima 
iz Nacionalnog plana opo
ravka i otpornosti.

Proračunom su također 
planirana i sredstva za ra
zne oblike pomoći obitelji
ma poput novčane pomoći 
roditeljima za novorođen
čad, poklon paketa za dje
cu predškolske dobi i pr
vašiće, programi za djecu 
s poteškoćama te usluga 
logopeda za djecu kojoj je 
to potrebno. 

Obrazovanje djece
Rashodi vezani uz obrazo
vanje djece, a koji se odno
se na sufinanciranje pro

grama iznad propisanog 
standarda u osnovnoškol
skom i srednjoškolskom 
obrazovanju djece čine 
4,2% plana Dječjeg prora
čuna za 2025. godinu.

U okviru programa Jav
ne potrebe u obrazovanju 
osigurana su sredstva za 
subvencije produženog 
boravka i nabavu rad
nih bilježnica učenicima 
osnovnih škola, za nagra
đivanje odličnih učenika 
u osnovnim školama u 
svrhu poticanja njihove 
izvrsnosti, sufinanciranje 
dodatnih osnovnoškol
skih programa iznad pro
pisanog standarda te za 
dodjelu stipendija učenici
ma srednjih škola. U planu 
za 2025. godinu po prvi su 
puta planirana i sredstava 
za besplatni javni prijevoz 
osnovnoškolaca i srednjoš
kolaca s prebivalištem na 
području Općine Viškovo. 

Kulturni i sportski 
sadržaji
Za provođenje kulturnih te 
sportskih i rekreativnih sa
držaja namijenjenih nepo
sredno djeci planirani su 
rashodi na razini 6,7% pla
na Dječjeg proračuna. Po
red potpora ustanovama 
i udrugama u kulturi za 
rad s djecom planirana su 
i sredstva za programe JU 

Knjižnica i čitaonica „Ha
lubajska zora“ te JU „Kuća 
Halubajskega zvončara“, 
sve u svrhu uključivanja 
djece u različite aktivnosti 
te poticanja njihova razvo
ja na području glazbene, 
plesne i likovne umjetno
sti, književnosti te njego
vanja običaja ovog kraja. 
U 2025. godini u dječjem 
su proračunu planirana i 
sredstva za izradu projek
tne dokumentacije nove 
sportske dvorane, izgrad
nju svlačionica za potrebe 
svih uzrasta NK Halubjan 
kao i potpore sportašima 
i udrugama za programe 
rada s djecom. 

Socijana i zdravstvena 
skrb
Za socijalnu i zdravstvenu 
skrb djece odnosno zaštitu 
djece u socijalno ugrože
nim obiteljima te dodatnu 
zdravstvenu zaštitu iznad 
propisanog standarda, a 
koja uključuje i skrb o dje
ci s posebnim potrebama, 
u 2025. godini planirani 
su rashodi na razini 1,9% 
Dječjeg proračuna.

Briga o djeca s 
poteškoćama u razvoju
Projekt „Za sretnije dje
tinjstvo“ namijenjen djeci 

GRAFIKON BR. 2. STRUKTURA RASHODA U DJEČJEM PRORAČUNU ZA 2025. GODINU 

Sve detaljnije infor-
macije i detaljniji opis 

planiranih programa 
sadržanih u Dječjem 

proračunu Općine 
Viškovo za razdoblje od 
2025. do 2027. godine 
dostupni su na službe-
nim stranicama Općine 

Viškovo, Proračun i 
financijski izvještaji | 

Općina Viškovo
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Glava: 00304 PRORAČUNSKI KORISNIK: KUĆA HALUBAJSKEGA ZVONČARA 62,250.00 67,500.00 67,500.00 108.43 100.00
Program 2005 JAVNE POTREBE U KULTURI I RELIGIJI 62,250.00 67,500.00 67,500.00 108.43 100.00
Aktivnost A251028 Osnovne aktivnosti Kuće za dječji uzrast 25,000.00 28,000.00 28,000.00 112.00 100.00
Aktivnost A251029 Posebne aktivnosti Kuće za dječji uzrast 35,000.00 37,000.00 37,000.00 105.71 100.00
Kapitalni projekt K251030 Nabava opreme za djecu 2,250.00 2,500.00 2,500.00 111.11 100.00

Izvor: Proračun Općine Viškovo za 2025. godinu i projekcije za 2026. i 2027. godinu ("Službene novine Općine Viškovo", broj 24/24.)

KLASA:400-08/24-01/02
URBROJ:2170-35-05/1-25-24
Viškovo, 28. veljače 2025.g.

Sanja Udović, dipl.oec., v.r.
Općinska načelnica: 

s poteškoćama u razvoju  
ranog, predškolskog i škol
skog uzrasta, uključujući 
i učenike srednjih škola, a 
koji je ranije sufinanciran 
i bespovratnim sredstvi
ma EU, Općina već drugu 
godinu zaredom nastavlja 
vlastitim sredstvima. Djeci 
je na raspolaganju reha
bilitacijski tim (psiholog, 
edukacijski rehabilitator 
sa senzornom terapijom te 
logoped), mobilni tim (psi
holog i socijalni pedagog 
usmjereni na pružanje psi
hosocijalne podrške i po
drške u učenju odlaskom 
u obitelji djeteta) te škola 
trčanja i atletike. Škola 
trčanja i atletike namije
njena je djeci slabijih soci
jalnoekonomskih moguć

nosti kao i djeci koja zbog 
poteškoća u razvoju treba
ju individualiziran pristup 
i rad u manjim skupinama 
pa su treninzi prilagođeni 
uzrastu od 1. do 4. razreda 
odnosno od 5. do 8. razre
da osnovne škole. 

Izgradnja i održavanje 
javnih objekata
Za izgradnju i održavanje 
infrastrukturnih i javnih 
objekata s ciljem rješava
nja potreba izravno pove
zanih uz sigurnost djece u 
prometu te u funkciji pro
vođenja slobodnog vreme
na, igre, zabave i rekreativ
nih aktivnosti djece u 2025. 
godini izdvojit će se 1,9% 
Dječjeg proračuna.

U trogodišnjem razdoblju 

2025. – 2027. osigurana 
su sredstva za izgradnju 
i opremanje triju novih 
dječjih igrališta na područ
ju općine.

Javni prijevoz
Za sufinanciranje organizi
ranog javnog prijevoza za 
linije namijenjene školskoj 
djeci u ovom program
skom razdoblju izdvajat će 
se 0,3% proračunskih sred
stava, no uz to treba ista
knuti da su također osigu
rana sredstva za besplatne 
pokazne karte osnovnoš
kolcima i srednjoškolcima 
s prebivalištem na područ
ju općine.  

Programi za mlade
U razdoblju od 2024. do 

2026. godine provodi se i 
Program za mlade Opći
ne Viškovo usvojen 2023. 
godine s 14 mjera i broj
nim aktivnostima nami
jenjenim mladima općine 
Viškovo, a kojim se želi 
podići svijest mladih ljudi 
za potrebom njihovog ak
tivnog uključivanja u pro
cese donošenja odluka i 
kreiranje javnih politika za 
mlade u Viškovu. Općina 
raznim oblicima potpora 
kontinuirano pruža podrš
ku mladima, ulaže u nji
hov razvoj i unaprjeđenje 
njihova statusa i to kroz 
mjere i programe direktno 
usmjerene njima, ali i oni
ma namijenjene općoj po
pulaciji mještana, a kojima 
se obuhvaćaju i mladi. 

  Razdjel / glava / program OPIS PLAN ZA 2025. PLAN ZA 2026. PLAN ZA 2027. Indeks Indeks
1 2 3 4 5 4/3 5/4

Razdjel: 003 UPRAVNA TIJELA 11,713,500.00 9,538,750.00 13,922,750.00 81.43 145.96

Glava:   00301 JEDINSTVENI UPRAVNI ODJEL 8,855,450.00 6,697,300.00 11,081,300.00 75.63 165.46
Program 2011 PREDŠKOLSKI ODGOJ I SKRB O DJECI 7,179,800.00 3,943,100.00 3,062,100.00 54.92 77.66
Kapitalni projekt K211105 Izgradnja i opremanje objekata predškolskog odgoja 3,818,000.00 881,000.00 0.00 23.07 0.00
Aktivnost A211108 Upravljanje i održavanje objekata predškolskog odgoja 320,000.00 30,000.00 30,000.00 9.38 100.00
Aktivnost A211106 Sufinanciranje smještaja djece u predškolskim ustanovama 2,940,000.00 2,940,000.00 2,940,000.00 100.00 100.00
Aktivnost A211107 Ostale pomoći i naknade obiteljima za djecu 101,800.00 92,100.00 92,100.00 90.47 100.00
Program 2003 JAVNE POTREBE U OBRAZOVANJU 500,000.00 1,170,000.00 500,000.00 234.00 42.74
Kapitalni projekt K231011 Izgradnja i opremanje školskih objekata 0.00 670,000.00 0.00 - -
Aktivnost A231009 Javne potrebe iznad standarda u osnovnom obrazovanju 341,400.00 341,400.00 341,400.00 100.00 100.00
Aktivnost A231010 Javne potrebe iznad standarda u srednjem obrazovanju 158,600.00 158,600.00 158,600.00 100.00 100.00
Program 2005 JAVNE POTREBE U KULTURI I RELIGIJI 34,800.00 34,800.00 34,800.00 100.00 100.00
Aktivnost A251001 Potpore javnim ustanovama u kulturi za programe rada s djecom 8,800.00 8,800.00 8,800.00 100.00 100.00
Aktivnost A251019 Potpore udrugama u kulturi za programe rada s djecom 26,000.00 26,000.00 26,000.00 100.00 100.00
Program 2006 JAVNE POTREBE U SPORTU, REKREACIJI I TEHNICKOJ KULTURI 636,500.00 1,049,500.00 7,184,500.00 164.89 684.56
Kapitalni projekt K261015 Izgradnja sportske dvorane 154,000.00 315,000.00 6,300,000.00 204.55 2,000.00
Kapitalni projekt K261015 Izgradnja svlačionica NK Halubjan 80,000.00 320,000.00 0.00 400.00 0.00
Kapitalni projekt K261017 Izgradnja atletske staze 0.00 30,000.00 500,000.00 - -
Tekući projekt T261014 Provedba edukativnih, kulturnih i sportskih aktivnosti djece 18,000.00 0.00 0.00 - -
Aktivnost A261015 Upravljanje i održavanje sportskih objekata 30,000.00 30,000.00 30,000.00 100.00 100.00
Aktivnost A261014 Potpore sportašima i udrugama u sportu za programe rada s djecom 354,500.00 354,500.00 354,500.00 100.00 100.00
Program 2017 JAVNE POTREBE U PODRUČJU SOCIJALNE, ZDRAVSTVENE I OBITELJSKE SKRBI 223,750.00 222,900.00 222,900.00 99.62 100.00
Aktivnost A217101 Ostale pomoći obiteljima i kućanstvima za djecu 123,100.00 123,100.00 123,100.00 100.00 100.00
Aktivnost A217105 Aktivnosti zdravstvene zaštite djece 1,500.00 1,500.00 1,500.00 100.00 100.00
Tekući projekt T217107 Projekt "Za sretnije djetinjstvo" 99,150.00 98,300.00 98,300.00 99.14 100.00
Program 4003 ODRŽAVANJE OBJEKATA KOMUNALNE INFRASTRUKTURE 32,000.00 32,000.00 32,000.00 100.00 100.00
Aktivnost A431004 Održavanje dječjih igrališta i drugih javnih površina za djecu 32,000.00 32,000.00 32,000.00 100.00 100.00
Program 4004 OSTALE KOMUNALNE DJELATNOSTI 45,000.00 45,000.00 45,000.00 100.00 100.00
Aktivnost A441002 Javni prijevoz za osnovnoškolsku djecu 45,000.00 45,000.00 45,000.00 100.00 100.00
Program 4006 IZGRADNJA OBJEKATA I UREĐAJA KOMUNALNE INFRASTRUKTURE 203,600.00 200,000.00 0.00 - -
Kapitalni projekt K461034 Izgradnja i rekonstrukcija prometnih objekata - ceste za novu školu 3,600.00 0.00 0.00 - -
Kapitalni projekt K461007 Izgradnja, uređenje i opremanje javnih površina za djecu 200,000.00 200,000.00 0.00 - -

Glava:   00302 PRORAČUNSKI KORISNIK: DJEČJI VRTIĆ VIŠKOVO 2,797,950.00 2,781,450.00 2,781,450.00 99.41 100.00
Program 2011 PREDŠKOLSKI ODGOJ I SKRB O DJECI 2,797,950.00 2,781,450.00 2,781,450.00 99.41 100.00
Aktivnost A211101/2 Osnovne i posebne aktivnosti Dječjeg vrtića Viškovo 2,774,450.00 2,771,450.00 2,771,450.00 99.89 100.00
Kapitalni projekt K211104 Nabava opreme za Dječji vrtić Viškovo 23,500.00 10,000.00 10,000.00 42.55 100.00

Glava:   00303 PRORAČUNSKI KORISNIK: KNJIŽNICA "HALUBAJSKA ZORA" 60,100.00 60,000.00 60,000.00 99.83 100.00
Program 2004 KNJIŽNIČNA DJELATNOST 60,100.00 60,000.00 60,000.00 99.83 100.00
Aktivnost A241001 Osnovne aktivnosti Knjižnice za dječji uzrast 52,000.00 52,000.00 52,000.00 100.00 100.00
Aktivnost A241007 Posebne aktivnosti Knjižnice za dječji uzrast 1,700.00 1,500.00 1,500.00 88.24 100.00
Kapitalni projekt K241002 Nabava knjižnične građe za djecu 6,400.00 6,500.00 6,500.00 101.56 100.00

DJEČJI PRORAČUN OPĆINE VIŠKOVO ZA RAZDOBLJE OD 2025. DO 2027. GODINE



O
pćina Viškovo objavila 
je krajem veljače Javni 
poziv poduzetnicima 

za dodjelu potpora i sub
vencija za poticanje ra
zvoja gospodarstva i sma
njenja nezaposlenosti na 
području općine Viškovo 
za 2025. godinu. Za ovu 
je namjenu u općinskom 
proračunu osigurano 50 
tisuća eura, a Javni poziv 
je otvoren do iskorištenja 
sredstava, a najkasnije do 
30. studenog 2025. godi
ne. U slučaju iskorištenja 
osiguranih sredstava po 
pojedinoj mjeri, moguća 

je izmjena javnog poziva 
kao posljedica preraspo
djele raspoloživih sred
stava između pojedinih 
mjera.

 Samo u razdoblju od 
2021. do 2024. godine do
dijelili smo 194 potpore 
poduzetnicima u ukupnoj 
vrijednosti nešto većoj od 
170 tisuća eura. Sredstva 
koja svake godine osi
guravamo u općinskom 
proračunu potiču razvoj 
gospodarstva, smanju
ju nezaposlenost, jačaju 
konkurentnost naših po
duzetnika na tržištu, po

tiču investicije i ulaganja 
u proizvodne procese. 
Osim toga, kroz potpore 
i subvencije potičemo za
pošljavanja i samozapo
šljavanja te pokretanje no
vih poslovnih procesa, ali 
i osiguravamo dostupnije 
izvore financiranja aktiv
nosti vezanih uz poslov
ne procese poduzetnika. 
Posebno mi je drago da su 
naše potpore i subvencije 
pomogle mnogima koji 
tek kreću u svijet podu
zetništva. 

Najveći broj potpora odo
bren je za nabavu opreme 

i inventara te za osniva
nje novih gospodarskih 
subjekata. Primjerice, za 
nabavu opreme i inven
tara maksimalno se može 
dobiti 1.194,51 eura, a za 
osnivanje novog gospo
darskog subjekta isplaću
jemo 398,17 eura.  kaže 
općinska načelnica Sanja 
Udović. 

U svim mjerama riječ je o 
nepovratnim potporama 
koje Općina dodjeljuje su
bjektima malog gospodar
stva utvrđenim Zakonom 
o poticanju razvoja malog 
gospodarstva. 

JAVNI POZIV ZA DODJELU POTPORA I SUBVENCIJA ZA POTICANJE RAZVOJA GOSPODARSTVA I 
SMANJENJA NEZAPOSLENOSTI NA PODRUČJU OPĆINE 

OPĆINA VIŠKOVO OBJAVILA 

JAVNI POZIV S POPISOM SVIH MJERA KOJE SE PROVODE TE SVIM INFORMACIJAMA I PRIPADAJUĆIM OBRASCIMA OBJAVLJEN JE NA OPĆINSKIM WEB 
STRANICAMA. 

U kući halubajskega zvončara 
krajem ožujka dodijeljeni su 
Ugovori o dodjeli financijskih 

sredstava udrugama iz područja 
kulture za 2025. godinu, a nakon 
što je načelnica Općine Viškovo 
Sanja Udović na prijedlog kultur
nog vijeća Općine Viškovo donijela 
Odluku o odobravanju financijskih 
sredstava za provedbu programa/
projekata iz područja kulture u 2025 
godini. Kroz prvi ovogodišnji Jav
ni poziv namijenjen financiranju 
javnih potreba u kulturi, pravo na 
financiranje ostvarilo je ukupno 9 
udruga koje će s dodijeljenim sred
stvima provesti ukupno 31 projekt/
program tijekom 2025. godine. 
Udrugama je, temeljem prijavlje
nih programa, ukupno dodijeljeno 
67.152,00 eura i to: 
 Mješovitom pjevačkom zboru 

KUDa Halubjan 13.916,00 eura

 Udruzi Halubajski zvončari 
10.800,00 eura

 Udruzi Marčeji 9.380,00 eura

 Limenoj glazbi Marinići 7.460,00 
eura

 Udruzi Halubajke 6.000,00 eura

 Halubajskim mažoretkinjama 
5.496,00 eura

 Kulturnoumjetničkom društvu 
Izvor 7.600,00 eura

 Srpskom kulturnom društvu 
Prosvjeta 4.500,00 eura

 Kunpaniji z Halubja 3.000,00 eura

 Svi programi i projekti za koje ćete 
od Općine dobiti značajna sredstva 
doprinose razvoju kulture u Viško
vu, unaprjeđuju kulturnoumjet
nički amaterizam, istraživanje i 
promicanje vrijednosti kulturne, 

prirodne i povijesne baštine općine 
Viškovo. Posebno mi je drago što 
je dio programa usmjeren njegova
nju kulture nacionalnih manjina te 
zaštiti i očuvanju kulturnih dobara. 
Općina redovito, i na ovaj način, 
podržava i manifestacije kojima se 
potiče afirmacija kulturnog identi
teta općine te njegovanje čakavskog 
izričaja, običaja i folklora te progra
me u izložbenoj, glazbenoj i glaz
benoscenskoj djelatnosti kao i pro
grame u izložbenoj djelatnosti. Vi 
ste bogatstvo naše multikulturalne 
zajednice, lijepo je što na našem po
dručju imamo tako vrijedne udruge 
koje kroz cijelu godinu rade i oku
pljaju se radeći zajedno na očuvanju 
identiteta Viškova.  rekla je prili
kom dodjele Ugovora korisnicima 
općinska načelnica Sanja Udović.  

VIŠKOVSKIM UDRUGAMA 
IZ PODRUČJA KULTURE 
DODIJELJENI UGOVORI 
VRIJEDNI 67.152,00 
EURA
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UZ KULTURNA DOGAĐANJA,  REKREACIJU, SPORT I DRUŽENJE ZNAČAJAN DIO PROGRAMA, KOJI SE OVE GODINE ODRŽAVAO OD 5. DO 19. TRANJA  BIO JE POSVEĆEN 
NAJMLAĐEM NARAŠTAJU.

D a n  o p ć i n e  v i š k o v o  2 0 2 5 .

T
rideset i drugi rođen
dan Općine Viškovo i 
ove su godine najma

štovitije obilježili dječji vr
tići i najmlađi naraštaj. Za 
raznovrsna događanja, za
bavu, ples ali i edukativne 
programe namijenjene naj
mlađima pobrinuli su se: 
DV Loptica, DV Zvončica 
Udruga Halubajke, Javna 
ustanova narodna knjiž
nica i čitaonica Halubajska 
zora te Dječji vrtić Viško
vo, koji je  ujedno upriličio 
i pravu rođendansku sve
čanost. 

Plesna radionica za djecu 
predškolske dobi održana 
je u organizaciji Udruge 
Halubajke, dok se za or
ganizaciju društvenih iga
ra za najmlađe pobrinuo 
Dječji vrtić Loptica.

Likovne radionice „Usu
sret Uskrsu“, za djecu od 
4 do 6 godina i djecu od 7 
do 12 godina pripremila je 
Javna ustanova Narodna 
knjižnica i čitaonica Halu
bajska zora i to u Središ
njoj knjižnici Marinići.

Dječji vrtić Viškovo orga
nizirao je u razdoblju od 
14. do 18. travnja izložbu 
dječjih likovnih radova na 
temu zvončara. U hodni
ku vrtića održana je i ra
dionica „Stare društvene 
igre“. Niz programa Dječji 
vrtić Viškovo ponudio je u 
srijedu, 16. travnja, uz ro
đendanski party i predsta
vu za djecu „Priča o uskrš
njem zecu“, a ispred Kuće 
halubajskega zvončara 
održane su i sportske igre 
za djecu i roditelje.  

Za razvoj sportskog i na
tjecateljskog duha i ove 

godine pobrinuo se DV 
Zvončica organiziravši 17. 
sportske igre. Natjecanje, 
održano u školskoj sport
skoj dvorani, kao i svake 
godine, bilo je otvoreno za 
svu zainteresiranu djecu.

Središnja svečanost
Središnju svečanost obi
lježavanja Dana Općine 
predstavlja Svečana sjed
nica Općinskog vijeća koja 
ujedno predstavlja priliku 
za osvrt na proteklo raz
doblje. Dan Općine ujedno 
je i prigoda kada se sve
čanim polaganjem vijenca 
odaje počast svima koji su 
dali svoje živote za slobo
du naše Domovine.

Poseban događaj ove go
dine održan je 15. travnja 
kada je Općina Viškovo u 
Kući halubajskega zvon
čara prezentirala mono
grafiju Općine Viškovo, 
prvo takvo kapitalno djelo 
koje na 336 stranica pred
stavlja trajni zapis minulih 
vremena i, među ostalim, 
sadrži presjek svih poseb
nosti Viškova.

Rekreacija, sport i 
druženje
Rođendan Općine usta
nove i udruge ove godine 
većim su dijelom obilježi
le programima rekreacije, 
sporta i druženja. 

Zajednica sportskih udru
ga Općine Viškovo or
ganizirala je u Školskoj 
sportskoj dvorani Osnov
ne škole "Sveti Matej". pro
gram pod nazivom „Dan 
sporta“, Ovaj program 
održan je s ciljem pred
stavljanja programa rada 
sportskih klubova kako 
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bi potaknuo djecu da se u 
što većem broju uključe u 
sportske aktivnosti.

Pikado kluba Nevera odr
žao je turnir u elektron
skom pikadu. U prostori
jama OŠ „Sveti Matej“ na 
Otvorenom šahovskom 
turniru susrele su se sve 
dobne kategorije, a u or
ganizaciji Delavske kate
dre Ustanove Ivan Matetić  
Ronjgov održano je natje
canje u kopanju za muš
karce i sadnji za žene.

Ekološki osviješteni poje
dinci i grupe posvetili su 
se čišćenju divljih odlaga
lišta otpada te obrezivanju 
i popravku markacija na 
šetnicama. Riječ je o su
djelovanju u najvećoj vo
lonterskoj akciji čišćenja 
okoliša poznatoj pod na
zivom Zelena čistka koja 
se provodi na području 
cijele Hrvatske, a na na
šem području održava se 
u organizaciji Turističke 
zajednice. 

Planinarsko društvo Viš
kovo ponudilo je ljubi
teljima prirode šetnju 
šetnicoma Od kalića do 
kalića, dok se za humani
tarni dio programa pobri
nula Udruga Halubajke 
Viškovo i to organizacijom 
humanitarne akcije pri
kupljanja hrane i potrep
ština za Prihvatilište za 
beskućnike „Ruže sv. Fra
nje“.

Udruga umirovljenika 
Viškovo pridružila se pro
gramu obilježavanja Dana 

Općine izložbom radova 
sudionika kreativne radi
onice.

Glazeno-kulturni 
program
Ljubiteljima umjetnosti i  
književnosti Javna usta
nova Narodna knjižnica 
i čitaonica „Halubajska 
zora“ ponudila je dva pro
grama ito: izložbu radova 
Spomenke Kostelenski s 
temom „Hrvatska“  i pred
stavljanje knjige „Camino 
od Osijeka do Santiaga de 
Compostele: više od 3300 
kilometara čiste ljubavi; 
gdje zakaže čovjek neće 
zakazati Bog“, a oba pro
grama održana su u Sre
dišnjoj knjižnici Marinići

Prvi puta prigodni pro
gram pripremila je i Javna 
ustanova u kulturi Kuća 
halubajskega zvončara i to 
nastupom Klape Kastav sa 
brojnim gostima u parku 
koji se nalazi ispred objek
ta.

Manifestacija „Lijepom 
Našom“ u organizaciji 
KUDa Izvor i ove je go
dine oduševila brojne po
sjetioce u Domu hrvatskih 
branitelja. 

Posljednji dan ovogodiš
njeg Dana Općine Viš
kovo, 19. travnja bio je 
rezerviran za turnir u 
elektronskom pikadu u 
organizaciji Pikado kluba 
Nevera, što je ujedno bila 
i završna manifestacija 
Dana Općine 2025.  
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Kuća
halubajskega 

zvončara
Sama brojka 

od 16 tisuća 

posjetitelja u 

prvoj godini 

rada najbo-

lje govori o 

tome da ljudi 

rado provo-

de vrijeme u 

Kući halubaj-

skega zvon-

čara, gdje 

na jednom 

mjestu imaju 

priliku nešto 

novo naučiti, 

čuti, vidjeti i 

pritom se do-

bro zabaviti.

Ovih dana Javna ustanova 
u kulturi Kuća halubaj

skega zvončara obilježava 
prvi rođendan.  Riječ je o 
jedinstvenom objektu u 
kojem su na jednom mjestu 
prikazani ne samo tradicija 
Halubajskih zvončara, već 
i ostala nematerijalna kul
turna dobra koja se nalaze 
na području Općine, a upi
sana su na UNESCOovu 
listu nematerijalne kul
turne baštine: Dvoglasje 
tijesnih intervala Istre i 
Hrvatskog primorja, Umi
jeće suhozidne gradnje i 
Mediteranska prehrana na 
hrvatskom Jadranu, njego
voj obali, otocima i dijelu 
zaleđa. Za kratak osvrt na 
prvu godinu djelovanja 
zamolili smo ravnatelja 
Dominika Damiša, čijom 
je zaslugom ova Ustanova 
i organizirana na način na 
koji sada djeluje. 

Prva godišnjica djelova
nja uspješno je zaokru
žena. Što je prema Vašem 
mišljenju predstavljalo 
najveći izazov?

 Cijeli kolektiv izuzetno 
je ponosan na sve što smo 
ostvarili tijekom prve go
dine rada. Posebnost naše 
Ustanove, naš pomalo pi
onirski koncept u kojem 
se atraktivni izložbeni 
postav susreće s bogatom 
ponudom raznovrsnog 
programa, pri čemu funk
cioniramo ujedno kao 
objekt namijenjen lokalnoj 
zajednici ali i svim dru

gim zainteresiranim po
sjetiteljima, zahtijevao je 
određene kompromise, što 
je vjerojatno bio i najveći 
izazov. Jasno, uz činjeni
cu da smo nova ustanova 
te smo se trebali uhodati. 
Vjerujem kako je proces 
uhodavanja od nule sam 
po sebi izazovan za svaku 
novu ustanovu. Nadam se 
da smo uspjeli u tome te 
da smo moj tim i ja osobno 
pridonijeli zajednici i na 
zadovoljstvo zajednice, a 
posebno Udruzi Halubaj
skih zvončara kao i našem 
osnivaču Općini Viškovo.

Djeca – najbolji 
ambasadori
 Zanimljiva i moderna 
postava "Kuće" privukla 
je brojne znatiželjnike. 
Kakav je bio odaziv po
sjetilaca?

 Kuću halubajskega 
zvončara u prvoj je godi
ni posjetilo više od 16 ti
suća posjetitelja, što kroz 
posjete postavu, što kroz 
sudjelovanje u programi
ma. Najveću posjećenost 
generirali smo od organi
ziranih posjeta osnovnih 
škola i vrtića, što nije ni
malo čudno imajući u vidu 
koliko je naš postav atrak
tivan upravo tim dobnim 
skupinama. Štoviše, često 
nam se događa da se djeca 
koja su Kuću posjetila sa 
svojom vrtićkom grupom, 
vraćaju još nekoliko puta i 
dovode roditelje ili noniće. 

Oni su, zapravo, naši naj
bolji ambasadori.

Više od  200  
različitih programa
Programska djelatnost iz
razito je bogata. Koje su 
manifestacije privukle 
naj  veću pažnju publike?

 Pri organizaciji programa 
vodimo se prvenstveno 
potrebama lokalne zajed
nice. Viškovo je velika, 
dinamična i gospodarski 
snažna općina te njeno sta
novništvo zaslužuje unu
tar vlastite jedinice lokalne 
samouprave imati ade
kvatan kulturni sadržaj. 
Mi smo, između ostalog, 
upravo zbog toga ovdje. U 
prvih godinu dana trudili 
smo se pozicionirati Kuću 
kao novo kulturno žari
šte u općini Viškovo, ali i 
mjesto susreta, razmjene 
i međugeneracijskog dru
ženja. O uspjehu našeg 
rada najbolje nam govori 
odaziv same lokalne za
jednice, koja je s odušev
ljenjem popratila baš sva
ki program u našoj prvoj 
godini, a mnogi od njih 
danas su nam već i stalni 
gosti.  Želja nam je, i vje
rujemo kako smo u tome 
već uspjeli  postati važan 
kulturni punkt u čitavoj 
županiji te pritom gene
rirati i veću posjećenost 
Viškova. Trudimo se po
nuditi kvalitetan kulturni 
program i držati razinu 
primjerenu jednoj javnoj 

PRVI ROĐENDAN 
JAVNE 
USTANOVE U 
KULTURI KUĆE 
HALUBAJSKEGA 
ZVONČARA
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ustanovi u kulturi te da 
zajedno s Turističkom za
jednicom općine Viškovo, 
kao partnerom doprinese
mo još boljem profiliranju 
Viškova kao kulturne de
stinacije.

Od brojnih programa izu
zetno je dobro bilo pri
mljeno klizalište otvoreno 
u sklopu bogatog advent
skog programa, zatim ljet
ne filmske projekcije, kao 
i razni sadržaji za djecu. 
Najveću je pažnju, narav
no, privuklo samo svečano 
otvorenje, čime su mje
štani jasno dali do znanja 
koliko je ovakva ustanova 
važna za njihov kulturni 

identitet. Općenito smo i 
više nego zadovoljni oda
zivom na naše programe, 
kojih je u prvoj godini bilo 
više od 200. 

Značajnu ulogu ima i za
nimljiva gastronomska 
ponuda?

 Otvaranjem Restorana 
„Zvončar" naša je ustano
va zaživjela u onim pro
jektnim okvirima u kojima 
je i zamišljena. Za nas je 
restoran važan ne samo 
zbog dobrodošlog oboga
ćivanja naše ponude ga
stronomijom, već i zbog 
toga što je mediteranska 
prehrana zaleđa također 
dio baštine prepoznat od 
strane UNESCOa te nam 
konceptualno upotpunju
je priču o tradiciji i nado
vezuje se na naš postav. 
Vjerujem kako je mnogim 
našim posjetiteljima drago 
kad nakon razgleda kuće 

mogu sjesti i popiti kavu u 
restoranu, a još draže ako 
imaju vremena pojesti ru
čak skuhan po uzoru na 
tradicionalnu kuhinju.

Predstojeći planovi? 

 U narednom razdoblju 
želimo nastaviti našim 
započetim putem te se 
još jasnije profilirati kao 
ustanova u kulturi, s ja
sno naglašenom kultur
nom funkcijom. Želimo 
biti nosivi stup u izgrad
nji kulture kako Viškova, 
tako i PGŽa, a to mislimo 
postići ustrajanjem na po
nudi kulturnih sadržaja 
te uspostavljajući partner
ske veze s drugim sličnim 
ustanovama u Hrvatskoj i 
šire. Halubajski zvončari 
već su poznati diljem svi
jeta i uspostavili su brojne 
međunarodne kontakte, 
nema nikakvog razloga da 
se i mi kao ustanova ne po

vedemo za njihovim pri
mjerom. Također namjera
vamo nastaviti s brojnim 
edukacijama i radioničkim 
programima te idalje nu
diti izvedbene programe 
za sve generacije. Često 
ističemo kako sama riječ 
„Kuća” najbolje govori o 
tome kako bi se naša publi
ka kod nas trebala osjećati 
–  ugodno i prihvaćeno, 
baš kao kod kuće, što će 
nam svakako biti jedan od 
glavnih ciljeva u daljnjem 
radu. Nadamo se kako će 
naša nastojanja nastaviti 
podržavati i pojedini EU 
fondovi, Ministarstvo kul
ture i medija, Ministarstvo 
demografije i useljeništva, 
Primorskogoranska žu
panija, Turistička zajedni
ca Kvarnera, pokrovitelji i 
drugi te smo im na toj po
dršci u ime cijele zajednice 
izuzetno zahvalni. 

Projekt provedbe eduka
tivnih kulturnih i sport

skih aktivnosti djece pred
školske dobi i djece od I. do 
IV. razreda osnovne škole, 
za kojeg je Ministarstvo 
demografije i useljeništva 
Općini Viškovo kao nosite
lju odobrilo 47.804,00 eura 
traje od prošle jeseni. Kuća 
halubajskega zvončara 
uključila se u ovaj projekt 
organizirajući niz aktiv
nosti, radionica, kvizova i 
zabavnih igara.

Ovi programi u Kući ha
lubajskega zvončara odvi
jaju se od početka školske 
godine te su odmah naišli 
na odličan odaziv publike. 
Do sad je održano četrde
set i osam pojedinačnih ak
tivnosti iz programa „Rad
na subota“ i „Baštinom po 

glavi“ te još trideset i osam 
radionica iz tri uzastopna 
ciklusa programa „Legen
de, mitovi i računalni bi
tovi“. U ovim je zabavnim 
aktivnostima uživalo više 
od pet stotina polaznika 
te se kroz kontinuirani rad 
i druženje stvorila čitava 
zajednica djece koja Kuću 
halubajskega zvončara do
življavaju kao svoj prostor, 
u kojem se osjećaju ugod
no i rado u njemu borave.

Pri kreiranju programa 
postoji snažan i uvijek pri
sutan naglasak na tradiciju 
i kulturnu baštinu. Tako 
se kroz program „Bašti
nom po glavi“ redovito 
pojavljuju baštinske teme. 
Program „Radna subota“ 
sastoji se od kreativnih ra
dionica i također se drži 

ovog principa pa su se 
tako u sklopu njega pojav
ljivale radionice programi
ranja robota – zvončara, 
izrada raznih vrsta maski, 
antonjskog roga itd. Pro
gram „Legende, mitovi i 
računalni bitovi“ možda je 
i najviše usmjeren na bašti
nu jer se polaznici upozna
ju sa starim vjerovanjima, 
fantastičnim bićima i tra
dicionalnim predajama s 
područja Istre i Kvarnera. 

Sport +
Za sportski dio ovog hva
levrijednog projekta koji 
je za polaznike besplatan, 
zadužena je Zajednica 
sportskih udruga Općine 
Viškovo. Riječ je o cjelogo
dišnjem programu koji uz 
učenje i usvajanje osnova 
sportova (košarke, nogo

meta, rukometa i atletike) 
obuhvaća i edukaciju o 
nutricionizmu i motiva
ciji, s ciljem približavanja 
sportskog načina života i 
razmišljanja djeci. 

Zaključno s ožujkom 
odrađena su 22 termina 
od ukupno planiranih 40 
u okviru glavnog dijela 
projekta (događanja su
botom). Proljetni ciklus 
sportskih aktivnosti za 
djecu uzrasta od 1. do 
4. razreda održan je od 
29. travnja do 4. svibnja.  
Održane su radionice ra
znovrsne tematike, nami
jenjene razvoju motoričkih 
sposobnosti, senzorike, so
cijalizacije i odgovornosti 
čime je djeci približen 
sportski način života i raz
mišljanja. 

KUĆA HALUBAJSKEGA ZVONČARA I SRETNE DJECE
PROGRAMI EDUKATIVNIH KULTURNIH I SPORTSKIH AKTIVNOSTI DJECE PREDŠKOLSKE 
DOBI I DJECE OD I. DO IV. RAZREDA OSNOVNE ŠKOLE NAIŠLI SU NA ODLIČAN ODAZIV 
PUBLIKE TE SE SLIČNI PROGRAMI ZA DJECU NAJAVLJUJU I UBUDUĆE.
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Poticanje sportskih ak
tivnosti djece i mladih 

jedna je od temeljnih za
daća Zajednice sportskih 
udruga Općine Viškovo, 
a upravo toj misiji posve
ćen je viškovski Dan spor
ta, koji je 11. travnja 2025. 
godine okupio nekoliko 
stotina osnovnoškolaca u 
dupkom punoj sportskoj 
dvorani Osnovne škole 
„Sveti Matej“.

Kroz prezentacije brojnih 
sportskih klubova, djeca 
su imala priliku iz prve 
ruke upoznati programe 
rada sportskih udruga 
koje djeluju na području 
općine Viškovo. Mnogi su 
se mališani i sami okušali 
u raznim disciplinama od 
karatea, gimnastike, ruko
meta, nogometa, košarke, 
pa sve do taekwandoa, 
planinarenja i šaha.

Poseban gost događanja 
bio je Mario Mlinarić, am
basador Hrvatskog olim
pijskog odbora i poznati 
promotor zdravog načina 
života, koji je sve okuplje
ne razgibao i motivirao 
kroz intenzivan zajednički 
trening. 

Načelnica Općine Viško
vo Sanja Udović izrazila 
je zadovoljstvo uspješnim 
sportskim događajem:  
Zajednica sportskih udru
ga Općine Viškovo osno
vana je prije sedam godina 
i provodi cijeli niz druš
tveno korisnih aktivnosti. 
Jedna od najvažnijih je 
poticanje sportskih aktiv
nosti djece i najmlađih te 
uključivanje mještana u re
kreativne aktivnosti. Dan 
sporta, koji su danas orga
nizirali, okupio je nekoliko 
stotina djece iz OŠ „Sveti 

Matej“, što me posebno 
veseli jer su djeca iz prve 
ruke mogla saznati sve o 
programima rada sport
skih klubova i udruga. 
Mnogi klinci su i isprobali 
neke od sportova pa sam 
sigurna da će se dobar dio 
njih aktivno baviti spor
tom. Sve nas je motivirao 
i razgibao ambasador Hr
vatskog olimpijskog od
bora i poznati promotor 
zdravog načina života. Za 
naših gotovo 1000 malih i 
velikih sportaša u 23 sport

ske udruge koje djeluju na 
području naše općine, ove 
godine smo osigurali 300 
tisuća eura.  rekla je načel
nica Udović.

Predstavljeni  
programi rada 
sportskih klubova
Predsjednik Zajednice 
sportskih udruga Općine 
Viškovo Dragan Majkić 
naglasio je:

 Cilj Dana sporta bio 
je predstaviti programe 
rada sportskih klubova 
te potaknuti djecu OŠ 
„Sveti Matej“ na uklju
čivanje u sportske aktiv
nosti. Zahvaljujem školi 
i ravnateljici Ivani Žagar 
na gostoprimstvu, kao i 
Općini Viškovo na čelu 
s načelnicom Sanjom 
Udović na kontinuiranoj 
i snažnoj podršci. Prora
čun za sportske klubove 

ODRŽAN VIŠKOVSKI DAN SPORTA UZ PODRŠKU MARIJA MLINARIĆA
ZAJEDNICA SPORTSKIH UDRUGA OPĆINE VIŠKOVO
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Slavljenička večer u organizaciji mladih Župe svetoga Mateja

ZNAM DA ZOVEŠ...

U subotu, 8. veljače 2025. 
godine, u 19 sati u crkvi 

sv. Mateja održala se Slav
ljenička večer koju su or
ganizirali mladi iz Župe. 
Tema večeri bila je "Znam 
da zoveš...", preuzeta iz 
stiha duhovne pjesme 
Dubine. Na početku veče
ri voditelji su pozdravili 
sve prisutne i zahvalili 
im na dolasku, a zatim su 
župnik vlč. Tadija Tomkić 
i nadbiskup mons. Mate 
Uzinić svima nazočni
ma uputili nekoliko riječi  
koje su ih potaknule da 
otvore svoja srca za sve 
milosti i darove koje će te 
večeri primiti. 
Posebna zahvala upuće
na je mladima  organi
zatorima ove večeri koji 
se nesebično daruju jedni 
drugima, ali ponajprije 
našem Gospodinu. Večer 
je nastavljena u izvođe
nju župnog benda mladih 
Matheus. Jednu pjesmu 
izveli su i osmaši, ovo
godišnji kandidati za sa
krament svete Potvrde. 
Preostali dio večeri bio je 
predviđen za skeč, a po
tom i za molitvu koju je 

ŽUPA SVETI MATEJ

predvodio župnik vikar 
vlč. Josip Pende. 
Uslijedilo je zajedničko 
slavljenje, a nakon zavr
šetka programa ispred cr
kve su se prodavali hrana, 
piće, magneti sa slikom 
crkve i oslikane platnene 

torbe s citatima iz Biblije. 
Sav prikupljeni prihod 
bio je namijenjen mladi
ma za odlazak na duhov
nu obnovu u Tabor i kriz
manicima za odlazak na 
ljetni kamp u Stičnu.

za 2025. godinu povećan 
je za 30%, što je od veli
ke važnosti za naš dalj
nji rad. Pohvaljujem sve 
sportske klubove koji su 
danas izdvojili svoje vri
jeme i predstavili se djeci, 
kao i našeg dragog gosta 
Marija Mlinarića. Djeco, 
vi ste budućnost – i sporta 
i naše zajednice!

Tajnik Zajednice Dino 
Klaić istaknuo je kako će 
ovaj tip manifestacije po
stati tradicija, uz očekiva
ni rast i samog događaja, 
baš kao što kontinuirano 
rastu sportski uspjesi, ali 
i podrška lokalne zajed
nice.

 Udruge su se zaista po
trudile prezentirati svoj 
rad, što je i bio cilj – poka
zati djeci što sve postoji u 
našoj općini kad je riječ o 
sportu. Mnogi se već bave 
sportom, no još je puno 
onih koji nisu pronašli 
svoju disciplinu – danas 
su dobili priliku vidjeti 
sve što im se nudi.

Dan sporta odvijao se pa
ralelno u velikoj i maloj 
sportskoj dvorani, a pro
gram je uključivao: zajed
nički trening s Marijom 
Mlinarićem, demonstra
cije klubova s područja 
općine Viškovo i prezen
tacijske štandove s infor
macijama i promotivnim 
materijalima.

Zajednica sportskih 
udruga okuplja 23 sport
ske udruge i gotovo 1000 
sportaša svih uzrasta, a 
ovakvim događanjima 
nastoji dodatno potaknuti 
djecu i mlade da se uklju
če u sport – na dobrobit 
zdravlja, zajedništva i 
zdravog načina života. 
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Turistička  
zajednica

općine Viškovo

Održana besplatna edukacija za pružatelje 
ugostiteljskih usluga

Korak prema 

uspješnijoj 

sezoni uz 

edukaciju za 

pružatelje 

ugostiteljskih 

usluga u 

domaćinstvu. 

Travanjske 

šetnje, 

organizirane 

uz vodstvo 

Planinarskog 

društva Viškovo, 

prilika su za 

upoznavanje 

prirodnih i 

povijesnih 

posebnosti 

Viškova.

Proljetne šetnje 'Pripre
ma, pozor, sad!' održa

vale su se ponedjeljkom 
i srijedom, a bile su iz
vrsna prilika za sve za
ljubljenike u prirodu da 
uz vodstvo Planinarskog 
društva Viškovo istraže 
ljepote našega kraja, ot
kriju šetnice i pješačke 
staze. U šetnjama je re
dovito sudjelovalo oko 
trideset mještana koji su 
uživali u pejzažima, pu
tovima omeđenim suho
zidima, vidikovcima te 
jednostavno, miru i tišini 
šumskog krajolika. Osim 
poticanja rekreacije i upo

znavanja s našim okru
ženjem, šetnje su bila od
lična prilika za ugodno 
druženje, a dodatnoj mo
tivaciji za sudjelovanjem 
svakako je pridonijela i 
nagradna tombola.

Posebno zanimljiva bila 
je interpretacijska šetnja 
koja je vodila šetnicom 
'Od kalića do kalića' i po
nudila priliku za upozna
vanje prirodnih i povije

snih posebnosti Viškova. 
Više od sedamdeset sudi
onika, uz vodstvo Rado
vana Brnelića, upoznalo 
se s nematerijalnom ba
štinom Viškova, kalićima 
i suhozidima, biljnim i 
ptičjim vrstama koje obi
tavaju na ovim  područji
ma, vidikovcima i malim 
mjestima za uživanje i 
odmor koja čine ovu šet
nicu posebnom. 

Turistička sezona polako, 
ali sigurno kuca na vrata, 

a kako bi se pružatelji 
ugostiteljskih usluga smje
štaja u domaćinstvu s 
područja općine Viškovo 
što bolje pripremili za istu, 
Turistička zajednica općine 
Viškovo organizirala je za 
njih besplatnu edukaciju. 
Predavanje koje je vodio 
Nedo Pinezić, okupilo je 
brojne pružatelje usluga, ali 
i one koji su zainteresira
ni za obavljanje usluga 
smještaja u domaćinstvu. 
Sudionici su upoznati s 
novim zakonskim izmje
nama u 2025. godini i 
administrativnim poslo
vanjem. Pružene su korisne 
informacije, praktični 
sa  vje ti o unaprjeđenju 
smještaja, kreiranju cijena 
te odgovori na ključna 
pitanja o poslovanju malih 
iznajmljivača. 
Mjesto održavanja ovogo

dišnje edukacije bila je Kuća 
halubajskega zvončara. 
Kako bi turiste i posjetitelje 
upoznali s ovim mjestom 
vrijedne nematerijalne ba
štine, pružateljima usluga 
smještaja u domaćinstvu 
s područja Viškova po
dijeljeni su voucheri 
s kojima njihovi gosti 
ostvaruju popust prilikom 
kupnje ulaznice.  
Predsjednica Turističke za
jed nice općine Viškovo i 

općinska načelnica Sanja 
Udović te direktorica 
Turistička zajednice opći
ne Viškovo Marina Jurić 
podijelile su i poklon 
bonove za nabavu cvijeća, 
sadnica i ukrasnog mate
rijala u cilju prigodnog 
krajobraznog uređenja 
smještajnih objekata, kao i 
promotivne materijale, a 
svim prisutnima zaželjena 
je još jedna uspješna 
sezona. 

PRIPREMA, 
POZOR, SAD! 
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ZELENA ČISTKA – JEDAN DAN ZA ČIŠĆI OKOLIŠ

Sunčano subotnje 
prijepodne u Viškovu 

je proteklo u znaku 
Zelene čistke – najveće 
jednodnevne akcije čišće
nja okoliša, u kojoj su i 
ove godine sudjelovale 
Turistička zajednica općine 
Viškovo i Općina Viškovo. 
U cilju zelenije budućnosti, 
očuvanja okoliša i razvijanja 
svijesti o odgovornom 

ponašanju u prirodi, s 
parkirališta Milihovo je u 
9.00 sati krenulo više od 
80 sudionika u čišćenje 
prirode i sakupljanje otpada 
kojemu tamo definitivno 
nije mjesto.

U dvosatnoj akciji priku
pljeno je preko 5 kubičnih 
metara otpada na loka
cijama šetnica Plešivac i 
Od kalića do kalića, kao 

i na lokacijama uz trasu 
viškovske zaobilaznice, oko 
OŠ „Sveti Matej“ i školskog 
igrališta, Dječjeg vrtića 
Viškovo, zgrade Općine 
Viškovo prema groblju, 
Sro kima te oko Kuće 
halubajskega zvončara.

Akciji su se pridružili 
djelatnici Turističke za
jednice i općinske uprave, 
Osnovna škola „Sveti 

Matej“, Halubajske mažo
retkinje, KD Viškovo, Javna 
ustanova u kulturi „Kuća 
halubajskega zvončara“ 
kao i volonteri – mještani 
općine Viškovo. 

Turistička zajednica opći
ne Viškovo zahvaljuje 
svim sudionicima na 
oda zivu, suradnji i više 
nego uspješnoj provedbi 
Zelene čistke!

Turistička zajednica op
ćine Viškovo, u surad

nji s Komunalnim druš
tvom Viškovo, nastavila 
je s prigodnim ukraša
vanjem javnih površina 
povodom blagdana i 
prigoda. U valentinov
skom duhu ukrašeni su 
prostori ispred Općine 
Viškovo, OŠ „Sveti Ma
tej“, trga ispred crkve sv. 
Matej te kružnih tokova. 
Prigodno su obilježeni 
i Dan žena, Očev dan i 

Uskrs. Tijekom posebnih 
trenutaka u godini  na
šim mještanima želimo 
barem malo uljepšati 
svakodnevicu posebnim 
vizualnim uređenjem.

Posebna pažnja povodom posebnih dana
Viškovo ugostilo predstavnike turističkih 
agencija iz Japana i američke novinare

Kuća halubajskega zvon
čara u proteklom je 

razdoblju postala za
nimljivo odredište inozem
nim predstavnicima i 
medijima koji se bave 
područjem turizma. U 
ožujku Viškovo su posjetili 
predstavnici turističkih 
agen cija iz Japana, dok su u 
travnju Kuću obišli američki 
novinari nominirani 
za Zlatnu penkalu, kao 
i ugledni novinari s 
njemačkog govornog pod
ručja. Gosti su tijekom 
posjeta upoznali bogatu 

nematerijalnu kulturnu 
baš tinu, od tradicije Ha
lubajskih zvončara i 
pusnih običaja, pa sve 
do okusa tradicionalne 
prehrane zaleđa zahva
ljujući halubajskom grizu 
pripremljenom u restoranu 
Zvončar.  

UKRASI U VIŠKOVU
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Turistička  
zajednica

općine Viškovo

Natječaj za najljepše uređenu okućnicu i balkon

Turistička zajednica općine Viškovo 
poziva ljubitelje vrtlarenja i krajobra

zne arhitekture na prijavu na Natječaj za 
najljepše uređenu okućnicu i balkon na 
području općine Viškovo u 2025. godini. 
Najljepše uređeni objekti u općini Viško
vo biraju se u sljedećim kategorijama:

1. Najljepše uređena okućnica privatne 
kuće

2. Najljepše uređen balkon privatne kuće 
ili zgrade.

Spomenute objekte na natječaj mogu pri
javiti stanovnici općine Viškovo bez obzi
ra na vlasništvo, a koji nemaju dugovanja 
prema Općini Viškovo i TZ Viškovo. Već 
nagrađeni mještani ne mogu se prijavi
ti dvije godine od dodijeljene nagrade. 
Uređenost okućnica ili balkona privatne 
kuće, odnosno stana stambene zgrade 
ocjenjivat će se prema sljedećim kriteriji
ma:

1. cvjetnost i hortikulturno uređenje (vla
stito održavanje tijekom godine, original
nost uređenja, raznovrsnost bilja i sl.)

2. opremljenost (natpis ulice, kućni broj, 
uređena ograda i sl.)

3. na glavnoj prometnici, centru ili u funk
ciji turizma

Prijavljene objekte obići će stručno povje
renstvo, ocijeniti ih i fotografirati, i na te
melju ukupne ocjene dodijeliti prigodne 
nagrade. Za svaku kategoriju određene 
su tri nagrade, odnosno poklon bonovi:

• prvo mjesto 135,00 EUR

• drugo mjesto 95,00 EUR 

• treće mjesto 55,00 EUR

Prijave na natječaj dostavljaju se osob
nim dolaskom u ured Turističke zajed
nice općine Viškovo (Viškovo 31), tele
fonom na 051 257 591 ili emailom info@
tzviskovo.hr do 23. svibnja 2025.

Prijave na  

Natječaj za 

najljepše 

uređenu 

okućnicu 

i balkon  

primaju 

se do 23. 

svibnja 

2025.

Đurđa i Franko 
vraćaju se u 
Viškovo!

U predstavi 'Casabianca' 
upoznali smo Đurđu 

i Franka, a nove zgode i 
nezgode ovog bračnog 
para pratit ćemo u pred
stavi '4 sprovoda i vjenča
nje'. 

Ne propustite priliku uži
vati u ovoj predstavi koja 
će se održati u Parku Kuće 
halubajskega zvončara 
10. svibnja 2025. godine u 
20.00 sati. 

Ulaznice se mogu kupiti 
u uredu TZ Viškovo, a ci
jena ulaznice iznosi 15,00 
EUR.
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RETORIKA  
ZA DJECU

OŠ "SVETI MATEJ"

Točno dan uoči Među
narodnog dana mate

rinskog jezika, 20. veljače 
2025., imali smo privile
giju i zadovoljstvo družiti 
se u školskoj knjižnici s 
komunikacijskim struč
njakom i govornim tre
nerom Davorom Stanko
vićem. Savršen „tajming“ 
za veselo i edukativno 
druženje tijekom kojeg 
nam je učitelj govora i go
vorništva predstavio ne
davno objavljenu knjigu 
„Retorika za djecu“ plus 
otkrio mnoge tajne go
vorničkih vještina.

„Zašto nam je potreb
na retorika?“, „Što čini 
dobroga govornika?“, 
„Kako početi, a kako zavr
šiti govor?“, „Govorimo 

li dovoljno glasno?“, „Što 
da radimo s rukama?“… 
samo su neka pitanja ko
jima smo kroz poučne, 
a istovremeno zabavne 
vježbe došli do odgovo
ra kako hrabro stati pred 
publiku i argumentirano 
iznijeti svoje stavove. Su
sretu je nazočilo sedam
desetak učenika članova 
izvannastavnih aktivno
sti „Mladi knjižničari“, 
Dramskoscenska sku
pina i „Radio Matejčić“, 
zajedno s voditeljicama 
Jasminom Mamula, prof., 
Ninom Dukić Srok, prof. 

i Jasminkom Bertović, 
prof. te zainteresiranim 
učiteljima. Izuzetno nas 
je razveselilo što nas je 
pohvalio da smo „dobra 
publika“, kao i da su ga 
učenici „iskreno oduševi
li“ jer je Davor Stanković 
kroz svoju profesionalnu 
karijeru pripremao mno
ge televizijske i radijske 
voditelje i spikere, radio 
sa studentima, poslov
nim ljudima, glumcima i 
pjevačima (eto, Baby La
sagnom, npr.). 

Davor Stanković nas je 
naučio da govorništvo 

promicanjem dobrih ide
ja čini društvo boljim. 
Ostavio nam je i super 
posvetu koja ide u škol
sku Spomenicu, a susret 
je završio savjetom: „Bu
dite dobri retoričari i širi
te dobre ideje!“ 

Isto tako, obična, mala 
školska knjižnica ponov
no se pokazala kao pra
vo mjesto u kojem mladi 
ljudi, uz druženje i zaba
vu, mogu usvojiti mnoga 
nova znanja, vještine i 
spoznaje kojima će i oni 
sami u bliskoj budućnosti 
činiti društvo boljim.

U KNJIŽNICI OŠ „SVETI MATEJ“ 
KOMUNIKACIJSKI STRUČNJAK I 
GOVORNI TRENER DAVOR STAN-
KOVIĆ PREDSTAVIO JE NEDAVNO 
OBJAVLJENU KNJIGU.

8. DANI MEDIJSKE PISMENOSTI U ŠKOLSKOJ KNJIŽNICI

Dani medijske pismeno
sti projekt su Agencije 

za elektroničke medije i 
Ureda UNICEFa za Hr
vatsku, koji se pod pokro
viteljstvom Ministarstva 
kulture i medija i Mini
starstva znanosti, obra
zovanja i mladih provodi 
svako proljeće još od 2018. 
godine. Kao i svih godina 
do sada, školska knjižni
ca se uključila u projekt te 
smo pod sloganom „Baj
baj dezinformacije, učimo 
pronaći prave informaci
je!“ nastavili s razvijanjem 

kritičkog razmišljanja i 
medijske pismenosti naših 
učenika.

8. Dane medijske pismeno
sti održali smo u školskoj 
knjižnici u razdoblju od 31. 
ožujka do 11. travnja 2025. 
Učenike drugih razreda 
upoznali smo sa „Slikov
nicom o medijima“, koja 
djeci na jednostavan na
čin pruža priliku usvojiti 
jednu od prvih lekcija me
dijske pismenosti, a to je 
uočavanje razlike između 
svijeta medija i stvarnoga 
svijeta. S učenicima trećih 

razreda proveli smo radi
onicu „Reklame oko nas“ 
kako bismo ih naučili ana
lizirati te kritički proma
trati i vrednovati reklame 
i medijske sadržaje ne bi li 
postali odgovorni medij
ski korisnici.

Ostali učenici i korisnici 
školske knjižnice mogli su 
pod odmorima pogledati 
videovodiče kroz medije 
u kojima medijski profe
sionalci tumače kako se 
stvaraju različiti medijski 
sadržaji. 

Bilo je to veselo dvotjed
no druženje u kojem smo 
učenike osnažili za suo
čavanje s izazovima koje 
donose nova vremena. 
Medijsko obrazovanje je 
postalo neophodno za 
život u današnjem druš
tvu zato ćemo u školskoj 
knjižnici i dalje nastaviti 
učiti o medijima i kako 
kritički promišljati o me
dijskim sadržajima jer 
nam je važno da učenici 
postanu odgovorni medij
ski korisnici.

DVOTJEDNO DRUŽENJE OBILJEŽENO ZANIMLJIVOSTIMA OD UPOZNAVA-
NJA PRVIH LEKCIJA MEDIJSKE PISMENOSTI DO STVARANJA RAZLIČITIH 
MEDIJSKIH SADRŽAJA.

Jasminka Bertović, prof., školska knjižničarka
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Svaki kraj, pa tako i naše 
Halubje, ima ljude koji 

se svojim zanimanjem iz
dvajaju od ustaljenog na
čina življenja, a ljubavlju 
te upornim i predanim 
radom svoje djelovanje 
uzdižu do umjetnosti. 
Jedna od takvih osoba je i 
naš mještanin Boris Sušanj 
(Pužićev). Zahvaljujući toj 
ljubavi i upornosti, ali i du
gogodišnjem profesional
nom radu kao fotoreporter 
u „La voce del popolu“, 
kao suradnik u Večernja
ku, Vjesniku te mnogim 
drugim listovima i ka
lendarima,  njegov je rad 
prerastao okvire prosječne 
fotografije. 

O tome najrječitije govore 
Borisovi najdraži moti
vi – motivi rodnog kraja. 
Objektivom zaustavljeno 
vrijeme svjedoči o identi
tetu Halubja i Kastavšti
ne i prošlim vremenima: 
posljednje tornice, skodi, 
šterne i portuni… Ipak, 
mnogo je više onih foto
grafija koje prate vjenča
nja, proslave i brojne ma
nifestacije. I gotovo da ne 
postoji ni jedan događaj u 
našem kraju, a da ga Bo
ris nije zabilježio svojim 
objektivom. Osim toga, 
svoju ljubav prema foto
grafiji prenio je i na svoga 
sina Vladimira.

Potvrda kvaliteti i značaju 
njegovog dugogodišnjeg 
rada stigla je ove godine i 
od Općine Viškovo i to u 
obliku Nagrade za životno 
djelo, koju je dobio za cje
lokupno postignuće u po
dručju kulture, koje pred

stavlja izuzetan doprinos 
razvitku i ugledu općine.

Dugogodišnje pro-
fesionalno iskustvo
Kako je sve počelo i kada 
se javila Vaša ljubav pre
ma fotografiji?

 Bilo je to još u osnov
noj školi. Fotografski te
čaj držao nam je profesor 
kemije Zlatan Milošević. 
Kod njega sam dobio prve 
osnove. Kada je došlo vri
jeme za biranje zanimanja, 
stjecajem okolnosti i za
hvaljujući mojem ocu, koji 
je poznavao fotografa Žor
ža, dobio sam priliku da 
praksu provedem u tada 
vrlo poznatoj fotoradnji. I 
tako je počelo. Kod Žorža, 
koji je bio ekspert za svad
be, zaista sam dobro izučio 
zanat. Radili smo crnobi
jele fotografije, a najviše su 
se slikali svatovi. Subotom 
bi znali imati po dvadese
tak grupa svadbi, a razvi
janje njihovih fotografija 
trajalo bi cijeli sljedeći tje
dan. Dobro sam ispekao 
zanat i zaista ga zavolio. U 
početku su mi susjedi znali 
govoriti kako od tog zani
manja neću moći živjeti jer 
svi su već imali fotoapara
te, i kome to treba? A, priča 
o mom prvom fotoapara
tu, koji mi je kupila majka 
kada sam imao sedamna
est godina, slična je priči 
koju je ispričala i Tereza 
Kesovija   kako joj je maj
ka kupila prvu flautu kada 
je othranila prasca, na sli
čan način gitaru je dobio 
i Arsen Dedić, a tako i ja 
svoje sredstvo izražavanja. 

Bili  smo stolarska familija 
i otac je očekivao da ćemo 
nas trojica braće nastaviti 
tradiciju. Međutim, vre
mena su se promijenila i 
privatni posao nije bio baš 
perspektivan. Sve u sve
mu, od kada mi je majka 
kupila fotoaparat, više je 
nikad „ni paru“ nisam pi
tao, snalazio sam se i za
rađivao. Prvu fotografiju 
koju sam napravio kada 
sam dobio fotoaparat bili 
su zvončari, koje sam od 
tada uvijek pratio i slikao 
bezbroj puta.      

Kada sam završio praksu, 
ponudili su mi da preuz
mem jednu fotoradnju u 
ulici Matije Gupca, čiji je 
vlasnik bio pred penzijom. 
Nažalost, ta je radnja bila 
na lošem glasu i posao je 
slabo išao. Jednog dana 
zapalila su se skladišta na 
Delti. Odmah sam uzeo 
fotoaparat i slikao požar. 
Slučaj je htio da se tamo 
našao i novinar iz Večer
njeg lista Zvonko Toto koji 
me je zamolio da im dam 
slike koje sam napravio. 
Kada sam mu donio razvi
jene slike, bio je ugodno 
iznenađen i pozvao me 
da radim za „Večernjak“. 

Tako sam počeo raditi kao 
honorarac. Međutim, kada 
je bio raspisan natječaj, 
nisam dobio posao. Ob
zirom na to da sam bio u 
fotoklubu Soprano, koji 
je tada bio šef fotoslužbe, 
pozvao me da radim kod 
njih u „La Voce del Popo
lo“. Nerado sam pristao 
jer nisam znao talijanski, 
ali Soprano me ohrabrio 
riječima da se fotografija 
jednako čita na svim jezi
cima. I tako sam 1973. go
dine počeo kod njih raditi 
kao fotoreporter. Dobio 
sam novinarsku iskaznicu 
i renault 4. Bio je to lijep 
posao, a i ljudi su bili od
lični. Puno smo putovali 
po Istri, Italiji, fotografirao 
sam brojne značajne doga
đaje, pratio NK Rijeku, bio 
na Euroviziji, kod Pape, 
slikao talijanskog premije
ra, Matu Parlova, Ivu Ro
bića, a redovito i svjetska 
prvenstva u motociklizmu 
na Grobniku. Uglavnom, 
radio sam sve što je trebalo 
– od sporta, kulture, grad
skih tema… 

Svaki dan trebalo je doni
jeti neku vijest, bilo dobru 
ili lošu. Takav sam ostao 
do današnjih dana. Volim 
pohvaliti sve što je dobro, 
ali i kritizirati kada vidim 
da je nešto loše. Ali, ljudi 
baš ne vole kritike. Ipak, 
činjenica je da fotografija 
govori više od pisane riječi 
i potvrđuje njezinu istini
tost. To danas, od kada se 
pojavila digitalna fotogra
fija, više nije baš tako, ali u 
tadašnje vrijeme fotografi
ja pravog trenutka imala je 

FOTOKRONIČAR NAŠEG KRAJA I UMJETNIK
svečano obilježen marčejski dan. niz raznolikih aktivnosti privuklo 
je brojne posjetioce.   Nagradu za životno djelo poznati fotograf, kro-
ničar Viškova i Kastavštine Boris Sušanj dobio je za cjelokupno posti-
gnuće u području kulture koje predstavlja izuzetan doprinos razvitku 
i ugledu općine.

BORIS SUŠANJ – DOBITNIK NAGRADE OPĆINE VIŠKOVO ZA ŽIVOTNO DJELO
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puno veću težinu.

Godine 1993. dao sam 
otkaz, a kako smo imali 
slobodan prostor, supruga 
Janja i ja počeli smo raz
mišljali o otvaranju privat
nog posla. Moja supruga  
odlučila se za papirnicu. 
Zaključio sam da to ne bi 
bilo dovoljno i da u Viš
kovu treba ponuditi još 
nešto. Napravili smo pola 
galeriju i pola papirnicu. 
Budući da sam slikare jako 
dobro poznavao, nizale su 
se izložbe poznatih imena 
Solis, Laginja, Nevenko 
Žunić, Paladin… što je i 
privuklo ljude. Potpore za 
izložbe koje smo održava
li u početku smo imali i 
od Općine, ali i tadašnjeg 
ministra za kulturu Biš
kupića. Bilo je to vrijeme 
kada su se slike jako dobro 
prodavale. I onda je jedno
stavno – stalo. Slike su se 
jednostavno prestale pro
davati. Ali, naša trgovina  
papirnica i fotoradnja već 
36 godina uspješno radi. 
Imamo 8 zaposlenih, koji 
rade kod nas i po 25 godi
na, što je potvrda da su i 
djelatnici zadovoljni.  

Foto-kroničar 
našeg kraja
Slovite za fotokroničara 
našeg kraja. Kako je došlo 
do takve titule?

 Prvu fotografiju koju sam 
napravio kada sam dobio 
fotoaparat bila je fotografi
ja zvončara, koja se danas 

nalazi u Kući halubajskega 
zvončara. Fotografija pri
kazuje njihov polazak iz 
Mladenića, a bilo je to pri
je 50 godina. Od tada sam 
slikao sve što se događalo 
uz, naravno, pauzu kada 
sam bio na odsluženju 
vojnog roka. Zanimljivost 
predstavlja i fotografija 
područja gdje je sada Er
ste banka – tada je tamo 
bio samo vrt, a evo sada… 
Moram reći da mi je žao 
što se Viškovo nije ljepše 
razvijalo.

Osim fotografija koje sam 
snimao, svi su naši mje
štani znali da volim i sku
pljam fotografije pa su 
mnoge stare fotografije, za 
koje ljudi nisu znali što bi 
s njima, umjesto u smeće, 
davali meni. Neki su pak 
donosili stare slike da ih 
kopiramo, pa bismo ih 
znali zamoliti za dozvolu 
da zadržimo kopiju. Takve 
fotografije u današnje vri
jeme jednostavno nemaju 
cijenu.

Održali ste brojne izlož
be, a Vaše su fotografije 
uvrštene i u vrijedno iz
danje Hrvatski fotografi 
Muzeja grada Rijeke iz 
2022. godine. Što, među
tim, za Vas znači nagrada 
Općine za životno djelo?

 U svakom slučaju to je 
priznanje za ono što sam 
radio i to mi je drago. Iako, 
nikad nisam radio s ne
kom namjerom jer, kada 
si tu rođen, to je tvoj kraj 
 želio sam ga jednostavno 
ovjekovječiti. Nema dru
gog rodnog kraja! Novi
narski posao primjenjivao 
sam i ovdje, uvijek sam 
imao fotoaparat uz sebe, 
a stalno se nešto stvara
lo, počevši od suradnje s 
Vladimirom Jugom i NK 
„Halubjanom“, preko Gla
snika, do suradnje i brošu
ra s Maticom hrvatskom… 
Ipak, bilo je i svojevrsnog 

bojkotiranja jer se nikako 
nisam mogao pomiriti s  
lokacijom deponija. 

Moram reći da mi je drago 
što je sredina u kojoj i za 
koju živim prepoznala moj 
trud.

Umjetnik u duši
Našim mještanima mož
da je ipak manje poznat 
Vaš rad u umjetničkoj ke
ramici. Međutim, bista dr. 
Kajetana Blečića koju ste 
Vi izradili krasi predvorje 
Doma zdravlja u Rijeci. 

 Sve je počelo slučajno. 
Naime, slike pokojnika 
za groblje naši su klesari 
nosili na izradu u Italiju. 
Obzirom na da je to zahti
jevalo određeno vrijeme, 
a i njihove su cijene zna
čajno porasle, naš poznati 
klesar Širola, koji nije više s 
nama, dao mi je ideju kako 
bi bilo dobro da se počnem 
baviti njihovom izradom.

Za mene je to bio pravi 
izazov. Satima sam pro
učavao sistem izrade… 
i uspio sam! Moram reći 
da je moja najveća snaga 
logika! Uložio sam mno
go novaca za izradu slika 
od plastike. I slučaj je htio 
da mi je došao čovjek sa 
željom da mu napravim 
bistu od bronce za groblje. 
Predložak sam izradio iz 
gline, ali kada je trebalo 
napraviti verziju iz bron
ce, naručitelj je zaključio 
da mu je to preskupo. Me
đutim, meni se svidio rad 
u glini. Upisao sam tečaj 
keramike u Rijeci, gdje 
sam upoznao voditelja 
keramike Borisa Rocea. I 
tako je i to počelo. Išli smo 
po brojnim izložbama u 
Rimmini, Faenzu, gdje 
sam čak na međunarod
nom natjecanju za umjet
ničku keramiku osvojio 
peto mjesto. Glina je vrlo 
zanimljiva i specifična, 
nju jednostavno treba 

osjetiti pod prstima…

Što se tiče skulpture Ka
jetana Blečića, riječ je o 
doktoru koji je bio izuzet
no značajan za naš  kraj. 
Zaslužan je za osnivanje 
zdravstvenih ambulanti 
u cijeloj okolici Rijeke, a 
u naš kraj „uveo“ je čak i 
zahode. Bilo je to nakon 
Drugog svjetskog rata. 
Mještanima su davali ce
ment, pijesak i kalupe za 
WC, koji tada nisu ni po
stojali na ovom području. 
Ljudi su imali noćne posu
de i – štale. Želeći spriječi
ti širenje zaraze, dr. Blečić 
je započeo ovu značajnu 
inicijativu. Izrada njegove 
biste bio je moj mali do
prinos značajnom zdrav
stvenom radu dr. Blečića 
na ovom području. Bistu 
sam unaprijed izradio, ali 
kada su je vidjeli i zatra
žili, mislio sam da će ona 
biti postavljena u Kastvu. 
Međutim, svoje je mje
sto našla upravo u Domu 
zdravlja, gdje i pripada. 

U međuvremenu sam 
izradio i brojne druge 
skulpture, ali i biste zna
čajnih osoba poput Pra
šelja, Ive Robića, nekoliko 
svećenika i dr.

Što smatrate Vašim naj
većim uspjehom?
 Mogu reći da imam lijep 
život. I zadovoljan sam. 
Cijeli život radim posao 
koji volim. Radio sam i 
Petrom, Čučom Grabov
cem, koji je počeo fotogra
firati kad sam se ja rodio, 
tako da je,  uz sve ostalo, 
i to bilo zaista vrijedno i 
zanimljivo iskustvo.
Na kraju moram reći i ono 
što je najvažnije u životu, 
a to je podrška i razumije
vanje u obitelji. Imam pre
krasnu ženu, dvoje djece, 
sedmero unuka. Osim 
toga, moj je posao nasta
vio sin Vlado – i život mi 
je zaista ispunjen!
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RAZGOVOR S POVODOM: DOKTORICA ZNANOSTI LIDIJA NIKOČEVIĆ – POČASNA MJEŠTANKA VIŠKOVA

DRAGOCJENA NAGRADA ZA 
ULOŽENI TRUD
Baveći se temom Zvončara u dugom kontinuitetu, etnologinja 
dr. sc. Lidija Nikočević postala je stručnjak za pokladne teme 
u širem krugu i kontekstu.

Doktorica znanosti Lidija 
Nikočević, autorica mu
zeološkog koncepta Kuće 
halubajskega zvončara i 
vodeća hrvatska znanstve
nica u proučavanju zvon
čarske tradicije imenovana 
je počasnom mještankom 
Viškova jer je svojim ra
dom i znanstvenim djelo
vanjem u području kulture 
značajno doprinijela na
pretku i promicanju ugle
da općine Viškovo. 

•Molim da se kratko 
predstavite našim čitate
ljima.

 Čitav svoj radni vijek ra
dim kao etnologinja, na 
radnim mjestima u Opa
tiji, Rijeci i Pazinu. Nai
me, odrasla sam u Opatiji 
i liburnijski kraj i njemu 
susjedna područja nikada 
nisu prestali biti dio mog 
profesionalnog interesa. 
Najviše sam godina, 24, 
provela u ulozi ravnate
ljice Etnografskog muzeja 
Istre, tijekom kojih sam 
osnovala i Centar za ne
materijalnu kulturu. On se 
bavi običajima, folklorom 
(pripovijetkama, predaja
ma, pjesmama, likovnim 
izražavanjem, plesom), 
tradicijskim znanjima i 
vještinama i svim ostalim 
kategorijama nematerijal
ne kulturne baštine. Zvon
čari kao godišnji običaj ta
kođer su dio nematerijalne 
kulture. Spoj materijalne i 
nematerijalne kulture odu
vijek je bio za mene izazo
van, ali i stimulativan za
datak jer većina predmeta 

krije u sebi neku priču, 
poruke ili barem vještinu 
kojom je potrebno ovladati 
da bi ga se izradilo. Upra
vo ta vještina spada u ne
materijalnu kulturu. Veliki 
dio mojih aktivnosti odno
si se i na suradnju s ino
zemstvom, sudjelovanju 
u europskim projektima i 
žiriranju muzeja koji se na
tječu za nagrade u svijetu 
muzeja.

•Proglašenje počasne 
mješ tanke naše općine 
rezultat je vašeg dosadaš
njeg rada na promociji 
Viškova i njegovih vri
jednosti.

 Još kao studentica počela 
sam pratiti zvončare jer je 
moj diplomski rad na stu
diju etnologije u Zagrebu 
bio njima posvećen, uglav
nom njihovom magijskom 
i ritualnom značenju. Po
tom je nastalo više teksto
va o njima u domaćim i 
internacionalnim stručnim 
i znanstvenim publikacija
ma. Bila sam 2007. godine 
zamoljena od strane tadaš
njeg ministra kulture Bože 
Biškupića da izradim ma
terijal za nominaciju više 
grupa zvončara s područja 
Kastavštine (shvaćene u 
kulturnom i povijesnom 
smislu) na UNESCOovu 
listu reprezentativne ne
materijalne kulture svi
jeta, što je bilo 2009., bez 
primjedaba,  i prihvaćeno. 
Time su zvončari postali 
dio svjetske baštine i bilo 
mi je vrlo zanimljivo pro
matrati na koji način se 

mijenja odnos prema tom 
običaju i kako to utječe na 
njegovo odvijanje. To me je 
i motiviralo da odustanem 
od svoje prvotne ideje o 
doktorskoj disertaciji na 
temu muzeja iseljeništva 
u svijetu (iseljeništvo je ta
kođer jedna od mojih „ve
likih” tema kojom se godi
nama bavim) i ponovno se 
vratim temi zvončara, no 
ovoga puta analizirajući 
njihovu današnju ulogu i 
transformacije otkako su 
dobili status svjetske bašti
ne. Moj prerađeni doktor
ski rad potom je objavljen 
kao ilustrirana knjiga nas
lovljena „Zvončari i njihovi 
odjeci”. 

Još dok sam radila kao 
konzervatoricaetnologi
nja u Konzervatorskom 
uredu u Rijeci, sredinom 
devedestih godina 20. st. 
poslala sam dopis Opći
ni Viškovo u kojem sam 
naglasila potrebu za osni
vanjem muzeja na temu 
zvončara. No, trebalo je 
pričekati nešto više od de
setljeća da to postane ini
cijativa sadašnje općinske 
načelnice Sanje Udović. 
Na sreću, ona je u dovolj
no dugom kontinuitetu 
bila u ulozi načelnice da 
tu nakanu razvije i prive
de kraju. U međuvremenu 
su me izabrali da osmislim 
postav, odnosno sadržaj 
za Kuću zvončara. Imala 
sam sjajne suradnike na 
tom projektu u samoj opći

ni Viškovo i od strane ne
kadašnjih i sada aktivnih 
zvončara, bez čijeg ogro
mnog angažmana Kuća 
Halubajskega zvončara ne 
bi ovako izgledala. I eto  
nakon više godina rada, 
Kuća se otvorila prošle 
godine i upravo obilježa
vamo njen prvi rođendan.

Stručnjakinja za 
pokladne teme
•Dobitnica ste brojnih 
nagrada. Što Vama znači 
ovo vrijedno priznanje?

 Jako puno mi znači! 
Premda sam imala sre
ću primiti razne nagrade 
(odlikovanje predsjednika 
Republike Hrvatske Red 
hrvatskog pletera za izni
mne uspjehe i zasluge na 
području kulture te osobiti 
doprinos razvitku i ugle
du Republike Hrvatske, 
nagradu za životno djelo 
od Hrvatskog etnološ
kog društva i još podosta 
drugih), imenovanje po
časnom mještankom mi 
je izuzetno dragocjeno. 
Radeći tako blisko s čla
novima zajednice, napo
se zvončarima i njihovim 
obiteljima, već sam se ra
nije počela osjećati prihva
ćeno i zato udomaćeno. 
Uostalom, ovo i je divna 
tema putem koje se može 
prodrijeti u samu bit lo
kalnog života i onoga što 
zajednicu najviše raduje i 
stimulira osjećaj lokalnog 
kulturnog identiteta. I u 
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drugima sam se krajevi
ma predano posvećivala 
različitim temama i imala 
značajne rezultate, ali mi 
je upravo ova i samo ova 
sredina podarila ovakav 
status. Što može više ispu
njavati i veseliti nego kada 
jedna zajednica prepozna 
trud, ljubav i profesional
nost koja je uložena u pro
jekt njoj posvećen? Naime, 
rad nas etnologa najčešće 
je okrenut zajednicama i 
njihovoj lokalnoj kulturi, 
čime se nadamo da osna
žujemo kulturni identitet i 
ponos nositelja određenih 
kulturnih dobara, prido
noseći tako očuvanju za 
nju bitnih tradicija.

Na sasvim osobnoj razini, 
trebam spomenuti da sam 
odrastala u kući smještenoj 
na opatijskoj Ulici maršala 
Tita, praktički na turistič
koj promenadi. Osjećaj za
vičaja tamo je doista teško 
razviti jer se radi o stalno 
promjenjivom sastavu lju
di i posjetitelja  gosti su 
većina u Opatiji, jer je ona 
u tu svrhu i nastala pri

je 180 godina. Međutim, 
sada sam dobila svojevrsni 
"rezervni" zavičaj — i jako 
sam na to ponosna!

•Možete li izdvojiti neku 
posebnu zanimljivost, 
izazov ili suradnju?

 Bilo je više „zanimljivo
sti” i „izazova” tijekom svih 
ovih godina bavljenja pu
stom u ovom kraju. Kada 
sam zvončare, još kao stu
dentica, počela pratiti, pa i 
kasnije, većina se pitala tko 
sam i zašto stalno hodam 
za zvončarima. Nisam bila 
ničija frajarica, sestra, su
sjeda, pa je trebalo objaš
njavati zašto sam po cijeli 
dan s njima. Neki su protu
mačili da sam novinarka, 
pa me je to malo zaštitilo 
od čudnih pogleda i shva
ćanja. Tih godina koristila 
sam posuđeni profesional
ni fotoaparat i glavna mi je 
strepnja i bojazan bila da 
ga ne oštetim ukoliko me 
medved obori na tlo ili se 
vrag malo previše zanese... 
Znatno kasnije, kada se ra
dilo na Kući halubajskega 
zvončara trebalo je pomiri

ti ponekad suprotstavljena 
mišljenja i stavove na temu 
oblikovanja postava – di
zajneri su predložili rje
šenja koja se zvončarima 
nisu nužno svidjela pa je 
bilo potrebno nalaziti neka 
srednja rješenja koja će za
dovoljiti obje strane. No 
sva ta „iskušenja" doprino
se dubljem razumijevanju 
tih tema i „izazova”.

Ususret novim 
projektima
•Vaši budući planovi?

 Što se same Kuće halubaj
skega zvončara tiče, vjeru
jem da ću idalje sudjelova
ti u nekim programima, 
naročito onima vezanima 
uz stručni i znanstveni 
skup koji ima sve preduv
jete da se redovito održava 
u mjesecu studenom. Time 
ova Kuća dobiva središ
nje mjesto u promišljanju 
komuniciranja nemateri
jalnom baštinom, njenog 
"prevođenja" u medij mu
zeja, povezivanja samih 
nositelja tradicija sa struč
njacima, uloge u domeni 

turizma i drugo. Prošlogo
dišnji skup u tom je smislu 
bio vrlo uspješan. 

Što se tiče drugih područja 
i tema, upravo se 9. svib
nja u Muzeju Slavonije 
otvara izložba "Atlantida", 
na kojoj sam dvije godine 
surađivala, a odnosi se na 
opustjela, depopulirana 
mjesta u središnjoj i jugo
istočnoj Europi. Izložba će 
gostovati u više hrvatskih 
i njemačkih gradova. U 
tijeku su i drugi projekti, 
istraživački i muzejski, na 
lokalnoj i internacionalnoj 
razini, predavanja na uni
verzitetu EMUNI u Pira
nu, tako da angažmana ne 
nedostaje. Većina nas etno
loga to nikada ne prestaje 
biti, a uz to je teško od
vojiti profesionalnu sferu 
od one privatne, jer se to, 
zahvaljujući specifičnim 
radom sa zajednicom i po
jedincima, često isprepliće. 
No, to je ujedno i prednost 
naše profesije, koja mi je 
omogućila bezbroj drago
cjenih susreta i jedinstve
nih iskustava. 

Veselo, aktivno i poučno!

U Dječjem vrtiću Malik 
od 31. ožujka do 4. trav

nja obilježili smo Tjedan 
zdravlja raznolikim aktiv
nostima usmjerenima na 
poticanje tjelesne aktivno
sti i razvoj zdravih navika 
kod djece. Svaki dan bio je 
posvećen jednoj motorič
koj vještini, a cilj nam je bio 
igrom, zabavom i zajed
ništvom potaknuti djecu 
na kretanje i istraživanje 
vlastitih mogućnosti. 

Tjedan smo započeli s te
mom brzine – nakon raz
gibavanja dvorište vrtića 
postalo je sportska staza. 

Djeca su se natjecala tim
ski i pojedinačno pokazu
jući motivaciju, vedrinu i 
brzinu u pokretu.

Drugi dan posvetili smo 
ravnoteži. Prolazeći poli
gon s raznim zadatcima 
djeca su vježbala stabil
nost, pažnju i sigurnost u 
pokretu, a sve to uz podrš
ku odgojitelja.

Sljedećih dana istraživali 
smo koordinaciju, flek
sibilnost i preciznost ko
risteći različite rekvizite, 
igre i vježbe prilagođene 
dječjoj dobi i sposobnosti
ma. Djeca su rado sudje

lovala i uživala u svakom 
novom izazovu.

Poseban doživljaj bio je tre
ning košarke na školskom 
igralištu! Uz pomoć našeg 
roditelja i trenera košarke 
djeca su prošla niz zabav
nih i prilagođenih vježbi s 
loptom, učila osnove igre i 
razvijala motoričke vješti
ne kroz pokret, suradnju i 
smijeh. 

Tjedan smo zaokružili 
odlaskom predškolaca na 
atletsku igraonicu u dvo
ranu AK Kvarner, gdje su 

ih dočekali atletski treneri 
i organizirali pravi trening. 
Djeca su isprobala osnov
ne atletske tehnike trčanja, 
skakanja i koordinacije 
– sve kroz igru i podršku 
stručnjaka.

Ponosni smo na trud, vese
lje i suradnju svih uključe
nih. Ovaj tjedan pokazao 
je koliko je kretanje važno 
za razvoj djeteta – ne samo 
fizički, već i emocionalno 
i socijalno.Tjelesna aktiv
nost nije samo tjedan – ona 
je način života!

TJEDAN ZDRAVLJA I TJELESNE AKTIVNOSTI U DV MALIK

SVAKI DAN BIO JE POSVEĆEN JEDNOJ MOTORIČKOJ VJEŠTINI, A TJEDAN JE 
ZAOKRUŽEN PRAVIM ATLETSKIM TRENINGOM U DVORANI AK KVARNER.
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M
ladi i talentirani bo
rac Kickboxing kluba 
„Sveti Matej” Roko 

Benić novi je seniorski pr
vak Hrvatske u kategoriji 
do 81 kilograma u elitnoj 
disciplini K1. Na natjeca
nju održanom u Sesveta
ma nastupila su 162 na
tjecatelja iz 36 klubova, a 
Benić je do prestižne titule 
koja mu je donijela i status 
reprezentativca došao po
bijedivši tri zahtjevna pro
tivnika.

 Bilo je teško, ali znao 
sam da sam spreman za 
pobjedu. Prva borba s Jo
sipom Mihelićem iz šiben
ske Croatije bila je manje 
uvjerljiva, jer često u natje
canja uđem malo rezervi
ranije. No, čim sam osjetio 
ring i došao na radnu tem
peraturu bilo je jako dobro. 
Tu sam borbu, kao i iduću 
protiv Splićanina Andre
ja Ramljaka iz Mornara 
pobijedio jednoglasnom 
odlukom sudaca, dok mi 
je protivnik u finalu zbog 
ozljede predao meč — rekao 
je 20godišnji Roko, kojem 
je naslov državnog prvaka 
dodatni motiv za ionako 
predan i naporan rad.

– Napravim desetak tre
ninga tjedno, ujutro trčim 
i odem u teretanu, dok na
večer „brusim” tehničke 
elemente. Titula državnog 
prvaka donijela mi je na
stup na Svjetskom prven
stvu u Abu Dhabiju u stu
denom ove godine. Želim 
se kvalitetno pripremiti i 
pokazati u pravom svje
tlu.  dodao je mladi borac, 
koji u Sesvetama nije bio i 
jedini predstavnik obitelji 

Benić. Rokova 18godiš
nja sestra Lucija također je 
imala razloga za slavlje.

 Mogu biti jako zado
voljna osvojenim trećim 
mjestom, jer to su mi bile 
prve borbe u ringu. Uspje
šan nastup će me motivi
rati da pojačam treninge i 
nastavim napredovati uz 
svog starijeg brata koji mi 
je najveći uzor.  iskreno će 
Lucija.

Rokov trener Zoran Maj
kić zadovoljan je rezultati
ma svog borca koji napre
duje „koracima od sedam 
milja”. Pred obojicom je 
sada važan period pripre
me za nastup na najvećoj 
svjetskoj smotri.

 Roko je izuzetno talen
tiran, ali treba ići polako 
jer još je jako mlad. Vidjet 
ćemo u kojoj će kategoriji 
nastupiti. Ako ga zaobi
đu ozljede i bude imao 
malo sreće, može daleko 
dogurati. Najvažnije je da 
je veliki radnik i da voli 
puno trenirati. S takvim 
pristupom smiješi mu se 
odlična karijera.  naglasio 
je Zoran, i sam nekadašnji 
proslavljeni borac.

No, nisu samo Roko i Lu
cija Benić zalog uspješne 

KICKBOXING KLUB „SVETI MATEJ” 

ROKO I LUCIJA BENIĆ:  
BRAT I SESTRA U HRVATSKOJ  
KICKBOXING ELITI

budućnosti Svetog Mateja.

– U klubu postoje sve dob
ne skupine, od najmlađih 
natjecatelja do seniora, 
ukupno 80ak članova. 
Trenutno se pripremamo 
za nastup na Prvenstvu 
Hrvatske za kadete i ju

niore u Osijeku, na kojem 
ćemo sudjelovati s 20ak 
boraca. Mnogima od njih 
to će biti prvi nastup na 
državnom prvenstvu, ali 

za njihov razvoj dobro je 
da osjete tako jaka natje
canja.  istaknuo je pred
sjednik kluba i prvi čovjek 
viškovskog sporta Dra
gan Majkić, napomenuvši 
kako je Sveti Matej jedini 
klub iz Primorskogoran

ske županije koji je sudje
lovao na Prvenstvu u Se
svetama.

Izvor: https://sportokracija.
com

Povodom postignutih uspjeha na državnom prvenstvu 
općinska načelnica Sanja Udović sa zamjenikom Denisom 
Mladenićem održala je prijem za talentirane borce Kick 
boxing kluba Luciju i Roka Benića te ih ujedno i prigodno 
darivala. Lucija i Roko došli su na prijem u pratnji trenera 
Zorana Majkića i predsjednika Kluba Dragana Majkića.
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U ORGANIZACIJI BK MARINIĆI ODRŽAN 

1. memorijalni boćarski turnir Josip Joža Bedenik 
TURNIROM, KOJI JE OKUPIO ČAK 22 EKIPE BOĆARA IZ RIJEKE I OKOLICE TE GOSTE IZ ILIRSKE BISTRICE, ODANO JE PRIZNANJE POK. JOSIPU BEDENIKU 
KOJI JE SVOJIM DUGOGODIŠNJIM DJELOVANJEM UVELIKE ZADUŽIO OVAJ KLUB. 

U organizaciji BK Mari
nići 5.  travnja 2025. 

održan je 1. Memorijalni 
turnir Josip Joža Bedenik. 
Turnir je održan povo
dom obljetnice smrti ista
knutog člana Uprave klu
ba,  jednog od osnivača i 
dugogodišnjeg sponzora 
Kluba Josipa Jože Bede
nika koji je svojim djelo
vanjem uvelike zadužio 
Boćarski klub Marinići. 

Memorijalni turnir oku
pio je dvadeset i dvije 

ekipe s ukupno devede
setak natjecatelja iz Rijeke 
i riječkog prstena te goste 
iz Ilirske Bistrice, koji su 
već tradicionalni sudio
nici boćarskih turnira na 
našem području.  

U prijateljskoj atmosferi 
i uzbudljivom nadmeta
nju prvo mjesto pripalo je 
upravo domaćinima tur
nira, drugo mjesto osvo
jili su BK „Lovran“, treće 
mjesto pripalo je  BK „Ha
lubjan“ te četvrto gostuju

ćoj ekipi iz Ilirske Bistrice. 
Za najboljeg koštadora 
turnira proglašena je Mil
ka Maričić, a titulu najbo
ljeg izbijača ponio je Luka 
Karlović. 

Pobjednička ekipa BK 
Marinića igrala je u sljede
ćem sastavu: Milan Čirjak, 
Stanko Demo, Nenad Ju
ričić i Eugen Milinković. 
Zanimljivo je napomenuti 
i uspjeh ženske boćarske 
ekipe Marinići, koja je u 
oštroj konkurenciji do
spjela čak do četvrtfinala.

Za 'iće i piće' tijekom 
ovog cjelodnevnog natje
cateljskog druženja po
brinuli su se organizatori 
turnira. Večernje sate vrlo 
uspjelog Memorijalnog 
turnira, uz zabavu i dru
ženje, uveličali su mla
di tamburaši članovi BK 
„Marinići“ Eugen Milin
ković i Fran Kusturin.

Član Uprave kluba Valter 
Šebelja i predsjednik klu
ba Damir Jasić uputili su 

posebnu zahvalu sponzo
rima, bez čije podrške ne 
bi bilo moguće na ovako 
kvalitetan način održati 
ovaj veliki turnir, a to su: 
Dangubić d.o.o., Kvar
ner graditeljstvo d.o.o.,, 
Montelektro d.o.o., Con
cord d.o.o., Autolimarija 
Kovačevi, Alpa d.o.o., 
Foto Matej, Interadria 
sport d.o.o., BB Kerami
ka d.o.o., NISA projekt 
d.o.o., Komadina Davor, 
Zoran Grabović, Pizzeria 
Oli Oli, Općina Viškovo 
na čelu s načelnicom Sa
njom Udović te Turistička 
zajednica Viškovo. 

 Na kraju napomenimo 
da su se za slatki zalogaj 
na kraju večeri pobrinule  
članice ženske ekipe Bo
ćarskog kluba Marinići, 
dok su uspješnoj organi
zaciji znatno pridonijeli 
članovi Uprave kluba, 
među kojima posebno 
mjesto pripada Zvonku 
Hlaju. –  istaknuli su naši 
sugovornici.
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Tjedan dobre dječje 
knjige (31. ožujka  

6. travnja 2025.) naj
veća je manifestacija 
dječje čitateljske kul
ture u riječkoj regiji, 
u organizaciji Grad
ske knjižnice Rije
ka. Tim povodom u 
Središnjoj knjižnici 
u Marinićima održa
li smo dvije likovne 
radionice: 31. ožujka 
2025. za djecu od 4 
do 6 godina i 3. trav

nja 2025. za djecu od 
7 do 13 godina. 
Nakon radionica 
upriličili smo na pa
nou izložbu njiho
vih radova koji su se 
mogli tog tjedna po
gledati u knjižnici.
Također smo 3. 
travnja organizirali 
i književni susret s 
piscem i ilustrato
rom Davorom Pave
lićem koji je predsta
vio svoju slikovnicu 

„Vesele točke i ra
splesane pruge“, uz 
prisustvo odgaja
teljica i djece iz DV 
Zvončica.

TJEDAN DOBRE DJEČJE KNJIGE

U  sklopu aktivnosti 
pričaonica i likov

nih radionica u povo
du Uskrsa, realizirali 
smo dvije radionice:
7. travnja za djecu od 
4 do 6 godina i 10. 
travnja za djecu od 7 
do 13 godina.

U prvom dijelu radio
nica razgovarali smo 
o simbolima i uskr
snim običajima. U 
drugom dijelu radio
nica djeca su, uz veli
ku motiviranost, izra
dila prigodne čestitke 
i uskrsni vjenčić.

DJEČJE RADIONICE NA TEMU USKRSAJAVNA USTANOVA NARODNA KNJIŽNICA I ČITAONICA HALUBAJSKA ZORA

D
ječji vrtić Zvončica ove 
godine slavi 20 godi
na postojanja i djelo

vanja na području općine 
Viškovo. Osnovan je sad 
već davne 2005. godine u 
obiteljskoj kući okruženoj 
ograđenim vanjskim pro
storom i zelenim površina
ma. S godinama se taj pro
stor širio i nadograđivao 
pa sada ima i zatvorenu 
vanjsku terasu, slanu sobu 
i dvoranu. Specifičnost vr
tića je što se već od 2006. 
godine prilagodio poslov
nim potrebama roditelja 
i uveo smjenski rad u po
podnevnim satima čime je 

bio i ostao jedini vrtić na 
području općine Viškovo s 
tom pogodnošću. 

U ovih su 20 godina djeca 
imala razne mogućnosti 
uključivanja u programe i 
dodatne sadržaje, a kako 
bi našoj djeci osigurali bez
brižno i sretno djetinjstvo, 
uvijek smo se trudili biti u 
korak s novim spoznajama 
o odgoju i obrazovanju. 
Uvijek smo rado stvarali 
prijateljske veze s užom i 
širom zajednicom općine 
Viškovo pa su tako Halu
bajska zora, župna crkva 
svetog Mateja, Dom za sta
rije osobe Vita nova i OŠ 

DJEČJI VRTIĆ ZVONČICA  

ZAHVALNI ZA PREDIVNIH 20 GODINA!
OD BROJNIH DOGAĐANJA TIJEKOM DVADESET GODINA VRIJEDNO JE ISTAKNU-
TI ONO ŠTO OVAJ VRTIĆ ČINI POSEBNO PREPOZNATLJIVIM, A TO JE SMJEN-
SKI RAD U POPODNEVNIM SATIMA, ČIME JE ZVONČICA BILA I OSTALA JEDINI  
VRTIĆ NA PODRUČJU OPĆINE VIŠKOVO S TOM POGODNOŠĆU. 

„Sveti Matej“ naši već jako 
dobri prijatelji i partneri. 
Rado smo se odazivali na 
manifestacije i proslave, 
sudjelovali u karnevali
ma, obilježavali sve važne 
dane u godini, a možemo 
se pohvaliti i brojnim zi
movanjima, ljetovanjima, 
izletima po Lijepoj Našoj, 
ali i izvan njenih granica. 

Još bi se puno moglo na
pisati i reći što se događa
lo i mijenjalo u dvadeset 

godina. Vrtićem su prošle 
mnoge generacije djece, 
neki od njih već su roditelji 
koji su svoju djecu upisali 
u naš vrtić i to nam je po
sebno drago. Ipak, neke se 
stvari nikada ne mijenjaju. 
Dječji vrtić Zvončica bio je 
i ostao mjesto igre, zabave, 
pjesme i smijeha, a sigur
ni smo da će se njegove 
odgajateljice pobrinuti da 
tako i ostane.

Lorena Ljevar, ravnateljica
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izdvajamo: noviteti U NAŠOJ KNJIŽNICI
JAVNA USTANOVA NARODNA KNJIŽNICA I ČITAONICA HALUBAJSKA ZORA Pripremila: Danijela Pešić,  

knjižničarka

HRVATSKA KNJIŽEVNOST:
HEDL, Drago: MATIJA (Izuzetno potresan, ali iskren, emotivan, 
biografski roman novinara Drage Hedla donosi priču o njegovom 
sinu koji je u četrdeset i trećoj godini počinio suicid.)
IVANDIĆ, Vlatko: ZLOGRAD (Nakon duge stanke autor se vraća 
s novom knjigom i prvim pravim krimićem u dvadeset sedam godi-

na profesionalnog bavljenja kaznenim pravom.)
RUDAN, Vedrana: UMRIJETI BEZ STRESA (U svojoj najnovijoj 
knjizi autorica nas britkim humorom i beskompromisnom iskreno-
šću vodi kroz političke, društvene i svakodnevne apsurde. Knjiga 
je podsjetnik da je život prekratak da bismo šutjeli i trpjeli.)

BELETRISTIKA:

HERNGREN, Moa: RASTAVA (Bea i Niklas u braku su 
više od trideset godina i žive udobnim životom. Jedne 
večeri, nakon besmislene svađe, Niklas nestaje. Sati 
prolaze, a Niklasu ni traga...)
READ, Shelley: TECI KAO RIJEKA (Jednog prohlad-
nog dana 1948. Victoria isporučuje breskve s obiteljske 
farme, smještene usred divlje ljepote Colorada. Dok ula-

zi u selo, zaustavlja ju zagonetni neznanac kako bi je pitao za put. Način 
na koji mu odlučuje odgovoriti, promijenit će tijek njihovih mladih života.)
SILVER, Josie: JEDNE ZIME U NEW YORKU (Engleskinja Iris odluči se 
preseliti u New York, grad u kojem je njezina majka nekad živjela. Nakon 

majčine smrti i životnog brodoloma, odlučna je napraviti potpunu promjenu 
i nastaviti svoju kulinarsku karijeru. Može li konačno otpustiti prošlost?)
SOLYOM, Anna: NA KAVI S MAČKOM (zašto je mačkama potrebno tako 
malo da budu sretne) (Uoči njezina 40. rođendana, Nagore progoni osjećaj 
da je njezin život bio potpuni promašaj. Nesvakidašnja priča o tome kako 
jedna mačka može okrenuti sudbinu nekoliko ljudi naglavačke.)
YARROS, Rebecca: JEDINA ŠANSA (Na povratku kući avionom Izzy 
osjeti neporecivu povezanost sa suputnikom iz sjedišta. Dvadeset sekundi 
nakon polijetanja, avion se surva u rijeku Missuri. Njihovi životi se mijenja-
ju, a deset godina poslije opet se susreću. Nate će učiniti sve du ju zaštiti 
i osvoji njezino srce.)

STRUČNA LITERATURA:

CELINIĆ, Mario: SEDAM (o ljubavi, strahu, strasti i 
pomicanju granica) (Mario je prvi put na planinu Velebit, 
kročio u travnju 2017. godine, a već je u svibnju 2021. 
godine stajao na vrhu Everesta! Drugi je Hrvat koji se 
popeo na najviše vrhove svih kontinenata. Fascinantna 
knjiga o ljubavi, strahu, strasti, pomicanju granica i 
otapanju ega.)
ILIČIĆ, Kristijan: JEDAN SAN, TISUĆU PRIČA (Iskrena 
ispovijest o putu od običnog dečka iz zagrebačke 

Dubrave do jednog od najpraćenijih travel blogera u regiji. Kristijan donosi 
priču o odlasku u nepoznato – ne samo kroz 197 zemalja, već i kroz vlastite 
sumnje, neuspjehe i prekretnice.)
LEPERA, Nicole: KAKO UPOZNATI SEBE (priručnik za samootkrivanje) 

(Interaktvni radni priručnik osmišljen kako bi olakšao putovanje prema 
autentičnom Ja, sveobuhvatno djelo samorazumijevanja koje će radikalno 
transformirati vaš unutarnji i vanjski svijet.)
MARSHALL, Tim: MOĆ GEOGRAFIJE (deset zemljovida koji otkrivaju 
budućnost našega svijeta) (Marshall istražuje deset regija koje će oblikovati 
globalnu politiku u novome dobu rivalstva velikih sila. Prepoznatljivo u njegovu 
stilu, autor pronicljivo i uzbudljivo prikazuje kako geografija oblikuje prošlost, 
sadašnjost, ali i budućnost čovječanstva.)
PAPA FRANCISCUS: NADAJ SE (autobiografija) (Vrlo osobne priče koje 
pokazuju da je i on samo čovjek uronjen u zbilju koja ga okružuje, sa svojim 
dobrim i lošim stranama, a zapravo ih koristi kako bi progovorio o velikim 
svjetskim temama.)

KNJIGE ZA DJECU I MLADE:

COX, Lizzie: KNJIGA BEZ BRIGA (vodič za preživljavanje 
odrastanja) (Ovaj sveobuhvatni vodič bavi se svim izvorima brige 
i anksioznosti s kojima se mladi susreću dok odrastaju. Knjiga 
pokazuje čitateljima da su brige i strahovi normalni.)
MUNCASTER, Harriet: IZADORA MOON NA PUTOVANJU 
(Fantasy roman za djecu u dobi od 8 do 12 godina. Izadora, napola 
vila, napola vampirica, osvaja ljetovanje na moru za cijelu obitelj. Na 
kraju knjige nalaze se zabavne aktivnosti koje mali čitatelji mogu 

napraviti.)
WALLIAMS, David: BANDITSKA BAKICA OPET U AKCIJI! (Nova urnebesna 
pustolovina o baki koja nikad ne miruje. Legenda o Crnoj mački živi i dalje... Može li Ben 
riješiti tajnu nove Crne mačke prije nego što njega okrive za krađe?)

Nabavili smo 12 naslova ZVUČNE E-KNJIGE 
i 40 naslova E-KNJIGE.

OBAVIJEST KORISNICIMA




